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Türk Dünyasının Kültür Başkenti Kastamonu’dan, 
Kafkasyanın Parlayan Yıldızı Kırgızistan’a Önemli 
Ziyaret

Bir dünya üniversitesi olma yolunda 
emin adımlarla ilerleyen Kastamonu 
Üniversitesi, Kastamonu-Kırgızistan 
ekonomik ve ticari ilişkilerin artmasında 
da öncü rol oynamaktadır.

Университет Кастамону 
предпринимает уверенные шаги 
для позиционирования себя к 
категории университетов мирового 
класса, а также играет ведущую 
роль в развитии экономических и 
коммерческих отношений между 
Турцией и Кыргызстаном.  

Представители Культурной 
Столицы Тюркского Мира – 
Города Кастамону  Нанесли 
Визит В Кыргызстан  

“Fırat Kalkanı Harekâtıyla Attığımız 
Adımı, Sınırlarımız Boyunca 
Genişletecek Güce ve İradeye Sahibiz”

При Помощи Операции «Щит Ефрата» 
Мы Сможем Защитить Границы

Cumhurbaşkanlığı Külliyesinde gerçekleştirilen 43. Muhtarlar Toplantısı’nda 
konuşan Cumhurbaşkanı Erdoğan, Suriye ve Irak’ta yaşanan hadiselerin ve 
kurulmaya çalışılan düzenin amacının her geçen gün daha iyi anlaşıldığını 
belirterek, “Türkiye, Amerika’nın bölgemizdeki tutarsız politikalarının makasına 
getirilebilecek bir ülke hiç değildir. Türkiye, Avrupa Birliği’nin bölgemizdeki gelişmeler 
karşısında sergilediği kifayetsizliğin bedelini ödemek zorunda olan bir ülke de 
değildir” dedi.

В минувшие дни в резиденции президента Турции прошло 43 заседание 
районных старост. Выступая с речью на мероприятии, президент сказал 
следующее: «С каждым днем всё отчётливее становится истинная цель и 
планы событий в Сирии и Ираке. Америке не получится втянуть Турцию в 
свою игру. Наша страна не обязана расплачиваться за ошибки  ЕС». 

Ravza Kavakcı Kan;  
Biliyoruz ki, Adalet 
Yerini Bulacak
AK Parti İnsan Haklarından Sorumlu 
Genel Başkan Yardımcısı Ravza 
Kavakcı Kan, 28 Şubat davasına 
ilişkin, “Savunmaları dinliyoruz, 
dinlediğimiz hikâyeler gerçeklerle 
bağlantılı değil ama biz biliyoruz ki 
adalet yerini bulacak” dedi.

Равза Кавакджы 
Кан: «Мы Знаем, 
Что Справедливость 
Восторжествует».  
Заместитель председателя Партии 
справедливости и развития  по 
делам защиты прав человека Равза 
Кавакджы Кан дала следующий 
комментарий касательно дела 
по событиям 28  февраля: «Мы 
слушаем оправдания, и они не 
соответствуют истине, но 
мы знаем, что справедливость 
восторжествует».

Başkent Platformu LOBİ 
Faaliyetleri Çerçevesinde 
Sivil Toplum Kuruluşları 
İle Buluşmaya Devam 
Ediyor
Başkent Platformu LOBİ 
Faaliyetleri Çerçevesinde Türkiye’nin 
2019/2023/2053/2071 Hedeflerine 
Ulaşması İçin, BERABERİNE ‘’Türk Dış 
Politikasında Sivil Toplum Örgütlerinin 
Rolü Ne Olmalı?’’ Başlıklı Sorusuna Sivil 
Toplum Kuruluşlarıyla Buluşarak Cevap 
Bulmaya devam ediyor  beraberinde 
‘’DEVLET AKLINA’’ Katkıda 
Bulunmaya Devam Ediyor.. 

Столичная платформа 
проводит подготовку к  
мероприятиям на тему: «Какую 
роль должны играть НПО во 
внешней политике Турции?» 
- для достижения целей  
2019/2023/2053/2071 годов.   

Столичная Платформа 
Продолжает Проводить 
Встречи С Нпо В Рамках 
Продвижения Своей 
Деятельности 

AB’den İran nükleer 
anlaşmasına tam destek

Евросоюз Поддержал Ядерную Сделку С Ираном

AB Dış İlişkiler ve Güvenlik Politikası 
Yüksek Temsilcisi Mogherini: İran Nükleer 
Anlaşması’na ilişkin, “AB, anlaşmaların tam 
ve etkin biçimde uygulanmasına bağlılığını 
sürdürmektedir.” dedi.

«Лидеры стран ЕС привержены полному выполнению ядерной сделки с Ираном», 
- заявила верховный представитель ЕС по иностранным делам и политике 
безопасности Федерика Могерини. 

Rusya Devlet Başkanı Putin: Rus üslerine yapılan saldırıların 
arkasında Türkiye yok

Президент Рф Владимир Путин: Турция Не Имеет Отношения К 
Попытке Нападения На Военную Российскую Базу В Сирии

Rusya Devlet Başkanı Putin, “Rusya’nın Suriye’deki üslerine düzenlenen saldırıların 
arkasındakileri biliyoruz. Bu saldırıların arkasında Türk devleti ve Türk ordusu yok.” dedi.

Мы знаем, кто стоит за нападениями на военную российскую базу в Сирии. Турция не имеет 
отношения к данным нападениям», - заявил президент РФ Владимир Путин.

Dışişleri Bakanı Çavuşoğlu’ndan 
ABD’ye ‘FETÖ’ uyarısı
Dışişleri Bakanı Çavuşoğlu, “FETÖ terör örgütünün 
nasıl hain bir örgüt olduğunu tüm dünya anladı. 
İnşallah ABD de bunu bir gün anlar.” dedi.

Глава Мид Турции  Мевлют Чавушоглу  Предупредил Сша 
Относительно Террористической Организации Фетхуллаха Гюлена
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KIRGIZİSTAN (Sivil İnisiyatif)- Zeliha 
SORKUNLU / Kastamonu Üniversitesi’ni 

“Kastamonu’nun Türk Dünyasına açılan kapısı” 
olarak niteleyen Prof. Dr. Seyit Aydın, şehrimizin 
2018 Türk Dünyası Kültür Başkenti seçilmesinde 
üniversitenin öncü rol oynadığını, ancak eğitim 
ve kültür ilişkileriyle sınırlı kalmayıp, karşılıklı 
ticari ilişkilerin de geliştirilmesi gerektiğini ifade 
etti.

Geçtiğimiz günlerde resmi temaslarda bulunmak 
üzere Kastamonu Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Seyit Aydın öncülüğünde, KATSO Yönetim Ku-
rulu Başkanı Selçuk Arslan, KATSO Yönetim 
Kurulu Sayman Üyesi M. Feyyaz Pattabanoğlu, 
KATSO Üyesi İşadamları Metin Ünal, Ahmet Ka-
tar, Sinan Altıkulaç’tan oluşan heyet Bişkek’teydi. 

İlk Ziyaret Kırgızistan Meclisi Başkanı Dastan-
bek Cumabekov’la Gerçekleşti.

Kırgız Cumhuriyeti Meclisi Başkanı Dastanbek 
Cumabekov Kastamonu Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Seyit Aydın ve beraberindeki heyeti 
meclis başkanlığında kabul etti.

Resmi temaslar çerçevesinde görüşmede Kasta-
monu Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Seyit Aydın, 
Türkiye ile Kırgızistan’ın iki dost ve kardeş ülke 
olduğunu, Kastamonu ve Kırgızistan arasındaki 
ilişkilerde birer köprü olmak için ziyarette bu-
lunduklarını ifade etti. Ayrıca, Kastamonu Üni-
versitesinin “Türk Dünyası Üniversitesi” olarak 
bilindiğini, her sene Türk Cumhuriyetleri ve 
Akraba Topluluklardan binlerce talebenin eğitim 
aldığını, halihazırda Üniversitemizde biri Profe-
sör, diğerleri Yardımcı Doçent olmak üzere top-
lam 4 Kırgız akademisyenin bulunduğunu, 154 
tane de Kırgız talebenin üniversitemizde eğitim 
aldığını belirtti. Üniversite olarak talebelerin her 
türlü maddi ve manevi ihtiyaçlarını karşılamaya 
çalıştıklarını, bu manada KATSO Yönetim Kuru-
lu Üyesi Feyyaz Pattabanoğlu’nun talebelere ver-
diği maddi destekten ötürü Kırgız Cumhuriyeti 
Ankara Büyükelçisi Prof. Dr. İbragim Junusov 
tarafından teşekkür belgesiyle onurlandırıldığını 
söyledi. 

Rektör Aydın sözlerine şöyle devam etti, “ilişki-
lerimizin sadece eğitimle sınırlı kalmaması için 
Kastamonulu işadamlarımızdan oluşturduğu-
muz heyetle, Türkiye-Kırgızistan ekonomik iliş-
kilerine ne gibi katkılar yapabiliriz düşüncesiyle 
Kırgızistan’ı ziyaret etmiş bulunmaktayız.” Bu 
amaçla KATSO Başkanı Selçuk Arslan, KATSO 
yönetim kurulu üyesi Feyyaz Pattabanoğlu, KAT-
SO üyeleri Ahmet Katar, Sinan Altıkulaç ve Metin 
Ünal’dan oluşan işadamları heyetiyle buradayız. . 
Dedi

Kırgız Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dastanbek 
Cumabekov,  ziyaretlerinden dolayı Kastamonu 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Seyit Aydın ve he-
yet üyelerine teşekkür etti ve Türkiye Türkçesiyle, 

“Ata yurdunuza hoş geldiniz” diyerek sözlerine 
başladı.. 

Türkiye Cumhuriyetinin, Kırgız Cumhuriyeti-
nin bağımsızlığını ilk tanıyan ülke olduğunu, bu 
yüzden Kırgız Türklerinin, Türkiye Cumhuriyeti-
ne karşı çok büyük sevgi ve minnet duyduğunu, 
bağımsızlığın ilk günlerinden bu yana Türkiye 
Cumhuriyetinin Kırgız Cumhuriyetini her konu-
da destek verdiğini hiç ama hiç unutmadık. 

Kırgızistan’da  seçimden sonra meydana gelen 
yeni yönetimin aldığı kararla yatırımcılara her 
türlü devlet desteği sağlayacağını, yatırım alanla-
rına göre 8 yıla kadar vergiden muaf tutacağını 
ifade eden Meclis Başkanı, Prof. Dr. Seyit Aydın 
başkanlığındaki işadamları heyetinin Türk- Kır-
gız ilişkilerinin daha da gelişmesine büyük kat-
kılar sağlayacağına inandığını, iş alanları ve ya-
tırımcılara yönelik kolaylıklar konusunda heyeti 
ayrıca yazılı olarak bilgilendireceğini söyledi. 

Kırgız Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dastanbek 
Cumabekov, eğitim alanında yapılan yatırımları 
da çok önemsediğini, özellikle Türk işadamla-
rından ortaöğretim düzeyinde okulların açılması 
hususunda beklentilerinin olduğunu, böyle bir 
yatırımın düşünülmesi durumunda her türlü des-
teğin verileceğinde ifade etti. 

Kırgız Devlet Bakanı ve Hükümet Sözcü-
sü Nurhanbek Momunaliev, Türk heyetinin 
Kırgızistan’a gelmesine öncülük etmesinden 
dolayı Rektör Seyit Aydın’a teşekkür etti.

Kırgız Bakan çeşitli alanlardan sorumlu müste-
şarlarıyla birlikte Kastamonu Üniversitesi Rek-
törü Prof. Dr. Seyit Aydın’ı karşıladı. Türkiye’den 
heyetin geleceği haberine büyük bir mutluluk 
duyduğunu ifade eden Devlet Bakanı, işadamla-
rından müteşekkil heyetin Kırgızistan’a gelmesi-
ni sağlamasından dolayı Sn. Rektör Seyit Aydın’a 
minnettar olduğunu söyledi. 

Kastamonu Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Se-
yit Aydın, Kastamonu Üniversitesi’nin Kırgı-
zistan’daki üniversitelerle çok iyi münasebetler 
kurduğunu, Oş Devlet Üniversitesi, Bişkek Sosyal 
Bilimler Üniversitesi, Kırgızistan Türkiye Manas 
Üniversitesi, Arabayev Kırgız Devlet Üniversitesi, 
Cusup Balasagun Kırgız Milli Üniversitesi, Kasım 
Tınıstanov Issık-Göl Devlet Üniversitesi, Mah-
mud Kaşgari Üniversitesi, İktisat ve Girişimcilik 
Üniversitesi, Celal Abat Devlet Üniversitesi gibi 
Kırgız üniversiteleriyle karşılıklı anlaşmalar im-
zaladığını, eğitim öğretim, değişim programları 
ve ilmi projeler yaptıklarını ayrıca bunlara ilave 
olarak Narın Devlet Üniversitesi ve Talas Devlet 
Üniversitesiyle de ikili anlaşma imzalayacağını 
söyledi.

Rektör Aydın sözlerini şöyle tamamladı; Kırgı-
zistan ve Türkiye arasındaki ticaret hacminin 
hâlihazırda 400 milyon Amerikan Doları civarın-

da olduğunu, bu sayının karşılıklı olarak arttırıl-
ması gerektiğini ifade etti. Bu yüzden Kastamonu 
ve kardeş Kırgız Cumhuriyeti arasında bir ticaret 
köprüsü kurmak amacıyla bu ziyareti gerçekleşti-
riyoruz dedi.. 

Kırgız Cumhuriyeti devlet bakanı Nurhanbek 
Momunaliev, karşılıklı ticaret hacminin arttırıl-
ması hususunda her türlü desteğin sağlanacağını, 
bu konuda ilgili bakanlıklara talimat verme yetki-
sinin bulunduğunu ve her zaman kapısının ken-
dilerine açık olduğunu ifade etti. Ayrıca Kasta-
monu Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Seyit Aydın’a 
Kırgızistan’da eğitim alanındaki katkılarından 
dolayı teşekkür etti. 

Türk heyeti Kırgız Cumhuriyeti Narın Valiliği 
ve Narın Devlet Üniversitesi ile Biraraya Geldi..

Kastamonu Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Seyit 
Aydın başkanlığındaki heyet, Bişkek temaslarını 
tamamladıktan sonra, Bişkek’ten Narın şehrine 
hareket etti. Narın Valiliği Kastamonu heyetini 
il sınırına girişte Polis Eskortu eşliğinde karşıladı 
ve Narın şehrine kadar eşlik etti. Narın şehrinde 
Kastamonu Heyetini Narın Valisi Amanbay Ka-
yupov, Narın Devlet Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Damira Ömüralieva ve Vali Yardımcıları 
karşılayarak, Vali Amanbay Kayupov Kastamo-
nu Üniversitesi Rektörü Seyit Aydın ve heyet 
üyelerinin onuruna akşam yemeği verdi. Akşam 
yemeğinde çeşitli yöresel türkü ve Kırgız Türk-
lerine has olan Manas destanından örnekler su-
nuldu. Kırgız Cumhuriyeti Narın Valisi Amanbay 
Kayıpov, Türkiye Cumhuriyeti ve Kırgız Cum-
huriyetinin kardeş ülkeler olduğunu, dilimizin, 
dinimizin, kültürümüzün ve tarihimizin ortak 
olduğunu vurgulayarak heyete Narın ilini teşrif 
ettikleri için teşekkür etti.

Prof. Dr. Seyit Aydın; “Kırgızistan’da Oş Devlet 
Üniversitesi, Bişkek Sosyal Bilimler Üniversitesi, 
Kırgızistan Türkiye Manas Üniversitesi, Araba-
yev Kırgız Devlet Üniversitesi, Cusup Balasa-
gun Kırgız Milli Üniversitesi, Kasım Tınıstanov 
Issık-Göl Devlet Üniversitesi, Mahmud Kaşgari 
Üniversitesi, İktisat ve Girişimcilik Üniversitesi, 
Celal Abad Devlet Üniversitesi gibi üniversiteler 
ile anlaşmalarının olduğunu ve anlaşmalarına bir 
yenisini daha ekleyerek Narın Devlet Üniversite-
si ile ikili işbirliği protokolü imzalayacaklarını ve 
bu ilişkilerin sonsuza kadar devam etmesini ar-
zuladıklarını  belirtti. Prof. Dr. Seyit Aydın, Narın 
ilinde hayvancılık ve tarımın gelişmiş olduğunu, 
bu yüzden bu alanda ortaklaşa zootekni ve zira-
at fakültesi kurulabileceğini, ayrıca bu alanlarda 
açılacak laboratuvarlara teknik destek verecekle-
rini ifade etti. Yapılan görüşmeler sonunda  Kas-
tamonu Üniversitesi ve Narın Üniversitesi arasın-
da İkili İşbirliği Protokolü imzalandı. 

“Kırgız Ekonomi Bakanı Artem Novikov, 
Kırgızistan’a yapılacak yatırımlarda her türlü 
konuda yardımcı olacağını ve yapacakları yatı-
rımların devlet güvencesinde olacağını belirti.”

Kırgız Cumhuriyeti Ekonomi Bakanı Artem 
Novikov Kastamonu Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Seyit Aydın başkanlığındaki heyetle görüş-
mesinde iki ülke ekonomisine katkı yapma gibi 
düşüncelerinden ve ziyaretlerinden dolayı Prof. 
Dr. Seyit Aydın’a ve heyet üyelerine teşekkür etti. 
Kırgızistan’a yapılacak yatırımlarda her türlü ko-
nuda yardımcı olacağını ve yapacakları yatırım-
ların devlet güvencesinde olacağını belirti. Eko-
nomi Bakanı ayrıca kömür madeni işletmeciliği, 
deri sanayi, organik gıda ürünleri ihracatı, süt 
ürünleri gibi konularda yatırım yapılması husu-

sunu önerilerde bulundu. 

Kastamonu Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Seyit 
Aydın; Kastamonu ili ve Üniversitemiz hakkında 
bilgiler vererek, Heyetinde bulunan işadamlarını 
tanıştıran Aydın, Kırgızistan’ın özellikle organik 
ürünler konusunda zengin bir ülke olduğunu, 
ancak bunun iyi pazarlanması gerektiğini belir-
terek. Üniversitemizin 2011 yılının sonlarından 
itibaren Tük Dünyası ile ilgili münasebetler kap-
samında öncelikli olarak Kırgızistan ile faaliyetler 
başlatıldığını, bu tarihten sonra yapılan müşterek 
faaliyetler neticesinde geçen yıldan itibaren Kas-
tamonu-Kırgızistan arasında yapılan ticari iliş-
kiler de etkilendiğini,  geçen yıl Kastamonu›dan 
Kırgızistan›a 4 milyon 556 bin liralık ihracat ya-
pılmış ve bu ziyaret ve görüşmelerden sonra ihra-
catın daha da artacağını da söyledi.  

Rektör Aydın şöyle devam etti; Kastamonu Üni-
versitesi “Kastamonu’nun Türk dünyasına açılan 
kapısıdır.” Türk Dünyası Kültür Başkenti seçil-
mesinde Üniversitenin kılavuz olduğunu, ancak 
eğitim ve kültür ilişkileriyle sınırlanmayıp, karşı-
lıklı ticari ilişkilerin de geliştirilmesi gerektiğini, 
bu yüzden heyetin Kastamonu ve kardeş Kırgız 
Cumhuriyeti arasında bir ticaret köprüsü kurmak 
amacıyla bu ziyareti gerçekleştirdiğini, ayrıca, 350 
milyondan fazla nüfusa sahip Türk dünyasının 
güçlerini birleştirmesi halinde dünyanın  ihtiyaç 
duyduğu barış ve huzur ortamının Kırgızistan- 
Türkiye işbirliği ile sağlanabileceği söyledi.

TÜRK DÜNYASININ KÜLTÜR BAŞKENTİ 
KASTAMONU’DAN, KAFKASYANIN 
PARLAYAN YILDIZI KIRGIZİSTAN’A 
ÖNEMLİ ZİYARET

Bir dünya üniversitesi olma yolunda emin adımlarla ilerleyen 
Kastamonu Üniversitesi, Kastamonu-Kırgızistan ekonomik 
ve ticari ilişkilerin artmasında da öncü rol oynamaktadır.

Kastamonu Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Seyit Aydın  
Kırgızistan Ziyareti Öncesinde Kırgızistan- Türkiye Fahri 
Konsolosu Dr. Mustafa Kurt’u Makamında Ziyaret Ederek 
Kırgızistan Hakkında Bilgi Alış Verişi Yaptı..
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ситета Кастамону проф. д-ру Сейиту Айдыну и 
членам делегации за оказанный визит и наме-
рения по развитию экономических отношений 
между двумя странами. Артем Новиков заявил, 
что готов оказать поддержку любому инвес-
тору, и предоставить максимальную защиту и 
безопасность инвестициям на государственном 
уровне. Кроме того, министр экономики КР 
предложил инвестировать в такие сферы, как 
угольная промышленность, кожевенная про-
мышленность, экспорт органических продуктов 
питания, молочные продукты и т.д. 

Ректор университета Кастамону проф. д-р Сей-
ит Айдын вкратце рассказал о провинции Ка-
стамону и деятельности своего университета. 
«Кыргызстан вполне бы мог занять почетное 
место в рейтинге крупных поставщиков орга-
нических продуктов. Однако для этого необхо-
дим хороший маркетинг. Начиная с 2011 года 
в рамках сотрудничества с тюркским миром, 
университет Кастамону в первую очередь по-
строил отношения с Кыргызстаном. Однако 
торговые отношения между Кастамону и Кыр-
гызстаном были начаты лишь в прошлом году 
в результате совместных мероприятий. Кроме 
того в прошлом году Кастамону экспортировал 
свою продукцию в Кыргызстан на сумму 4 млн. 
556 тыс. турецких лир. Мы намерены увеличить 
наш экспорт», - добавил ректор университета 
Кастамону.  

«Наш университет сыграл ключевую роль в из-
брании города Кастамону в качестве культур-
ной столицы тюркского мира в 2018 году. Поми-
мо двусторонних контактов в образовательной 
и культурной сферах, нам необходимо разви-
вать и взаимные торговые отношения. Именно 
по этой причине в рамках данного визита мы 
намерены установить торговый мост между 
Кастамону и Кыргызстаном. Таким образом, 
тесное сотрудничество между Кыргызстаном и 
Турцией может стать ключевым фактором для 
объединения всего тюркского мира с населени-
ем более 350 млн. человек», - заключил проф. д-р 
Сейит Айдын. 

«Нам необходимо увеличить торговый оборот 
между Кыргызстаном и Турцией, который в на-
стоящее время составляет около 400 млн. долла-
ров. Именно по этой причине в рамках данного 
визита мы намерены установить торговый мост 
между городом Кастамону и Кыргызстаном. 

«Я полностью привержен оказанию всяческой 
поддержки в увеличении торгового оборота 
между двумя странами. У меня есть все полно-
мочия отдавать поручения соответствующим 
министерствам по этому вопросу. Мои двери 
всегда открыты для вас. Кроме того, я хотел бы 
выразить благодарность ректору университета 
Кастамону проф. д-ру Сейиту Айдыну за его 
вклад в развитие образования в Кыргызстане», 
- заявил руководитель Аппарата правительства 
КР Нурханбек Момуналиев.  

Члены турецкой делегации провели встречу 
с руководством города Нарын и представите-
лями Нарынского государственного универ-
ситета. 

Делегация во главе с ректором университета Ка-
стамону проф. д-ром Сейитом Айдыном, после 
завершения двусторонних контактов в Бишкеке, 
отправились в Нарын. Члены турецкой делега-
ции в сопровождении представителей руковод-
ства города и почетного эскорта направились 
в Нарын. Таким образом, данную делегацию в 
городе Нарын встретили полномочный пред-
ставитель Правительства в Нарынской области 
Аманбай Кайыпов, Ректор Нарынского государ-
ственного университета проф. Дамира Омура-
лиева и остальные члены руководства города. 
После чего полпред правительства в Нарынской 
области Аманбай Кайыпов устроил торжествен-
ный ужин в честь турецкой делегации. Во время 
ужина  прозвучали различные народные песни, 
а также отрывки из эпоса «Манас».  Полномоч-
ный представитель Правительства в Нарынской 
области Аманбай Кайыпов заявил, что два брат-
ских государства Турцию и Кыргызстан связы-
вает общий язык, история, религия и традиции. 
После чего поблагодарил членов делегации за 
оказанный визит. 

Ректор университета Кастамону проф. д-р Сей-
ит Айдын, в свою очередь, сказал следующее: 
«Между нашим университетом и высшими 
учебными заведениями Кыргызстана подписа-
ны взаимные соглашения, а также установле-
ны и развиваются прямые контакты: Ошский 
государственный университет, Бишкекский 
гуманитарный университет, Кыргызско-ту-
рецкий университет «Манас», Кыргызский го-
сударственный университет им. И. Арабаева, 
Кыргызский национальный университет им. Ж. 
Баласагына, Иссык-Кульский государственный 
университет им. К. Тыныстанова, Восточный 
университет имени Махмуда Кашгари-Барска-
ни, Университет экономики и предпринима-
тельства, Джалал-Абадский государственный 
университет. Наряду с этим, мы намерены под-
писать протокол двустороннего сотрудничества 
с Нарынским государственным университетом. 
Помимо этого, я хотел бы отметить, что в На-
рынской области очень развито животноводст-
во и сельское хозяйство.  В связи с этим, можно 
создать совместный факультет зоотехники и 
сельского хозяйства. Мы готовы оказать техни-
ческую поддержку лабораториям, где будут про-
изводиться исследования в этом направлении».  
Таким образом, в конце встречи был подписан 
договор о дальнейшем сотрудничестве двух ву-
зов. 

«Министр экономики Кыргызстана Артем 
Новиков заявил, что готов оказать поддержку 
любому инвестору, и предоставить макси-
мальную защиту и безопасность инвестициям 
на государственном уровне». 

Министр экономики Кыргызстана Артем Но-
виков выразил благодарность ректору универ-

Спикер парламента Кыргызстана Дастанбек 
Джумабеков поблагодарил ректора университе-
та Кастамону проф. д-ра Сейит Айдына и чле-
нов делегации за оказанный визит и сказал сле-
дующее: «Добро пожаловать в вашу прародину 
– Кыргызстан. Как известно, Турция одной из 
первых признала независимость Кыргызстана. 
По этой причине народ Кыргызстана испытыва-
ет признательность и уважение к Турции. С пер-
вых дней независимости страны Турция оказала 
огромную поддержку Кыргызстану во всех сфе-
рах. Мы никогда не забудем это». 

«Согласно постановлению новоизбранного пра-
вительства для инвесторов предусмотрено ос-
вобождение от налогов на 8 лет. Я считаю, что 
сегодняшний визит делегации из города Каста-
мону во главе с господином Сейитом Айдыном 
внесет огромный вклад в развитие отношений 
между двумя странами. Ваша делегация также 
будет проинформирована в письменной форме 
относительно предусмотренных преференций 
для инвесторов», - добавил спикер парламента 
КР. 

«Я придаю огромное значение инвестициям в 
сфере образования и осведомлен об ожидани-
ях турецких предпринимателей в отношении 
строительства среднеобразовательных школ 
в нашей стране. В случае реализации данных 
инвестиционных вложений, мы готовы оказать 
любую необходимую для этого поддержку», - 
сказал Дастанбек Джумабеков.  

Руководитель Аппарата Правительства - ми-
нистр Кыргызской Республики Нурханбек 
Момуналиев выразил признательность ректо-
ру университета Кастамону господину Сейиту 
Айдыну и сопровождающей его делегации за 
оказанный визит в Кыргызстан. 

Господин Нурханбек Момуналиев вместе со сво-
ими заместителями, ответственными за различ-
ные сферы деятельности правительства, попри-
ветствовал ректора университета Кастамону 
проф. д-ра Сейита Айдына и выразил благодар-
ность за то, что он возглавил данную делегацию, 
состоящую из турецких предпринимателей.  

«Между университетом Кастамону и следую-
щими высшими учебными заведениями Кыр-
гызстана подписаны взаимные соглашения, 
а также установлены и развиваются прямые 
контакты: Ошский государственный универ-
ситет, Бишкекский гуманитарный университет, 
Кыргызско-турецкий университет «Манас», 
Кыргызский государственный университет им. 
И. Арабаева, Кыргызский национальный уни-
верситет им. Ж. Баласагына, Иссык-Кульский 
государственный университет им. К. Тыныста-
нова, Восточный университет имени Махмуда 
Кашгари-Барскани, Университет экономики и 
предпринимательства, Джалал-Абадский госу-
дарственный университет. И совсем скоро этот 
список пополнят государственные университе-
ты города Нарын и Талас», - сказал ректор уни-
верситета Кастамону проф. д-р Сейит Айдын. 

Кыргызстан (Гражданская инициатива) – 
Зелиха Соркунлу / Ректор университета 

Кастамону проф. д-р Сейит Айдын сказал сле-
дующее: «Благодаря университету Кастамону о 
нашем городе узнал весь тюркский мир. Таким 
образом, наш университет сыграл ключевую 
роль в избрании города Кастамону в качест-
ве культурной столицы тюркского мира в 2018 
году. Помимо двусторонних контактов в образо-
вательной и культурной сферах нам необходимо 
развивать и взаимные торговые отношения». 

В Бишкек прибыла делегация во главе с рек-
тором университета Кастамону проф. д-ром 
Сейитом Айдыном. В составе делегации так-
же находились председатель Совета правления 
Торгово-промышленной палаты Кастамону 
(KATSO) Сельчук Арслан, казначей палаты М. 
Феяз Паттабаноглу, а также предприниматели 
Метин Унал, Ахмет Катар и Синан Алтыкулач. 

Первый визит нанесли спикеру парламента 
Кыргызстана Дастану Джумабекову. 

Спикер парламента Кыргызстана Дастан Джу-
мабеков принял делегацию во главе с ректором 
университета Кастамону проф. д-ром Сейитом 
Айдыном в здании парламента. 

В ходе данной встречи ректор университета 
Кастамону проф. д-р Сейит Айдын сказал сле-
дующее: «Турция и Кыргызстан являются брат-
скими государствами. Целью нашего визита 
является укрепление двусторонних связей. Мы 
намерены предпринять все необходимые шаги, 
чтобы стать крепким мостом в кыргызско-ту-
рецких отношениях. Наряду с этим, универси-
тет Кастамону известен во всем мире в качестве 
«Университета тюркского мира». Каждый год 
тысячи студентов из тюркских республик по-
лучают образование в нашем университете. Из 
Кыргызстана обучаются 154 студента. Кроме 
того, в настоящее время в университете Каста-
мону работают в общей сложности 4 преподава-
теля из Кыргызстана, один из которых является 
профессором, а другой помощником доцента. 
Университет прилагает все необходимые усилия 
для поддержки студентов, как в материальном, 
так и в духовном плане.  Таким образом, член 
Совета правления Торгово-промышленной па-
латы Кастамону (KATSO) М. Феяз Паттабаноглу 
оказал материальную поддержку студентам. В 
связи с этим был награжден благодарственным 
письмом от имени Посла Кыргызстана в Турции 
Ибрагима Жунусова». 

«Помимо двусторонних связей в образователь-
ном плане, я считаю, что нам необходимо разви-
вать и экономические отношения между двумя 
странами. Поэтому сегодня в составе нашей де-
легации присутствуют глава Торгово-промыш-
ленной палаты Кастамону (KATSO) Сельчук 
Арслан, член Совета правления Феяз Паттаба-
ноглу, члены палаты и предприниматели Ахмет 
Катар, Синан Алтыкулач и Метин Унал», - доба-
вил ректор университета Кастамону проф. д-р 
Сейит Айдын. 

Университет Кастамону предпринимает уверенные шаги для 
позиционирования себя к категории университетов мирового 
класса, а также играет ведущую роль в развитии экономических 
и коммерческих отношений между Турцией и Кыргызстаном.  

Представители Культурной Столицы 
Тюркского Мира – Города Кастамону  
Нанесли Визит В Кыргызстан  
Ректор Университета Кастамону Проф.Д-р Сейит Айдын 
перед визитом в Кыргызстан  посетил Почётного консула 
Кыргызстана в Турции Мустафу Курта. В ходе встречи 
стороны обменялись мнениями относительно  Кыргызстана. 
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АНКАРА ( Гражданская инициати-
ва) Зелиха Соркунлу / Заместитель 

председателя Партии справедливости и 
развития  по делам защиты прав человека 
Равза Кавакджы Кан и заместитель главы 
Центра защиты прав человека Партии 
справедливости и развития  Хюснюе Эр-
доган пристально следят за развитием дела 
касательно событий 28 февраля. В рамках 
данного дела были осуждены:  глава Ген.

ANKARA( Sivil İnisiyatif) Zeliha Sorkun-
lu/ AK Parti İnsan Haklarından Sorumlu 

Genel Başkan Yardımcısı Kan ile AK Parti 
İnsan Hakları Genel Merkez Başkan Yardım-
cısı Hüsnüye Erdoğan, 28 Şubat darbesine 
ilişkin aralarında dönemin Genelkurmay Baş-
kanı emekli Orgeneral İsmail Hakkı Karadayı, 
dönemin Genelkurmay İkinci Başkanı emekli 
Orgeneral Çevik Bir ve emekli Orgeneral Çe-
tin Doğan›ın da bulunduğu 103 sanığın yargı-
landığı davayı yakından takip ediyor. Ankara 
5. Ağır Ceza Mahkemesinde görülen davada 
sanıklar esas hakkındaki mütalaaya karşı sa-
vunmalarını yapıyor.

Ravza Kavakcı Kan;  
Biliyoruz ki, Adalet Yerini 
Bulacak
AK Parti İnsan Haklarından Sorumlu Genel Başkan Yardımcısı 
Ravza Kavakcı Kan, 28 Şubat davasına ilişkin, “Savunmaları 
dinliyoruz, dinlediğimiz hikâyeler gerçeklerle bağlantılı değil 
ama biz biliyoruz ki adalet yerini bulacak” dedi.

Konuya ilişkin açıklamalarda bulunan Kan, en 
kısa zamanda adaletin yerini bulmasını ümit 
ettiklerini ve 28 Şubat’ta hayalleri üzerinden 
tanklarla geçilenlerin, gelecekleri yerle bir 
edilenlerin bu günleri sabırla beklediğini ifade 
etti. Kan, “28 Şubat’ın seneyi devriyesine gelir-
ken inşallah adaletin tecellisine daha yaklaşmış 
oluruz. O süreçte halkın iradesi hiçe sayılmış 
ve seçilmiş bir hükümet vazifeyi bırakmak 
mecburiyetinde bırakılmıştı. Savunmaları 
dinliyoruz, dinlediğimiz hikayeler gerçeklerle 
bağlantılı değil ama biz biliyoruz ki adalet yeri-
ni bulacak” şeklinde konuştu. 

Равза Кавакджы Кан: «Мы Знаем, Что 
Справедливость Восторжествует».  
Заместитель председателя Партии справедливости и 
развития  по делам защиты прав человека Равза Кавакджы 
Кан дала следующий комментарий касательно дела по 
событиям 28  февраля: «Мы слушаем оправдания, и они не 
соответствуют истине, но мы знаем, что справедливость 
восторжествует».

штаба генерал Исма-
ил Хаккы Карадайы, 
заместитель главы  
Ген.штаба генерал в 
отставке Чевик Бир, 
генерал в отставке  
Четин Доган и 103 
других подозрева-
емых. В суде № 5 
города Анкара по 
особо тяжким пре-
ступлениям слуша-
ются прения в защи-
ту подозреваемых. 

Равза Кавакджы Кан  
отметила следующее: 

«Мы надеемся, что справедливость востор-
жествует в скорейшем времени. Постра-
давшие в те дни терпеливо ждут этого. Дай 
Бог, в преддверии годовщины событий 28  
февраля мы станем еще ближе к справед-
ливости. В то время никто не посчитался с 
волей народа и правительство было выну-
ждено сложить свои полномочия.  Мы слу-
шаем оправдания, и они не соответствуют 
истине, но мы знаем, что справедливость 
восторжествует». 

Турецкое управление по сотрудничеству и развитию при Аппарате Премьер-
министра Республики Турция (ТИКА)  оказало благотворительную помощь 
кенийским детям  с ОВЗ в целях внесения вклада в их образование и соци-
альную жизнь.  ТИКА снабдило школу «Waithaka Special School» в Найроби 
партами, стульями, швейными машинками, инструментами, уборными для 
детей с ОВЗ, детскими площадками и многим другим.  Планируется, что, та-
ким образом, около 200 учеников с нарушением умственного и физического 
развития смогут заняться рукоделием, получить профессиональное образова-
ние и адаптироваться к жизни. Координатор ТИКА в Найроби Эмре Юксек со-
общил в своём интервью корреспонденту агентства «Анадолу», что подобного 
рода помощь будет способствовать тому, что дети смогут наладить коммуника-
тивные навыки и самостоятельно стоять на ногах на протяжении всей жизни. 
12-летняя ученица  Терезия Рагуи также сообщила, что очень обрадовалась, 
когда увидела детскую площадку.  Ученики поблагодарили ТИКА за оказанную 
помощь. Согласно данными, опубликованным Ассоциацией кенийских школ 
для ЛОВЗ  в 2016 году, более 100  000 детей с ОВЗ не могут посещать школу.   
Источник: Агентство «Анадолу».

Türk İşbirliği ve Koordinasyon Ajansı Başkanlığı (TİKA), Kenya’da zihinsel ve be-
densel engelli öğrencilerin sosyal ve eğitim hayatlarına katkı sağlamak amacıyla 

engelliler okuluna bağış yaptı.

TİKA, başkent Nairobi’deki engelliler okulu Waithaka Special School’a, masa, sandal-
ye, dikiş makinesi, atölye malzemeleri, engelli tuvaleti ve oyun parkı dahil olmak üze-
re çok sayıda teknik ekipman desteği sağladı.

TİKA’nın bağışladığı ekipmanlarla, zihinsel ve bedensel engelli 200’ün üzerinde öğ-
rencinin el becerilerini geliştirerek mesleki eğitim kazanmaları ve günlük hayata daha 
kolay adapte olmaları amaçlanıyor.

TİKA Nairobi Koordinatörü Emre Yüksek, AA muhabirine yaptığı açıklamada, engel-
li öğrencilere yapılan yardımların ve sağlanan ekipman desteğinin öğrencilerin hayatı 
boyunca iletişimlerini iyileştirebilmeleri ve kendi başlarına bir birey olarak hayatlarını 
devam ettirebilmelerine katkı sağlayacağını kaydetti.

Okulun kız öğrencilerinden 12 yaşındaki Teresia Ragui de okuldaki oyun alanını gör-
düğünde çok mutlu olduğunu söyledi.

Öğrenciler, yapılan yardımlardan dolayı Türkiye’ye ve TİKA’ya teşekkür etti.

Kenya Engelliler Okulu Birliği tarafından 2016 yılında yayınlanan verilerine göre ül-
kede 100 binden fazla engelli çocuk okula gidemiyor. KAYNAK:AA

TİKA’dan Kenya’daki engelli 
öğrencilere yardım

Турецкое Управление По Сотрудничеству И 
Развитию  Оказывает Помощь Ученикам С 
Ограниченными Возможностями Здоровья В 
Кении 

TİKA, başkent Nairobi’deki zihinsel ve bedensel engelli öğrencilerin 
yer aldığı okula malzeme ve teknik ekipman desteği sağladı.

Турецкое управление по сотрудничеству и развитию  
обеспечило находящуюся в Найроби школу, в которой 
обучаются дети с нарушением умственного и физического 
развития, материалами и техническим оборудованием. 
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В Греции растет недовольство турец-
кого мусульманского меньшинства, 
проживающего в регионе Западной 
Фракии, в ответ на поправки в  Гра-
жданский кодекс Греции относительно 
положений наследования, брака и раз-
вода, которые вступают в силу наряду с 
канонами ислама. 

Глава Консультативного совета турец-
кого меньшинства Западной Фракии и 
избранный муфтий Комотини Ибрагим 
Шериф заявил, что данные поправки 
нарушают права представителей турец-
кого меньшинства. 

«Новые поправки в Гражданском кодек-
се Греции наносят вред правам предста-
вителей турецкого меньшинства. Вновь 
страдают этнические меньшинства», - 
сказал Ибрагим Шериф. 

«Кроме того, реализация данных попра-
вок в дальнейшем препятствует прове-
дению выборов муфтиев со ссылкой на 
то, что они будут обладать юрисдикци-
ей. Это противоречит всем соглашени-
ям и основному закону. Поэтому мож-
но утверждать, что данные поправки, 
которые были одобрены парламентом 
Греции, нарушают законные права ту-
рецкого меньшинства Западной Фра-
кии, предусмотренными также Лозан-
нским договором.  

«ДЛЯ ПРОВЕДЕНИЯ ВЫБОРОВ 
МУФТИЯ НЕТ НЕОБХОДИМОСТИ 
ОТМЕНЯТЬ КАНОНЫ ИСЛАМА» 

Депутат от партии «Демократический 
союз» и округа Родопы Илхан Ахмет 
заявил, что рассматривает данные по-

правки в Гражданском кодексе в каче-
стве шага в позитивном направлении 
в отношении этнических меньшинств. 
Наряду с этим, по его словам, данный 
процесс должен продолжаться и в даль-
нейшем. 

Наряду с этим, Ильхан Ахмет отметил, 
что данные поправки не предусматри-
вают полную отмену канонов ислама 
в Западной Фракии: «Мы выступаем 
против полной отмены канонов исла-
ма. Кроме того, рассматриваем данные 
поправки в Гражданском кодексе в ка-
честве шага в позитивном направлении 
в отношении этнических меньшинств. 
Однако, с другой стороны, мы ожидаем 
проведение выборов муфтия в рамках 
собственных ценностей и соглашений 
турецкого меньшинства в Западной 
Фракии», - добавил он.

«В ПРОТИВНОМ СЛУЧАЕ ПОЛНО-
МОЧИЯ МУФТИЕВ БУДУТ ВЕСЬМА 
ОГРАНИЧЕНЫ»

 «На наш взгляд, в случае возникно-
вения разногласий между супругами 
должны применяться законы шариата. 
В противном случае полномочия муф-
тиев будут весьма ограничены, почти 
полностью отменены. Мы не хотим 
этого. Наряду с этим, все вопросы от-
носительно общих положений о насле-
довании были разрешены еще до под-
писания Лозаннского договора. Таким 
образов, в вопросах наследования рас-
пределение имущества происходит в 
соответствии с гражданским правом». 
Источник: Агентство «Анадолу» 

“MÜFTÜ SEÇİMİ İÇİN İSLAMİ KU-
RALLARIN KALDIRILMASINA GE-
REK YOK”

Demokratik İttifak Partisi (DHSY) Rodop 
Milletvekili Avukat İlhan Ahmet ise yeni 
kanunun parlamentoda onaylanmasını, 
azınlıklarla ilgili olumlu yönde atılmış bir 
adım olarak gördüğünü ancak bu sürecin 
devam etmesi gerektiğini söyledi.

Yeni kanunun, Batı Trakya’da İslami ku-
ralların tamamen ortadan kaldırılmasını 
öngörmediğini vurgulayan Ahmet, “Bizler 
azınlıkta İslami kuralların uygulanması-
nın tamamen kaldırılmasına karşıyız. Ya-
sayı olumlu yönde atılmış bir adım olarak 
değerlendiriyoruz. Öte yandan azınlığın 
kendi değerlerine ve anlaşmalara saygı 
çerçevesinde müftü seçiminin yapılmasını 
bekliyoruz.” dedi.

“NEREDEYSE TAMAMEN YETKİSİZ 
DURUMA GETİRİLİYOR”

Yeni kanunda, “eşler arasında anlaşmaz-
lık durumunda yetkili makamın medeni 
hukuk olarak öngörülmesinin, müftülerin 
yetkilerinin kırpılması anlamına geldiğini” 
ifade eden Ahmet, şöyle devam etti:

“Bizim görüşümüze göre, eşler arasında 
anlaşmazlık durumunda şeriat hukuku-
nun geçerli olması lazım. Yoksa müftülerin 
yetkileri çok fazla sınırlandırılmış oluyor, 
neredeyse tamamen yetkisiz duruma ge-
tiriliyor. Biz, şahsi hal davalarında bunun 
tam aksini istiyoruz. Miras hükümlerin-
deki durumu ise azınlık yıllar öncesinde 
çözdü. Miras durumlarında zaten mede-
ni hukuka göre mal paylaşımı yapılıyor.    
KAYNAK:AA

Yunanistan’da,  Batı Trakya Müslü-
man Türk azınlık mensuplarıyla ilgi-

li miras, evlenme ve boşanma gibi konular-
da İslami kuralların yanı sıra  Yunanistan 
Medeni Kanununun da geçerli olması yö-
nünde hazırlanarak meclisten geçen yasal 
düzenleme Batı Trakya›da tepkilere neden 
oldu.

Batı Trakya Türk Azınlığı Danışma Kuru-
lu Başkanı ve Gümülcine seçilmiş müftü-
sü İbrahim Şerif, söz konusu yasal düzen-
lemeyi azınlık hakları açısından olumsuz 
bir gelişme olarak değerlendirdi.

Yeni kanunla «azınlığın anlaşmalarla be-
lirlenmiş haklarının hukuk yoluyla planlı 
şekilde elinden alındığını» ifade eden Şerif, 
«Kaybeden yine azınlık oldu.» yorumunda 
bulundu. 

Yeni kanunun meclisten geçtiği şekilde 
müftü seçimi konusunda da soru işaretleri 
yarattığını belirten Şerif, «Diğer taraftan, 
bu yasanın uygulanmasının devamında, 
müftülere yargı yetkisi bir şekilde tanındığı 
gerekçesiyle müftü seçimi de yapılmaya-
bilir. Bu durum, hukuka ve anlaşmalara 
aykırıdır. Dolayısıyla, mecliste onaylanan 
bu yasal düzenlemeyle azınlığın Lozan 
Antlaşması›yla da bağlantısı bulunan yasal 
bir hakkı elinden alınmış oluyor.» değer-
lendirmesinde bulundu.

su verilmişti.

Türkiye›den KKTC›ye su temini projesi

Açılışını Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın yaptığı ve “asrın projesi” ola-
rak nitelendirilen “Türkiye’den KKTC’ye 
su temini” projesi çerçevesinde, Ana-
mur Dragon Çayı üzerinde tesis edilen 
Alaköprü Barajı’ndan alınacak yıllık 75 
milyon metreküp su, 2050 yılına kadar 
Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’nin içme 
suyu ihtiyacını karşılayacak.

Suyun yaklaşık 38 milyon metreküpünün 
KKTC’de inşa edilecek tesislerde arıtıl-
ması, kalan 37 milyon metreküp suyun 
da zirai sulama amaçlı olarak kullanılma-
sı hedefleniyor. KAYNAK:AA

В рамках проекта по водоснабже-
нию из Турции в Турецкую Респу-

блику Северного Кипра (ТРСК) вода 
начала поступать в поселения Гюрпы-
нар, Тюркэли, Алакёй и Хасполат. Та-
ким образом, доступ к воде получили 
новые населённые пункты. 

По данным Водного хозяйства  ТРСК  
в рамках проекта вода начала посту-
пать в поселения Гюрпынар, Тюркэли, 
Алакёй, Хасполат,  промышленную 
зону Алакёй и Международный уни-
верситет Кипра.  Ранее аналогичные 
результаты уже были достигнуты в 
населенных пунктах Орта Месарья, 
Йылмазкёй, Магуша, Йенибогазичи, 
Гюзельюрт и Зюмрюткёй. 

Проект по водоснабжению из Турции 
в ТРСК

Церемония открытия называемого 

« п р о е к т о м 
века» проек-
та по водо-
с н а б ж е н и ю 
прошла при 
участии пре-
зидента Турции Реджепа Тайипа Эр-
догана. В рамках проекта из водохра-
нилища Алакёпрю, построенного на 
реке Анамур Драгон, ежегодно будет 
получаться 75 млн м3 воды, которая 
будет трансформироваться в питье-
вую. Таким образом, до 2050 года по-
требность ТРСК в питьевой воде бу-
дет компенсирована в полной мере.  

Планируется использовать около 38 
млн м3 воды в качестве питьевой, а 
остальные 37 млн м3  - в сельскохо-
зяйственных целях. 

Источник: Агентство «Анадолу». 

Türkiye’den KKTC’ye su temini pro-
jesi kapsamında Gürpınar, Türkeli, 

Alayköy ve Haspolat yerleşim birimlerine 
Türkiye’den gelen su verilmeye başlandı.

Türkiye’den Kuzey Kıbrıs Türk 
Cumhuriyeti’ne (KKTC) su temini proje-
si kapsamında gönderilen su, yeni yerle-
şim birimlerine dağıtılmaya başlandı.

KKTC Su İşleri Dairesinden yapılan ya-
zılı açıklamada, KKTC su temini projesi 
kapsamında Türkiye’den gelen su, Gür-
pınar, Türkeli, Alayköy, Alayköy Sanayi 
Bölgesi, Uluslararası Kıbrıs Üniversitesi 
ve Haspolat yerleşim birimlerine veril-
meye başlandı.

Proje kapsamında daha önce de Orta 
Mesarya, Yılmazköy, Mağusa, Yeniboğa-
ziçi, Güzelyurt ve Zümrütköy bölgelerine 

‘YUNANİSTAN’DA KAYBEDEN 
YİNE AZINLIK OLDU’
Yunanistan’da, Batı Trakya Müslüman Türk azınlık mensuplarıyla 
ilgili durumlarda İslami kuralların yanı sıra Yunanistan Medeni 
Hukukunun da kullanılmasını mümkün kılan yasal düzenlemeye 
tepkiler büyüyor.

«ПРАВА ЭТНИЧЕСКИХ 
МЕНЬШИНСТВ В ГРЕЦИИ ВНОВЬ 
БЫЛИ НАРУШЕНЫ»
В Греции растет недовольство турецкого мусульманского 
меньшинства, проживающего в регионе Западной Фракии, в 
ответ на поправки в Гражданский кодекс Греции, которые 
вступают в силу наряду с канонами ислама.

Türkiye’den gelen su 
KKTC’deki yerleşim 
birimlerine ulaştı

Вод Из Турции Достигла Трск 
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Planı (JCPOA) 
olduğunu ifade 
eden Mogheri-
ni,  İran’ın nük-
leer anlaşmaya 

bağlı kaldığını  ve AB›nin JCPOA›nın 
korunması konusunda kararlı olduğunu 
belirtti.

«AB, anlaşmaların tam ve etkin biçimde 
uygulanmasına bağlılığını sürdürmekte-
dir.» diyen Mogherini, nükleer yaptırım-
ların kaldırılmasının İran ile ekonomik 
ve ticari ilişkilere olumlu katkı yapaca-
ğından emin olunması gerektiğini kay-
detti.

Mogherini, Zarif ile görüşmede İran›da 
son dönemde yaşanan gelişmelerin de ele 
alındığını söyledi.

“JCPOA’YA BİR ALTERNATİF GÖRE-
MİYORUZ”

Fransa Dışişleri Bakanı Le Drian da ülke-
sinin JCPOA’nın tam olarak uygulanması 
konusundaki hassasiyetini dile getirerek, 

İran’ın nükleer programına ilişkin mü-
zakerelerde etkin rol oynayan Avrupa 

Birliği (AB) ve E3 (Almanya, Fransa, İn-
giltere) ülkeleri, İran nükleer anlaşması-
na güçlü desteğini yineledi.

İran Dışişleri Bakanı Cevad Zarif ile 
Brüksel›deki görüşmelerinin ardından 
AB Dış İlişkiler ve Güvenlik Politikası 
Yüksek Temsilcisi Federica Mogheri-
ni, Fransa Dışişleri Bakanı Jean-Yves Le 
Drian, Almanya Dışişleri Bakanı Sigmar 
Gabriel ve İngiltere Dışişleri Bakanı Boris 
Johnson ortak basın toplantısı düzenledi.

Bugünkü görüşmelerinin ana gündem 
maddesinin İran ile P5+1 ülkeleri (ABD, 
İngiltere, Çin, Fransa, Rusya ve Almanya) 
arasında 2015 yılında imzalanan nükle-
er anlaşma ve Ortak Kapsamlı Eylem 

“JCPOA’ya bir alternatif göremiyoruz. 
Dolayısıyla tüm taraflar anlaşmaya sadık 
kalmalı.” dedi.

İran’ın anlaşmanın hükümlerine bağlı-
lığını sürdürdüğünü belirten Le Drian, 
anlaşmanın bozulması için herhangi bir 
neden göremediklerini ifade etti.

Le Drian, nükleer anlaşma dışında İran 
ile bazı görüş ayrılıklarının olduğu ancak 
bunun JCPOA›ya bağlı kalınmasına en-
gel teşkil etmediği değerlendirmesinde 
bulundu.

Almanya Dışişleri Bakanı Sigmar Gabri-
el, İran nükleer anlaşmasının korunma-
sında kararlı olduklarının altını çizdi.

Dünyada bazı ülkelerin nükleer silah ge-
liştirme çabasının özellikle yoğunlaştığı 
bir dönemden geçildiğini hatırlatan Gab-
riel, «Diplomatik girişimlerle nükleer 
silahların geliştirilmesinin engellenmesi-
nin mümkün olduğu mesajının verilmesi 
büyük önem taşıyor. Aksi halde çok teh-
likeli bir mesaj yayılır.» diye konuştu.

“AB, İRAN NÜKLEER ANLAŞMASINA 
DEĞER VERİYOR”

Görüşmelerin önemine değinen İngiltere 
Dışişleri Bakanı Boris Johnson da AB’nin 
İran nükleer anlaşması konusunda ortak 
bir tutum sergilediğini aktardı.

Johnson, AB’nin, İran nükleer anlaşması-
na değer verdiğini, bu anlaşmayı önemli 
diplomatik başarı olarak değerlendirdiği-
ni ve İran’ın anlaşma hükümlerini yerine 
getirdiği konusunda hemfikir olduğunu 
belirtti.

İran nükleer anlaşmasına uluslarara-
sı destek verilmesinin önemine dikkati 
çeken Johnson, nükleer anlaşmadan ba-
ğımsız olarak İran’ın bölgedeki krizlerin 
çözümüne nasıl katkı sağlayabileceği ko-
nularının da ele alınması gerektiğini kay-
detti.

Johnson, «İranlıların askeri nükleer ka-
pasitesini geliştirmesini engelleyecek bir 
alternatif kimse tarafından sunulmamış-
tır.» dedi. KAYNAK:AA

AB’den İran nükleer anlaşmasına tam destek
AB Dış İlişkiler ve Güvenlik Politikası Yüksek Temsilcisi Mogherini: İran Nükleer 
Anlaşması’na ilişkin, “AB, anlaşmaların tam ve etkin biçimde uygulanmasına 
bağlılığını sürdürmektedir.” dedi.

kanı ve Devlet Başkanlığından sorumlu 
Devlet Bakanı Aung San Su Çi’nin ise 
dünyanın kendisinden beklediği ve ihti-
yaç duyduğu liderliği gösteremediği ifa-
de edildi. Raporda, İngiliz hükümetinin 
Suu Çi yönetimini desteklemeye devam 
etmesi de eleştirildi.

İNGİLİZ HÜKÜMETİNE İHMAL 
ELEŞTİRİSİ

Raporla ilgili değerlendirmelerde bu-
lunan Komisyon Başkanı Muhafaza-
kar Parti milletvekili Tom Tugendhat, 
«Arakan›da gerçekleşen, etnik temizliğe 
varan, hatta daha da kötüye giden şiddete 
dair dehşete düşüren değerlendirmeler 
işittik.» ifadesini kullandı.

Şiddete karşı İngiltere’nin uluslarara-
sı tepkinin başını çektiğini ve Birleşmiş 
Milletler Güvenlik Konseyinin Arakan 
ile ilgili bir açıklama yapmasını sağladığı-
nı hatırlatan Tugendhat, bununla birlikte 

İngiliz Parlamentosunun alt kana-
dı Avam Kamarası’nın Dış İlişki-

ler Komisyonu, «Arakan’da şiddet ve 
İngiltere’nin yanıtı» başlıklı bir rapor ya-
yımladı.

Arakan’daki şiddetin etnik temizlik bo-
yutuna ulaştığı ifade edilen raporda, böl-
gede yaşananların insanlığa karşı bir suç 
teşkil edebileceği, hatta soykırım şeklin-
de nitelendirilebileceği tespiti yer aldı.

İngiliz hükümetinin Arakan’daki şiddeti 
tanımlama konusunda takındığı “ikir-
cikli ve belirsiz” tutumunun eleştirildiği 
raporda, İngiltere Dışişleri Bakanlığının 
konuyla ilgili kanıt toplama konusunda 
yetersiz kaldığı ve kaynaklarını nitelikli 
kullanmadığına ilişkin eleştiriye yer ve-
rildi.

Myanmar Genelkurmay Başkanı Ming 
Aung Hlaing’i kıyımın baş sorumlusu 
gösteren rapor, Myanmar Dışişleri Ba-

İngiliz 
Parlamentosundan 
Arakan Raporu
İngiliz Parlamentosunun Dış İlişkiler Komisyonunca yayımlanan 
raporda, Arakan’da şiddetin etnik temizlik boyutuna ulaştığı 
belirtildi.

ülkesinin gayretlerinin yeterli olmadığı-
nı vurguladı. Tugendhat, bölgede işlenen 
suçlara uluslararası arenada koordineli 
bir tepki verilmesi gerektiğine işaret etti.

İngiliz hükümetinin ve Asya-Pasifik’ten 
sorumlu Devlet Bakanı Mark Field’ın son 
dönemde söylemlerini sertleştirdiğine 
dikkati çeken Tugendhat, İngiltere’nin 
Arakan ile ilgili yeni adımlar atmasının 
beklenebileceğini kaydetti.

«Şiddet başlayalı üç aydan fazla oldu ve 
hükümet şiddeti esaslı bir şekilde tanım-
lamak konusunda fazla yavaştı.» ifadesini 
kullanan Tugendhat, İngiliz hükümeti-
nin kanıtların hukuki analizi konusunda 
ihmalkar davrandığını söyledi.

ETNİK TEMİZLİK

Myanmar ordusunun 25 Ağustos’tan 
sonra etnik temizliğe dönüştürdüğü sal-
dırılarda 300’e yakın köy, ordu ve fana-
tik Budistler tarafından yok edilirken, 
yüzbinlerce Arakanlı Müslüman dağlık 
bölgeler, nehir ya da deniz üzerinden 
Bangladeş’e kaçtı, on binlercesi de kaç-
manın yolunu arıyor.

Arakan’da 1970’lerde yaklaşık 2 milyon 
Müslümanın yaşadığı, sistematik saldı-
rılardan kaçış nedeniyle bu sayının 350 
binin altına gerilediği belirtiliyor. KAY-
NAK: AA

“İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın”
«Хочешь процветания государства - создай условия для людей»
Başkent Platformu 2019/2023/2053/2071 hedeflerine ulaşması için ‘Türk Dış Politikasında Sivil Toplum 
Örgütlerinin Rolü Ne Olmalı?’ başlıklı sempozyumlara hazırlık içerisinde!
Столичная платформа проводит подготовку к симпозиумам на тему «Какую роль должны играть 
НПО во внешней политике Турции?» для достижения целей  2019/2023/2053/2071 годов.   
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Китай, Франция, 
Россия и Герма-
ния) в 2015 году, 
а также Совмест-
ный всеобъемлю-
щий план дейст-
вий (СВПД). 

«Лидеры стран ЕС привержены полному 
выполнению ядерной сделки с Ираном, 
а также считает необходимым сохра-
нить Совместный всеобъемлющий план 
действий (СВПД).  Кроме того, снятие 
ядерных санкций в рамках СПВД оказало 
позитивное влияние на международную 
торговлю и экономические отношения с 
Тегераном», - сказала верховный предста-
витель ЕС по иностранным делам и поли-
тике безопасности Федерика Могерини. 

Наряду с этим, Федерика Могерини от-
метила, что в ходе переговоров с главой 
МИД Ирана были рассмотрены и послед-
ние события в Иране. 

«МЫ НЕ ВИДИМ АЛЬТЕРНАТИВЫ СПВД»

Министр иностранных дел Франции 
Жан-Ив Ле Дриан сказал следующее: 
«Франция не видит альтернативы СВПД 
и призывает все страны-участницы со-
блюдать условия соглашения». 

Лидеры стран ЕС и группы Е3 + 3  (Гер-
мания, Франция, Англия), которые 

играют  ключевую роль в переговорах по 
иранской ядерной программе, вновь за-
явили о своей решительной поддержке 
соглашения по ядерной сделке с Ираном. 

После завершения переговоров с мини-
стром иностранных дел Ирана Мохамма-
дом Джавадом Зарифом в Брюсселе, со-
стоялась совместная пресс-конференция 
с участием главы европейской диплома-
тии Федерики Могерини, министра ино-
странных дел Франции Жан-Ив Ле Дри-
ана, главы МИД ФРГ Зигмара Габриэля и 
министра иностранных дел Великобрита-
нии Борис Джонсона. 

Глава дипломатии ЕС Федерика Могери-
ни заявила, что главной темой сегодняш-
ней повестки дня является ядерное со-
глашение, подписанное между Ираном и 
странами группы «P5 + 1» (США, Англия, 

«Нет никаких сомнений в том, что Иран 
выполняет соглашения по Совместно-
му всеобъемлющему плану действий 
(СВПД), касающемуся иранской ядерной 
программы. Поэтому я не вижу никаких 
особых причин, чтобы нарушить логику 
его реализации с момента подписания. 
Помимо ядерной сделки у Франции су-
ществуют некоторые разногласия с Ира-
ном, но это не является препятствием для 
соблюдения СПВД», - подчеркнул глава 
МИД Франции.

Министр иностранных дел Германии Зиг-
мар Габриэль подчеркнул, что они при-
вержены выполнению ядерной сделки с 
Ираном. 

«Необходимо упомянуть тот факт, что на 
сегодняшний день некоторые государст-
ва значительно активизировались в сво-
их усилиях по разработке ядерного ору-
жия. Благодаря таким дипломатическим 
инициативам нам под силу прекратить 
разработку ядерного оружия в мире. В 
противном случае ситуация вокруг этой 
повестки дня может накалиться», - за-
ключил глава МИД Германии. 

«ЕВРОСОЮЗ ПРИДАЕТ БОЛЬШОЕ 
ЗНАЧЕНИЕ ВЫПОЛНЕНИЮ СОГЛА-

ШЕНИЯ ПО ЯДЕРНОЙ СДЕЛКЕ С ИРА-
НОМ»

Министр иностранных дел Великобрита-
нии Борис Джонсон, отметив важность 
данных переговоров, сказал следующее: 
«Великобритания и ЕС имеют схожую 
позицию по иранской ядерной сделке». 

«Евросоюз придает большое значение 
выполнению соглашения по ядерной 
сделке с Ираном и считает это важным 
дипломатическим достижением. Кроме 
того, хочу отметить, что Великобритания 
и ЕС имеют схожую позицию по иран-
ской ядерной сделке», - сказал глава МИД 
Великобритании. 

По словам Бориса Джонсона, иранская 
ядерная сделка имеет ценность и нужда-
ется в поддержке со стороны междуна-
родного сообщества, а также независимо 
от ядерной сделки Иран должен также 
рассмотреть вопрос о том, как он может 
способствовать решению региональных 
кризисов. 

«Иной альтернативы по сдерживанию 
развития военного ядерного потенциала 
в Иране нет», - заключил он. 

Источник: Агентство «Анадолу»

Евросоюз Поддержал Ядерную Сделку С Ираном
«Лидеры стран ЕС привержены полному выполнению ядерной сделки с 
Ираном», - заявила верховный представитель ЕС по иностранным делам 
и политике безопасности Федерика Могерини. 

на главу Генштаба Мьянмы Мин Аун 
Хлайна. Помимо этого, авторы докла-
да считают, что государственный со-
ветник Мьянмы Аун Сан Су Чжи не 
предприняла никаких шагов для урегу-
лирования конфликта в регионе, ожи-
даемых от нее мировым сообществом. 
В докладе также присутствует критика 
позиции британского правительства, 
поддерживающего администрацию 
Аун Сан Су Чжи.

КРИТИКА В АДРЕС ПАРЛАМЕНТА 
ВЕЛИКОБРИТАНИИ

«Происходящее в Аракане является 
ничем иным, как этнической чисткой», 
- сказал глава комиссии и депутат от 
Консервативной партии Великобрита-
нии Том Тугендхат

«Несмотря на то, что власти Великоб-
ритании инициировали заседание Сов-
беза ООН по ситуации в штате Ара-
кан, этих усилий явно недостаточно. 

Комиссия по внешним связям ниж-
ней Палаты общин парламента 

Великобритании обнародовала доклад 
под названием «Насилие в штате Ара-
кан и ответ Великобритании». 

В докладе отмечается, что насилие в 
отношении мусульман-рохинджа в 
Мьянме носит характер этнических 
чисток и может рассматриваться в ка-
честве преступления против человеч-
ности и даже геноцида.

В докладе критикуется «двойствен-
ная и неопределенная» позиция бри-
танского правительства в отношении 
происходящего в Мьянме.  Кроме того, 
согласно данному докладу, МИД Вели-
кобритании недостаточно продуктив-
но занимался сбором доказательств по 
этому вопросу и не использовал в этих 
целях доступные ресурсы.

Наряду с этим,  ответственность за со-
бытия в штате Аракан была возложена 

Парламент Великобритании 
Обнародовал Доклад О Ситуации В 
Аракане 
В докладе парламента Великобритании говорится о том, 
что насилие в штате Аракан в Мьянме против мусульман 
народности рохинджа достигло масштабов этнических 
чисток. 

Международное сообщество должно 
согласованно реагировать на междуна-
родные преступления в регионе», - до-
бавил Том Тугендхат. 

По его словам, представитель МИД 
Британии по вопросам Азии и стран 
Тихоокеанского региона Марк Филд 
ужесточил риторику в этом отноше-
нии и властям Великобритании необ-
ходимо предпринять новые шаги отно-
сительно ситуации в штате Аракан. 

«С момента начала насилия в Мьянме 
прошло уже три месяца. В правитель-
стве Великобритании занимаются раз-
решением данного вопроса очень мед-
ленно. Они безответственно подошли 
к юридическому анализу доказательств 

насилию происходящего в Аракане», - 
заключил Том Тугендхат. 

ЭТНИЧЕСКАЯ ЧИСТКА 

Сотни тысяч представителей мусуль-
манской народности рохинджа бежали 
в Бангладеш всеми иными способами. 
Кроме того, десятки тысяч оставшихся 
ищут способ убежать, так как, начиная 
с 25 августа, вооруженные силы Мьян-
мы уничтожили около 300 деревень. 

В 1970-е годы в Аракане проживало 
около 2 миллионов мусульман. Теперь 
же в связи с постоянными атаками от 
армии Мьянмы, их число снизилось до 
350 тысяч человек. Источник: Агентст-
во «Анадолу» 

BAŞKENT PLATFORMUNDAN ‘YENİ VE GÜÇLÜ TÜRKİYE’ 
İÇİN DEV PROJEYE ÇAĞRI
ПРИЗЫВ ОТ СТОЛИЧНОЙ ПЛАТФОРМЫ К РЕАЛИЗАЦИИ 
БОЛЬШОГО ПРОЕКТА «НОВАЯ И СИЛЬНАЯ ТУРЦИЯ» 
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ABD Dışişleri Bakanlığı heyeti, terör 
örgütü PYD/PKK’nın Suriye’de işgal 

ettiği bölgeyi ziyaret etti.

Max Martin başkanlığındaki  ABD Dışiş-
leri Bakanlığı  heyeti dün  PYD/PKK’nın 
sözde eşbaşkan yardımcısı Aldar Halil, 
Kandil’den gelen örgüt elebaşları Fevze Yu-
suf ve Bedran Ciya Kürt’le görüştü. 

Görüşmede terör örgütü mensupları, 
Amerikalı yetkililere Suriye›de federal sis-
tem kurulması taleplerini iletti.

Heyet daha sonra Aynularab›a (Kobani) 
geçerek, PYD/PKK›nın paravan örgütü 
SDG›nin sözde genel komutanı Şahin Cilo 
kod adlı Ferhad Abdi Şahin ile toplantı 
yaptı.

ABD heyeti, terör örgütünün Rakka›nın 
yönetimini sivillerdeymiş gibi göstermek 

Делегация Государственного депар-
тамента США посетила населенные 

пункты севера Сирии, подконтрольные 
террористам Партии «Демократиче-
ский союз» (ПДС) и  Рабочей партии 
Курдистана (РПК). Делегация госдепа 
США во главе с Максом Мартином на-
кануне провела встречу с заместителем 
главы Партии «Демократический союз» 
(ПДС) Алдаром Халилом, а также при-
бывшими из иракского района Кандиль 
главарями РПК – Февзе Йусуфом и Бе-
драном Джией Куртом. Лидеры двух 
террористических группировок в ходе 
встречи озвучили требования касатель-
но пересмотра формы государственно-
го устройства в Сирии и превращения 
этой страны в федерацию. Кроме того, 
американская делегация также посети-
ла район Айн-эль-Араб (Кобани), где 
провела встречу с лидером Демокра-
тических сил Сирии (СДС) Ферхадом 

Filistin Devlet Başkanlığı Sözcüsü 
Ebu Rudeyne, “Kudüs, tüm meydan 
okumaların cevabı ve bölgesel ve 
küresel güçlerin yol ayrımı olacaktır.” 
dedi.

Filistin yönetimi,  Filistin Kurtu-
luş Örgütü’ne (FKÖ) bağlı Merkez 
Konseyi’nin,  Filistin ulusal kimliği-
nintemellerini zayıflatmaya çalışan 
çabaların gölgesinde büyük meydan 
okumalarla karşı karşıya olduğunu, 
bölgenin halkları ve iradesinin bağım-
sızlığı hesabı üzerinden yeniden şekil-
lendirilmeye çalışıldığı uyarısında bu-
lundu.

Filistin  resmi haber ajansı WAFA›nın 
haberine göre, Filistin Devlet Başkan-
lığı Sözcüsü Nebil Ebu Rudeyneyazılı 
bir açıklama yaptı. Ebu Rudeyne, açık-
lamasında, ayın 14’ünde toplanacak 
olan FKÖ’ye bağlı Merkez Konseyi’nin, 
bölgedeki koşulların gölgesinde bü-
yük meydan okumalarla karşı karşıya 
olduğunu belirterek, “Gelecek aşama-
nın adresi mücadele ve başkenti Doğu 
Kudüs olan Filistin devleti esası olmak 
üzere milli kimlik temellerine bağlılık 
olacaktır.” ifadelerini kullandı.

Bölgenin yeniden şekillendirilmeye ça-
lışıldığına vurgu yapan Ebu Rudeyne, 
açıklamasında, “Bölgenin halkları ve 
iradesinin bağımsızlığı hesabı üzerin-
den yeniden şekillendirilmesi çabaları 
var. Yeni bir modeliyle karşı karşıya 
olduğumuz ve hayati karar olarak su-
nulan bu çabalar, Arap ulusunun bir 
bütün olarak uğruna mücadele verdiği 
ilkelere aykırı olacaktır.” değerlendir-
mesinde bulundu.

“Bu tehlikeli meydan okumalara, tüm 
taraf ve güçlerin karşı durması gereki-
yor”

Nebil Ebu Rudeyne, açıklamasında 
şunları kaydetti:

“Bu tehlikeli meydan okumalara, tüm 
taraf ve güçlerin karşı durması gereki-
yor. Kudüs şehrinin kutsiyeti, birlik ve 
mücadele önümüzdeki aşamanın belir-
leyicileri olacaktır. Kudüs tüm meydan 
okumaların cevabı ve bölgesel ve küre-
sel güçlerin yol ayrımı olacaktır. Aynı 
zamanda Kudüs, ABD’nin Filistin hal-
kına ve meşru ulusal haklarına karşı İs-
rail yanlısı tutumu gölgesinde saldırı ve 
Yahudi yerleşim faaliyetlerini sürdüren 
işgal gücüne karşı mücadelenin adresi 
olacaktır.”  KAYNAK:AA

«Иерусалимский вопрос станет отве-
том на все вызовы и причиной расхо-
ждения региональных и глобальных 
сил», - заявил пресс-секретарь пале-
стинского лидера Набиль Абу Рудейна. 

Руководство Палестины сделало заяв-
ление относительно того, что централь-
ный совет Организации освобождения 
Палестины (ООП) сталкивается с се-
рьезными вызовами в тени усилий по 
подрыву палестинской национальной 
самобытности.

Согласно официальному агентству 
Палестины ВАФА, пресс-секретарь 
палестинского лидера Набиль Абу Ру-
дейну сделал письменное заявление, 
где говорится о том, что центральный 
совет Организации освобождения Па-
лестины (ООП), чье заседание запла-
нировано на 14-е января, сталкивается 
с серьезными вызовами в связи с эска-
лацией ситуации в регионе. По словам 
Набиль Абу Рудейну, «будущее Восточ-
ной Палестины зависит от состояния 
национальной самобытности народа в 
регионе»  

«Существуют попытки заново изме-
нить перестановку сил в регионе за 
счет независимости и прав палестин-
ского народа на самоопределение. Мы 
сталкиваемся с новой моделью, и эти 
усилия, которые представлены в каче-
стве жизненно важного решения, про-
тиворечат принципам всей арабской 
нации», - говорится в заявлении На-
биль Абу Рудейну. 

«Необходимо чтобы все силы и сторо-
ны противостояли этим опасным вызо-
вам»

«Необходимо чтобы все силы и сто-
роны противостояли этим опасным 
вызовам. Святость Иерусалима, един-
ство и борьба станут определяющими 
факторами следующего этапа борьбы. 
Иерусалимский вопрос станет ответом 
на все вызовы и расхождением реги-
ональных и глобальных сил. В то же 
время Иерусалим станет местом борь-
бы с действиями про-израильских ок-
купационных сил по  расширению ев-
рейских поселений на оккупированной 
палестинской территории», - сказал 
Набиль Абу Рудейна.  Источник: Агент-
ство «Анадолу»

amacıyla kurduğu Rakka meclisi üyeleriyle 
de bir araya gelerek, harabeye dönen ken-
tin yeniden inşasını görüştü.

Kandil kadrosunun öne çıkan isimlerinden 
Cilo, PYD/PKK adına uzun süredir silah-
lı eylemleri yönetiyor. Amerikalı yetkililer 
saha operasyonlarını, büyük ölçüde Cilo 
üzerinden yürütüyor.

Suriye›de bir süre terör örgütü PYD/
PKK›nın paravan kuruluşu SDG›nin söz-
cülüğünü yaptıktan sonra bölgeden kaçan 
Talal Silo, AA›ya yaptığı açıklamada, «Cilo 
ile ABD yönetimi arasında tam bir koordi-
nasyon olduğunu» söylemişti.

Martin, ABD›yi Türkiye ve Rusya›nın ini-
siyatifiyle düzenlenen Astana toplantıla-
rında temsil eden Amerikan heyetinide yer 
almış ancak son toplantıya katılmamıştı. 
KAYNAK:AA

ABD Dışişleri heyeti PYD/PKK 
elebaşlarıyla görüştü

Абди Шахином, более известным по 
имени Шахин Джило.  После чего аме-
риканские дипломаты провели отдель-
ную встречу и с членами Совета Ракки, 
основанного вскоре после освобожде-
ния этого города от террористов ИГИЛ. 
Данный совет Ракки был создан с целью 
формирования восприятия о том, этот 
сирийский город якобы находится под 
управлением гражданской администра-
ции, а не террористов ПДС/РПК. Кроме 
того, обсуждалась тема восстановления 
города, превращенного в руины. 

Макс Мартин долгое время входил в 
состав американской делегации, при-
нимавшей участие в переговорах по 
Сирии в Астане. Однако в последнем 
раунде переговоров в Астане он не уча-
ствовал. Источник: Агентство «Анадо-
лу» 

Делегация Госдепа Сша Провела 
Встречу С Лидерами Пдс/Рпк 

Filistin Devlet 
Başkanlığı 
Sözcüsü Rudeyne: 
Kudüs, bölgesel 
ve küresel 
güçlerin yol 
ayrımı olacaktır.

Пресс-Секретарь 
Палестинского 
Лидера Набиль 
Абу Рудейна: 
Иерусалимский 
Вопрос Станет 
Причиной 
Расхождения 
Региональных И 
Глобальных Сил 
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Председатель Христианско-демокра-
тического союза (ХДС) Ангела Мер-
кель отметила следующее: «У нас 
были интенсивные, серьезные и со-
держательные переговоры. Данный 
итоговый документ является пока-
зателем того, насколько мы серьезно 
поработали над ним сегодня для со-
здания наилучших условий в течение 
последующих 10 лет». 

Наряду с этим, отмечается, что на 
переговорах также были достигну-
ты соглашения в области миграции, 
налогообложения, медицинского 
страхования и образования, что по-
зволило руководству партий принять 
решение о начале процесса создания 
коалиционного правительства. 

«ТУРЦИЯ – ВАЖНЫЙ ПАРТНЕР И 
СОЮЗНИК» 

Относительно двусторонних отноше-
ний с Турцией в данном документе 
было отмечено следующее: «Турция 
является важным партнером и со-
юзником, с которым нас связывают 
многогранные отношения. Посколь-
ку в Турции ухудшилось положение 
в области демократии, верховенства 
права и прав человека, новая глава в 
переговорах о присоединении Турции 
к ЕС открываться не будет. До тех пор 
пока Турция не выполнит все свои 
обязательства, не может идти и речи 
о безвизовом режиме и Таможенном 
союзе». 

21 января должен состояться внеоче-
редной съезд СДПГ, где будут обсу-
ждаться итоги данных переговоров. 
После чего, по результатам этих пере-
говоров станет официально ясно о на-
чале переговоров по формированию 
правящей коалиции. Однако наблю-
датели сошлись во мнении, что деле-
гаты партии начнут согласовывать 
коалиционный договор. Большая коа-
лиция управляла Германией в течение 
двух канцлерских сроков Меркель: в 
2005-2009 и 2013-2017 гг.  

Источник: Агентство «Анадолу» 

Партийный альянс Христиан-
ско-демократического и Хри-

стианско-социального союзов (ХДС/
ХСС) и Социал-демократическая 
партия Германии (СДПГ) в ходе пе-
реговоров пришли к решению о на-
чале процесса формирования коа-
лиционного правительства. 

Альянс Христианско-демократиче-
ского союза (ХДС) и Христианско-
социального союза (ХСС) достиг 

предварительного соглашения с Соци-
ал-демократической партией Герма-
нии (СДПГ) о формировании правя-
щей коалиции по итогам переговоров 
7 января. Таким образом, в результате 
переговоров, которые длились 5 дней, 
руководители трех партий выразили 
намерение перейти к основной фазе 
переговоров по формированию пра-
вящей коалиции. Об этом сообщили 
на пресс- конференции в штаб-квар-
тире СДПГ. 

Председатель Социал-демократиче-
ской партии Германии (СДПГ) Мар-
тин Шульц поблагодарил главу ХДС 
- канцлера Германии Ангелу Меркель 
и председателя ХСС Хорста Зеехофе-
ра, в связи с успешным завершением 
предварительных переговоров о фор-
мировании правящей коалиции. 

dirime gidilecek, işsizlik sigorta primleri 
düşürülecek.

“TÜRKİYE ÖNEMLİ BİR MÜTTEFİK 
VE KOMŞU”

Belgede Türkiye’yi ilgilendiren başlıkta 
ise Türkiye’nin AB sürecinde yeni fasıl 
açılmaması ve açılan fasılların da ka-
panmayacağı belirtilerek, ‘’Türkiye çok 
yönlü ilişkilere sahip olduğumuz önemli 
bir müttefik ve komşu. Demokrasi, hu-

kukun üstünlüğü ve insan hakları duru-
mu kötüleştiği için (AB) müzakerelerde 
açılan fasıl kapatılmayacak yeni bir fasıl 
da açılmayacak. Türkiye gereken yüküm-
lülüklerini yerine getirmediği sürece vize 
serbestisi olmayacak ve Gümrük Birliği 
güncellenmeyecek.’’ ifadeleri yer aldı.

SPD 21 Ocak’ta olağanüstü kurultay dü-
zenleyerek görüşmeleri üyeleriyle değer-
lendirecek. Buradan çıkacak karara göre 
resmi olarak koalisyon görüşmelerinin 
başlayıp başlamayacağı kesinleşecek. An-
cak gözlemciler görüşmelerin başlaması 
konusunda parti delegelerinin de onay 
vereceği görüşünde.

Almanya, 2005-2009 ve 2013-2017 yılla-
rında Merkel liderliğinde “büyük koalis-
yon” ile yönetilmişti. KAYNAK:AA

CDU/CSU ve SPD arasında ön gö-
rüşmelerin ardından asıl koalis-

yon görüşmelerine geçilmesi konusun-
da mutabık kalındı.

Almanya’da  Hristiyan Demokrat Bir-
lik Parti  (CDU),  Hristiyan Sosyal Birlik 
Parti  (CSU) ile  Sosyal Demokrat Parti-
nin (SPD), 7 Ocak’ta başlayan koalisyon 
ön görüşmelerinin tamamlanmasının ar-
dından koalisyon hükümeti  için asıl gö-
rüşmelere geçme kararı aldıkları 
açıklandı.

Üç parti lideri, SPD Genel 
Merkezi’nde düzenlenen basın 
toplantısında yaptıkları açıkla-
mada 5 gün boyunca uzun uzun 
ön görüşmede bulunduklarını 
hatırlatarak 3 partinin asıl koa-
lisyon görüşmelerine geçmeye 
karar verdiklerini ifade etti.

SPD lideri  Martin Schulz, nazik 
geçen ön görüşmeler nedeniyle 
CDU Genel Başkanı ve Başba-
kan Angela Merkel ve CSU Genel 
Başkanı  Horst Seehofer›e teşek-
kür ederek ön görüşmelerin so-
nucunu «mükemmel bir başarı» 
olarak niteledi.

CDU Genel Başkanı  Angela Merkel  de 
çok sıkı, ciddi ve derin ön görüşmelerde 
bulunduklarına dikkati çekerek, ‹›Ha-
zırlanan sonuç belgesi ne kadar ciddi 
çalıştığımızın ve bu yasama döneminde 
gelecek 10 yılda ülkemizde en iyi şekilde 
yaşanması için gereken koşulları hazırla-
mamız noktasında nasıl çalışacağımızın 
da bir göstergesi.›› ifadesini kullandı.

CSU lideri Seehofer de çıkan sonuçtan 
çok memnun olduklarını vurgulayarak 
bugün siyasetin ön görüşmeleri başara-
bileceğini gösterdiğini ifade etti.

Mutabık kalınan sonuç belgesine göre 
sığınmacıların aile birleşimiyle ülkeye 
gelmelerinde aylık bin kişilik kota uygu-
lanacak, iki Almanya›nın birleşmesinden 
sonra konulan dayanışma vergisinde in-
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MÜTTEFİK VE KOMŞU”

Хдс/Хсс И Сдпг Достигли Соглашения О Формировании Правящей 
Коалиции

«ТУРЦИЯ – ВАЖНЫЙ ПАРТНЕР И 
СОЮЗНИК»
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определенный статус в обществе, мы 
сможем сами обеспечить себя в буду-
щем и дать необходимое образование 
нашим детям», - сказал Мухаммед 
Нур. 

Кроме того, Мухаммед Нур отметил, 
что благодаря реализации данного 
проекта станет намного легче выйти 
на связь с нуждающимися мусульма-
нами – рохинджа и передать им необ-
ходимую помощь. 

«В данный момент мы больше всего 
хотим получить лишь необходимые 
удостоверения личности. Как только 
мы получим это право, у нас появит-
ся возможность активно участвовать 
в жизни общества тех стран, где мы 
будем получать образование или ра-
ботать», - добавил Мухаммед Нур. 

«МУСУЛЬМАНЕ – РОХИНДЖА 
НИКОГДА НЕ ЗАБУДУТ ПОДДЕР-
ЖКУ ТУРЦИИ»

«Поддержка мусульман, прожива-
ющих в провинции Аракан, а также 
позиция Турции по этому вопросу 
должно стать примером для многих 
стран. Несмотря на то, что нас отделя-
ют тысячи километров, Турция оказа-
ла огромную поддержку мусульманам 
– рохинджа. Мусульмане – рохинджа 
никогда не забудут это», - сказал Му-
хаммед Нур. 

В течение многих лет власти Мьянмы 
не признавали права представителей 
этнического меньшинства рохинджа 
в Аракане. В 1982 году был принят 
«Закон о гражданстве», однако гра-
жданских и политических прав наро-
ду рохинджа так и не предоставили. 
Несмотря на то, что власти Мьянмы 
не признают мусульман провинции 
Аракан в качестве граждан страны, 
мусульмане-рохинджа имеют удосто-
верения личности, относящиеся к пе-
риоду до 1982 года. 

Атаки на мусульман в провинции 
Аракан на севере Мьянмы усилились 
25 августа и предпринимаются под 
предлогом «борьбы с вооруженными 
боевиками». Гуманитарная ситуация 
в регионе резко ухудшилась. По дан-
ным ООН, число жителей провин-
ции Аракан, бежавших в Бангладеш, 
составило 655 тысячи. Кроме того, 
в Аракане в 1970-х годах проживало 
около 2 миллионов мусульман, но их 
численность снизилось до 350 тыс. 
из-за постоянных преследований со 
стороны властей Мьянмы. Наряду с 
этим, более 350 деревень, где прожи-
вают мусульмане – рохинджа, были 
подожжены в регионе, согласно спут-
никовым снимкам, полученных от 
международных правозащитных ор-
ганизаций. 

Источник: Агентство «Анадолу» 

Благодаря реализации «Проекта 
Рохинджа»  у мусульман – рохин-

джа, проживающих в разных странах, 
появятся удостоверения личности

Подробную информацию о данном 
проекте можно получить на сайте 
www.rohingyaproject.com. В соответ-
ствии с проектом, планируется обес-
печить удостоверяющим личность 
документом мусульман-рохинджа, 
которые были вынуждены бежать 
от насилия из провинции Аракан в 
Мьянме, и не имеют никакого статуса 
в обществе.

Как сообщил один из сооснователей 
данного проекта, мусульманин - ро-
хинджа из провинции Аракан Мухам-
мед Нур, из-за отсутствия документов 
мусульмане Мьянмы не могут удосто-
верить свою личность.

«Речь идет о тысячах мусульман-ро-
хинджа, которые бежали от насилия в 
Аракане и вынуждены искать убежи-
ща в других странах. Поскольку у них 
нет никаких документов, они не могут 
удостоверить личность в государст-
венных учреждениях, открыть счет в 
банке или определить детей в школу», 
- сказал Мухаммед Нур. 

По его словам, благодаря реализации 
данного проекта мусульмане-рохин-
джа смогут получить определенный 
статус в обществе. «Власти Мьянмы 
не признают мусульман - рохинджа 
и рассматривают их в качестве кочев-
ников, у которых нет родины. Един-
ственное, что у них есть, - это офи-
циальные документы, доказывающие 
родственные связи. В  рамках реали-
зации проекта мы создали в интерне-
те базу данных. Данные из имеющихся 
у мусульман - рохинджа документов 
будут занесены в эту базу. Все эти до-
кументы будут проанализированы, и 
их владельцы получат удостоверения 
личности», - добавил Мухаммед Нур. 

«Мы не хотим иметь статус в каче-
стве вечно нуждающихся в помощи 
других. В данный момент мы больше 
всего нуждаемся в получении удосто-
верений личности. Таким образом, 
получив удостоверения личности и 

şeyi başarabilecek yetenekleri olduğunu 
dile getiren Nur, şöyle devam etti:

«Bizler sadece resmi olarak tanınmayı 
ve fırsat verilmesini istiyoruz. Gerekli 
fırsatlar verildiğinde bizler de bu haya-
tın önemli bir parçaları olabiliriz. Bizler 
de okuduğumuz, çalıştığımız ülkelerde 
önemli insanlar olarak bu dünyaya bü-
yük hizmetler verebiliriz. Bu proje ile 
resmi olarak kimlikleri kanıtlanınca, bu 
fırsatların Arakanlı Müslümanlar için 
açılmasını amaçlıyoruz.”

«ARAKANLI MÜSLÜMANLAR 
TÜRKİYE›Yİ ASLA 
UNUTMAYACAK»

Nur, Türkiye’nin Arakanlı Müslümanlar 
için yaptığı yardım ve sergilediği tavrın 

birçok ülkeye örnek olduğunu söyleye-
rek, “Binlerce kilometre uzakta olmamıza 
rağmen Türkiye, Arakanlı Müslümanlar 
için büyük yardımlar yaptı. Bu yardımla-
rı Rohingyalar asla unutmayacak.» ifade-
lerini kullandı.

Myanmar devleti ülkede azınlık olan 
Arakanlı Müslümanların varlığını ve 
haklarını yıllardır tanımıyor. Askeri cun-
tanın 1982’de çıkardığı “Vatandaşlık Ka-
nunu” sonrasında ülkedeki bütün etnik 
gruplar vatandaş olarak kabul edilirken, 
Rohingyalar ülkenin vatandaşı görül-
müyor. Myanmar devleti Arakanlı Müs-
lümanları vatandaş olarak tanımasa da, 
Rohingyaların 1982›den önceki yıllara 
dayanan resmi vatandaşlık belgeleri bu-
lunuyor.

Birleşmiş Milletler›in (BM) açıkladı-
ğı en son rakamlara göre, geçen yıl 25 
Ağustos›tan bu yana Myanmar›daki şid-
detten kaçan 655 bin Arakanlı Müslüman 
Bangladeş’e geçti. Arakan›da 1970›lerde 
yaklaşık 2 milyon Müslüman›ın yaşadığı 
tahmin edilirken, sistematik saldırılar-
dan kaçış nedeniyle bu sayı 350 binin al-
tına geriledi.

Öte yandan uluslararası insan hakları 
kuruluşlarının Arakan›dan aldığı uydu 
görüntülerine göre, bölgede Müslüman-
lara ait 350›den fazla köy kundaklandı. 
KAYNAK:AA

Arakanlı Müslümanlar, “Rohingya 
Projesi» ile kimlik sahibi olacak ve 

bulundukları ülkelerde kendilerini tanı-
tabilme fırsatı elde edecek.

İnternette  www.rohingyaproject.com   
adresi üzerinden duyurulan ve tanıtımı 
Malezya’da gerçekleştirilen “Rohingya 
Projesi» ile Myanmar›da gördükleri şid-
detten kaçarak başka ülkelere sığınan 
ve hiçbir statüsü bulunmayan Arakan-
lı Müslümanların kimlik sahibi olması 
planlanıyor.

Kendisi de Arakanlı Müslüman olan 
projenin kurucu ortaklarından Muham-
med Nur, dünyada statüsü bulunmayan 
Arakanlı Müslümanların kimlik sahibi 
olmalarını ve yaşadıkları yerlerde herkes 
gibi hayatlarını devam ettirebilmelerini 
hedeflediklerini belirtti.

Nur, Myanmar’daki şiddet ve zulümden 
kaçarak başka ülkelere sığınan binlerce 
Arakanlı Müslüman bulunduğunu hatır-
latarak, “Bu insanların ellerinde bir bel-
geleri olmadığı için kendilerini herhangi 
bir kuruma tanıtamıyor. Dolayısıyla ya-
şadıkları ülkelerde banka hesabı açma, 
çocuklarını okula kaydettirme gibi ola-
naklardan faydalanamıyor.” dedi.

Proje ile Arakanlı Müslümanların dün-
yada bir statüye sahip olacaklarını ifade 
eden Nur, sözlerini şöyle sürdürdü:

«Myanmar Arakanlı Müslümanları ta-
nımıyor. Bu nedenle vatansız muamelesi 
görüyorlar ancak bu insanların ellerin-
de aile geçmişlerine dair resmi belgeleri 
mevcut. Biz proje kapsamında internet 
üzerinde bir data havuzu oluşturduk. El-
lerindeki bu resmi belgelerle havuzumu-
za kayıt olmalarını sağlayacağız. Burada 
da tüm belgeleri inceleyerek bu insanla-
rın belgelerine bağlı kalarak onlara kim-
lik kartları çıkartacağız. Bu kimliklerle 
Arakanlı Müslümanlar kendilerini tanı-
tabilecek.”

Statü konusundaki belirsizlikler nedeniy-
le Arakanlı Müslümanların bulundukları 
ülkelerde okula gidemeyip, çalışamadığı-
nı vurgulayan Nur, şunları kaydetti:

«Biz başkalarının yardımlarına muhtaç 
kalarak hayatımızı sürdürmek istemiyo-
ruz. Bizim yardımlardan çok resmi bir 
statüye ihtiyacımız var. Eğer resmi bir 
statümüz olursa kendi hayatlarımızı ken-
dimiz sürdürebilir, geleceğimiz için çalı-
şabiliriz. Bu şekilde devam ederse, eğitim 
almamış çocuklarımız gelecekte tekrar 
yardıma muhtaç insanlar olacak.»

Nur, kimlikler sayesinde Rohingyalara 
daha kolay ulaşılabileceğini belirterek, 
«Sistem sayesinde daha düzenli bir şekil-
de insanlara ulaşabileceğiz. Bu bilgilerle 
doğru insanlara doğru yardımlar daha 
düzenli olarak ulaşacak.» ifadesini kul-
landı.

Rohingyaların diğer insanlar gibi birçok 

“Rohingya Projesi” ile Arakanlı 
Müslümanlar kimlik sahibi olacak
«Rohingya Projesi»nin kurucu ortaklarından Nur, «Bu 
proje ile çeşitli ülkelerde yaşayan Arakanlı Müslümanlar 
kendilerini tanıtabilecek” dedi

Благодаря Реализации «Проекта 
Рохинджа» Араканские Мусульмане 
Получат Удостоверения Личности
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Я считаю, что от-
ношения с Тур-

цией очень важны 
для всего Евросою-
за. Однако Турция 
отдаляется от сво-
их прежних евро-
пейских амбиций. 
Посмотрим, какого 
прогресса Турция 
добьется в ближай-
шие месяцы», - за-
явил председатель 
Европейской Ко-
миссии (ЕК) Жан-
Клод Юнкер. 

«Улучшение отно-
шений с Западны-
ми Балканами и 

развитие политики в отношении Турции 
имеют первостепенное значение для всех 
нас в Европейской комиссии», - отметил 
председатель ЕК Жан-Клод Юнкер в ходе 
своего визита в Болгарию. 

В рамках начала председательства Болга-
рии в Совете ЕС Жан-Клод Юнкер провел 
встречу с премьер- министром Болгарии 
Бойко Борисовым в Народном Дворце 
Культуры в Софии. После переговоров Юн-
кера с болгарским премьером была органи-
зована совместная пресс-конференция. 

В связи с тем, что Болгария впервые предсе-
дательствует в Совете ЕС, Юнкер отметил, 
что в рамках визита в Софию были обсу-
ждены вопросы, связанные с процессом 
председательства. Кроме того, он отметил 
важность улучшения отношений между 
Турцией и Западными Балканами. 

Наряду с этим, председатель ЕК  Жан-Клод 
Юнкер  выразил удовлетворение в связи с 
тем, что Западные Балканы вышли на по-
вестку дня в ходе данных переговоров, и за-
явил, что следующий саммит стран Запад-
ных Балкан пройдет в Софии. Юнкер также 
добавил, что они поддерживают реализа-
цию энергетических проектов, которые мо-
гут проходить через Болгарию и Западные 
Балканы. 

 «Отношения с Турцией очень важны для 
всего Евросоюза»

Относительно присоединения к ЕС Тур-
ции Жан-Клод Юнкер сказал следующее: 
«Я считаю, что отношения с Турцией очень 
важны для всего Евросоюза. Однако Тур-
ция отдаляется от своих прежних европей-
ских амбиций. Посмотрим, какого прогрес-
са Турция добьется в ближайшие месяцы». 

«Турция и Россия являются важными союз-
никами Европы. Я считаю, что отношения 
с этими двумя государствами должны быть 
нормализованы. Мы готовы принять во 
внимание решения по этому поводу», - от-
метил премьер – министр Болгарии Бойко 
Борисов. 

«Давайте не будем забывать о нелегальной 
иммиграции»

«Турция является нашим важным партне-
ром. Реализация иммиграционного согла-
шения имеет первостепенное значение для 
Евросоюза. Давайте не будем забывать о 
том, что число нелегальных иммигрантов 
прибывающих в ЕС значительно уменьши-
лось после подписания соглашения с Тур-
цией! Вспомните о европейском кризисе. 
Последствия этого кризиса все еще про-
должаются в некоторых крупных странах 
ЕС», - добавил болгарский премьер Бойко 
Борисов. 

Кроме того, несмотря на утверждение Юн-
кера о том, что «Болгария не сможет пе-
рейти на евро в ближайшее время», Бойко 
заявил, что его государство выполняет все 
свои обязательства для того, чтобы в крат-
чайшие сроки присоединиться Шенгенско-
му пространству. 

«Экономика Болгарии находится под фи-
нансовым надзором Европы, которая была 
введена в 1997 года и носит название «Ва-
лютный фонд». Национальная валюта Бол-
гарии сохранила свои позиции по отноше-
нию к евро и до сих пор составляет один 
евро за два лева. Мы находимся на пороге 
присоединения к еврозоне», - заключил 
Бойко Борисов. Источник: Агентство «Ана-
долу» 

Konseyi ve diğer ülkelerin liderlerinin gün-
deminde olduğuna işaret etti.

“Yasa dışı göçü unutmayalım”

Başbakan Borisov, sözlerini şöyle sürdürdü:

“Türkiye bizim büyük komşumuz. Göç ko-
nusundaki anlaşmasının uygulanması Avru-
pa Birliği için son derece büyük önem taşır. 
AB’nin Türkiye ile anlaşma imzaladıktan 
sonra yasa dışı göçün kat kat azaldığını unut-
mayalım! Avrupa’nın yaşadığı krizi bir hatır-
layın. Bu krizin neticeleri halen büyük bazı 
AB ülkelerinde sürüyor.”

Öte yandan Borisov, Juncker›in 
Bulgaristan›ın «kısa zamanda avro para biri-
mine geçemeyeceğini» belirtmesine rağmen 
ülkesinin Schengen ve avro alanına katılmak 
üzere kendisine verilen ödevi hazırladığını 
savundu.

Bulgaristan ekonomisinin “Döviz Kurulu” 
olarak bilinen Avrupa’nın finansal gözetimi 
altında tutulduğunu, 1997 yılından bu yana 
ülkenin “Leva” olan ulusal parasının avroya 
karşı denkliğini koruduğunu, bir avronun 
halen iki leva değerinde olduğunu söyleyen 
Borisov, “Avro alanının bekleme odasının 
eşiğindeyiz.” dedi. KAYNAK:AA

Avrupa Komisyonu Bakanı Juncker, 
“Türkiye ile ilişkiler AB için önemini üst 

seviyede korumaktadır. Ancak, Türkiye, geç-
mişte sahip olduğu Avrupa isteğinden uzak-
laşıyor. Türkiye’nin önümüzdeki aylarda na-
sıl bir gelişme izleyeceğine bakacağız.” dedi.

Bulgaristan ziyaretinde bulunan Avrupa Ko-
misyonu Başkanı  Jean-Claude Juncker, Batı 
Balkanlar ile Türkiye arasındaki bağlantının ar-
tırılması son derece önemli olduğunu söyledi.

Avrupa Birliği (AB) Konseyi dönem baş-
kanlığının Bulgaristan’a geçmesi dolayısıy-
la Sofya’da bulunan Juncker, Halk Kültür 
Sarayı’nda (NDK) Bulgaristan Başbakanı 
Boyko Borisov ile birlikte ortak basın toplan-
tısı düzenledi.

Juncker, Bulgaristan’ın ilk kez AB Konseyi 
dönem başkanlığını yürüteceğini hatırla-
tarak, Sofya ziyareti kapsamında başkanlık 
sürecine ilişkin konuları ele aldıklarını ifade 
etti. Komisyon Başkanı, Batı Balkanlar ile 
Türkiye arasındaki bağlantının artırılması-
nın son derece önemli olduğunu vurguladı.

Bulgaristan dönem başkanlığında Batı 
Balkanlar’ın gündeme alınmasından duy-
duğu memnuniyeti dile getiren Juncker, 
Sofya’da Batı Balkan ülkeleri zirvesi düzenle-
neceğini belirtti.

Juncker, ayrıca, Bulgaristan ve Batı 
Balkanlar’dan geçebilecek enerji hatlarını 
desteklediklerini de sözlerine ekledi.

“Türkiye ile ilişkiler AB için önemini üst se-
viyede korumaktadır”

Jean-Claude Juncker, Türkiye’nin AB üyelik 
sürecine ilişkin bir soru üzerine de “Türki-
ye ile ilişkiler AB için önemini üst seviyede 
korumaktadır. Ancak, Türkiye, geçmişte sa-
hip olduğu Avrupa isteğinden uzaklaşıyor. 
Türkiye’nin önümüzdeki aylarda nasıl bir 
gelişme izleyeceğine bakacağız. ” şeklinde 
konuştu.

Bulgaristan Başbakanı Boyko Borisov da 
“Türkiye ve Rusya Avrupa’nın büyük kom-
şularıdır. Bence bu iki ülkeyle ilişkilerin 
normalleşmesi şart. Alınacak kararlara biz 
de uyarız” diye konuştu. Konunun Avrupa 

Avrupa Komisyonu Bakanı Juncker: Türkiye 
ile ilişkiler AB için önemini üst seviyede 
korumaktadır

Председатель Ек  Жан-Клод Юнкер: 
Отношения С Турцией Очень Важны Для 
Всего Евросоюза 

Стало известно о том, что прожива-
ющие в нидерландском городе За-

ндам турецкие семьи получают письма 
с угрозами, содержащие элементы исла-
мофобии.

По сообщениям нидерландских СМИ, 
под двери домов двух турецких семей 
были подброшены письма с оскорбле-
ниями в адрес мусульман и свастикой.  
В записке, оставленной перед покра-
шенной красной краской дверью, гово-
рится: «Вам конец, если ещё раз пойдете 
в мечеть. Умри ислам, ты как раковая 
опухоль». Как отметил пресс – секре-
тарь местной полиции Венди Болдуин, 
по требованию упомянутых семей было 
начато расследование, однако, ещё не из-
вестно, кто это сделал. Источник: Агент-
ство «Анадолу».

Правительство Израиля приняло ре-
шение о ликвидации 7 дипломати-

ческих представительств в рамках пла-
нирования бюджета на 2019 год.  

По сообщению израильской газеты «Га-
арец», правительство Израиля приняло 
решение о ликвидации 7 дипломатиче-
ских представительств в рамках плани-
рования бюджета на 2019 год. Помимо 
этого, будет инициирована отставка 140 
служащих МИД. 

В сообщении не указано, в каких именно 
странах будут ликвидированы предста-
вительства, но сказано, что это произой-
дёт в течение 3 лет. 

Некоторые из них расположены в США. 
Подчеркивается, что с США имеется 9 
дипломатических представительств Из-
раиля, а сумма годовых расходов на их 
содержание колеблется от  3,4 до 4,4 млн 
долларов.  

Также внимание было акцентировано на 
том, что в некоторых странх, таких, как: 
Канада, Бразилия, Турция и Германия – 
имеется более одного дипломатического 
представительства. Источник: Агентст-
во «Анадолу».

Hollanda’nın Zaandam kentindeki Türk 
ailelerin evine İslamofobik ifadeler 

içeren tehdit mektubu bırakıldığı bildirildi.

Hollanda basınında çıkan haberlere göre, 
komşu iki Türk ailenin evinin giriş kapısın-
da, Müslümanlara hakaret içeren bir not ile 
gamalı haç bulundu.

Kırmızı boya ile karalanmış giriş kapısının 
önünde bulunan notta, “Eğer bir daha ca-
miye giderseniz sonunuz gelir” ve “Kanser 
Müslüman geber” ifadeleri yer aldı.

Bölge polisi sözcüsü Wendy Boudewijn, AA 
muhabirine yaptığı açıklamada, aile tarafın-
dan yapılan şikayet üzerine soruşturma baş-
latıldığını fakat söz konusu saldırıyı kimin 
yaptığına dair henüz bilgi olmadığını kay-
detti.  KAYNAK:AA

İsrail hükümeti, 2019 bütçesi çerçevesinde 
7 diplomatik temsilciliğini kapatma kara-

rı aldı.

İsrail’in Haaretz gazetesinin haberine 
göre,  İsrail hükümeti, 2019 bütçesi gereği 
7 diplomatik temsilciliğini kapatacak. Hü-
kümet, ayrıca Dışişleri Bakanlığındaki 140 
görevliyi de emekliliğe teşvik edecek.

Haberde kapatılması öngörülen 7 diploma-
tik temsilciliğin hangi ülkelerde bulundu-
ğuna ilişkin ayrıntıya yer verilmezken, söz 
konusu temsilciliklerin 3 yıl içerisinde ka-
patılacağı kaydedildi.

Kapatılacak olan temsilciliklerden bazıları-
nın ABD’de olduğuna işaret edilen haberde, 
İsrail’in ABD’de 9 diplomatik temsilciliği-
nin bulunduğu ve bu temsilciliklerin yıllık 
maliyetinin 3,4 ila 4,4 milyon dolar olduğu-
na vurgu yapıldı.

Haberde, İsrail’in aralarında Kanada, Bre-
zilya, Türkiye, Almanya’nın da bulunduğu 
bazı ülkelerde büyükelçiliğin yanı sıra bir-
den fazla diplomatik misyonla temsil edil-
diğine dikkat çekildi. KAYNAK:AA

Hollanda’da Türklere 
İslamofobik tehdit 
mektubu

İsrail dünya genelindeki 7 
diplomatik temsilciliğini 
kapatıyor

Проживающие 
В Нидераландах 
Турки Получают 
Письма С Угрозами, 
Содержащие Элементы 
Исламофобии 

Израиль Ликвидирует 
7 Дипломатических 
Представительств 
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belirterek, «PKK ile hiçbir temasımız yok. O 
bir terör örgütü ve İngiltere›nin de terör liste-
sinde. PYD ile de sadece seyrek olarak temas 
ediyoruz. Bu örgütlerin nasıl çalıştığının ay-
rıntıları konusunda daha fazla yorum yapmak 
istemiyorum.» şeklinde konuştu. 

Cevaplarla tatmin olmayan Gapes›in, 
«PKK’lıların başka bölgelerde başka Kürt 
grupların safında çarpıştığına dair çok sayıda 
tanıklık ve yazılı ifade aldık, bu gayet iyi bili-
niyor. Öcalan’ın fotoğraflarının gösterilerde 
ve kamusal alanlarda sergilendiği gayet iyi 
biliniyor. Sadece bağlantılara dair haberler 
yok, bağlantılar var. Benim sorum da PYD ile 
PKK›nın ne tür ilişkileri olduğuydu.» ifadesini 
kullanarak sorusunu yineledi. KAYNAK A.A

(РПК) с представителями Партии «Демо-
кратический союз» (ПДС) и YPG государст-
венный министр Великобритании по делам 
Ближнего Востока Алистер Берт отметил 
следующее: «Мы осведомлены об этой свя-
зи. В ходе встреч с представителями ПДС 
и курдскими отрядами народной самообо-
роны Сирии (YPG) мы даем четко понять, 
чтобы они прекратили отношения с РПК. 
Однако на практике, скорее всего, они этого 
не делают. Нам все предельно ясно».  

В ходе заседания Комиссии по иностран-
ным делам на тему «Стремления курдов 
и интересы Великобритании» в парла-
менте Берт ответил на вопросы депута-
тов.  Таким образом, отвечая на вопрос 
члена парламента от Лейбористской пар-
тии Майка Гэйпса относительно связи 
РПК с ПДС/YPG, Алистер Берт сказал 
следующее: «Великобритания не имеет 
непосредственной связи с РПК, однако 
обеспокоена вероятными связями этой 
террористической организации. Мы всег-

ABD›nin ısrarla reddettiği terör ör-
gütü PKK ile PYD ilişkisine ilişkin 

İngiltere›den itiraf gibi açıklama geldi. 
İngiltere›nin Ortadoğu›dan Sorumlu Devlet 
Bakanı Burt, PKK ile PYD/YPG bağlantısına 
ilişkin, «İlişkilerin farkındayız. PYD ve YPG 
ile konuştuğumuzda PKK ile ilişkileri kesmesi 
gerektiğini söylüyoruz. Pratikte ise muhteme-
len kesmiyorlar. İlişkiler ortada» dedi.

İngiltere’nin Ortadoğu’dan Sorumlu Devlet 
Bakanı Alistair Burt, terör örgütü PKK ile 
PYD/YPG arasındaki bağlantıyla ilgili olarak, 
«İlişkilerin farkındayız. PYD ve YPG ile ko-
nuştuğumuzda PKK ile ilişkileri kesmesi ge-
rektiğini söylüyoruz. Pratikte ise muhtemelen 
kesmiyorlar. İlişkiler ortada.» dedi.

Burt, İngiliz parlamentosu Dışişleri 
Komisyonu›nun «Kürtlerin hevesleri ve 
İngiltere’nin çıkarları» başlıklı oturumunda 
milletvekillerinin sorularını yanıtladı.Ko-
misyonun İşçi Partili üyesi Mike Gapes’in, 
PKK ve PYD/YPG arasındaki ilişkilerle ilgili 
sorusu üzerine Burt, «PKK ile kendimiz ilişki 
içinde değiliz ancak olası bağlantılar konu-
sunda kaygılıyız ve PYD’yi her zaman PKK 
ile olabilecek her türlü bağlantıyı kesmeye 
çağırıyoruz.» yanıtını verdi.

Oturumda yer alan İngiliz Dışişleri Bakan-
lığının Doğu Akdeniz Masası Başkanı Amy 
Clemitshaw da PKK ile PYD arasındaki iliş-
kilerle ilgili haberlerin farkında olduklarını 

Власти Великобритании признали, что Ра-
бочая партия Курдистана (РПК) и Партия 
«Демократический союз» (ПДС) связаны 
между собой. 

«Мы осведомлены об этой связи. В ходе 
встреч с представителями ПДС и курдски-
ми отрядами народной самообороны Си-
рии (YPG) мы даем четко понять, чтобы они 
прекратили отношения с РПК. Однако на 
практике, скорее всего, они этого не делают. 
Нам все предельно ясно», - заявил государ-
ственный министр Великобритании по де-
лам Ближнего Востока Алистер Берт. 

Относительно связи террористической 
организации Рабочей партии Курдистана 

Президент Азербайджана Ильхам 
Алиев отметил, что строительст-

во железной дороги Баку-Тбилиси-Карс 
стало важным историческим событием 
не только для Азербайджана и региона в 
целом, но и для всего мира. 

Наряду с этим, выступая на заседании 
Кабинета министров, Ильхам Алиев от-
метил рост экономики Азербайджана в 
2017 году. «В 2017 году наши валютные 
резервы увеличились на 4,5 миллиарда 
долларов и в настоящее время составля-
ют примерно 42 миллиарда долларов», - 
сказал глава Азербайджана. 

Относительно состояния армии Азербай-
джана Ильхам Алиев сказал следующее: 
«Все, что необходимо для нашей армии, 
мы делаем. Укрепляется материально-
техническая база армии, и выделяются 
все необходимые средства. В отличие от 
Армении мы живем за свой счет, наращи-
вая военную мощь за счет своих средств. 
Кроме того, в отличие от Армении мы не 
ходим с протянутой рукой и никого не 
умоляем. Поэтому общественность Азер-
байджана и наши враги должны знать, 
что армия Азербайджана будет усили-
ваться и в дальнейшем». 

«В рамках реализации проекта «Южный 

газовый коридор» завершено 99 процен-
тов работ по строительству «Шах Де-
низ-2», 93 процента работ по расшире-
нию Южно-кавказского трубопровода, 
90 процентов по строительству Транса-
натолийского газопровода (TANAP) и 62 
процента по Трансадриатическому тру-
бопроводу (TAP)», - отметил глава госу-
дарства. 

«На мой взгляд, открытие железной доро-
ги Баку-Тбилиси-Карс в 2017 году стало 
важным событием не только для нашей 
страны, но и для региона и всего мира. 
К нам из многих стран поступили обра-
щения о присоединении к проекту Баку-
Тбилиси-Карс. Я уже лично обсудил этот 
вопрос с несколькими своими коллегами. 
Сейчас даны соответствующие указания 
о создании рабочих групп, которые зай-
мутся анализом грузового потенциала 
желающих присоединиться к этой линии 
государств», - добавил президент Азер-
байджана Ильхам Алиев. 

В связи с тем, что в 2018 году исполняется 
100 лет со дня образования Азербайджан-
ской Демократической Республики, глава 
государства Ильхам Алиев объявил 2018 
год в стране «Годом Азербайджанской Де-
мократической Республики». Источник: 
Агентство «Анадолу» 

Ermenistan’dan farklı olarak kimseden hiçbir 
şey dilenmiyoruz, kimseye yalvarmıyoruz. 
Azerbaycan kamuoyu da düşmanlarımız da 
bilsin ki Azerbaycan ordusu bundan sonra 
da güçlenecek.” diye konuştu.

Azerbaycan doğalgazını Avrupa’ya taşıyacak 
Güney Gaz Koridoru Projesi’ne de değinen 
Aliyev, “Şahdeniz 2’de işlerin yüzde 99’u, 
Azerbaycan’la Gürcistan’ı birleştiren Güney 
Kafkasya Boru Hattı’nda yüzde 93’ü, Trans 
Anadolu Doğalgaz Boru Hattı’nda (TANAP) 
yüzde 90’u, Trans Adriyatik (TAP) doğalgaz 
boru hattında yaklaşık yüzde 62’si tamam-
landı.” ifadelerini kullandı.

Açılışı 2017’de yapılan Bakü-Tiflis-Kars de-
miryolunun sadece Azerbaycan ve bölge için 
değil, dünya için de önemli bir proje oldu-
ğunu vurgulayan Aliyev, “Bu tarihi proje, 
Azerbaycan’ı uluslararası ulaştırma merkez-
lerinden birine dönüştürecektir. Çok sayıda 
ülke Bakü-Tiflis-Kars projesine katılmak 
için bize müracaat etti. Birkaç mevkidaşımla 
bu konuyu bizzat müzakere ettim. İlgili ta-
limatlar verildi ve projeye katılmak isteyen 
ülkelerin yük potansiyelini analiz etmek için 
çalışma grupları oluşturulacak.” değerlendir-
mesinde bulundu.

Bu yıl, 1918’de kurulan Azerbaycan Halk 
Cumhuriyeti’nin 100. yılını kutlayacaklarını 
hatırlatan Aliyev, 2018’i “Azerbaycan Halk 
Cumhuriyeti Yılı” ilan ettiklerini de sözlerine 
ekledi.  KAYNAK:AA

Azerbaycan  Cumhurbaşkanı  İlham Ali-
yev, Bakü-Tiflis-Kars demiryolunun sa-

dece  Azerbaycan  ve bölge için değil, dünya 
için de önemli bir proje olduğunu belirterek, 
“Bu tarihi proje, Azerbaycan’ı uluslarara-
sı ulaştırma merkezlerinden birine dönüştü-
recektir.” dedi.

Aliyev, Bakanlar Kurulu toplantısında yap-
tığı konuşmada, Azerbaycan ekonomisinin 
2017’de büyüdüğünü, döviz rezervinin 4,5 
milyar dolar artarak yaklaşık 42 milyar dola-
ra ulaştığını bildirdi.

Azerbaycan ordusuna ilişkin Aliyev, ordu-
nun daha da güçlenmesi için ne gerekiyorsa 
yaptıklarını kaydetti.

Orduya gerektiği kadar bütçe ayırdıkları-
na ve ayıracaklarına dikkati çeken Aliyev, 
“Ermenistan’dan farklı olarak biz kendi 
gücümüzle yaşıyoruz, askeri gücümüzü 
de kendi kaynaklarımızla büyütüyoruz. 

Aliyev: Bakü-Tiflis-Kars demiryolu, 
Azerbaycan’ı ulaştırma merkezi yapacak
Azerbaycan Cumhurbaşkanı Aliyev, “Bu tarihi proje Bakü-Tiflis-
Kars demiryolu, Azerbaycan’ı uluslararası ulaştırma merkezlerinden 
birine dönüştürecektir. Çok sayıda ülke Bakü-Tiflis-Kars projesine 
katılmak için bize müracaat etti.” dedi.

ИЛЬХАМ АЛИЕВ: «БЛАГОДАРЯ 
СТРОИТЕЛЬСТВУ ЖЕЛЕЗНОЙ ДОРОГИ 
БАКУ-ТБИЛИСИ-КАРС АЗЕРБАЙДЖАН 
ПРЕВРАЩАЕТСЯ В ОЧЕНЬ ВАЖНЫЙ 
ТРАНСПОРТНЫЙ ЦЕНТР РЕГИОНА»
«Строительство железной дороги Баку-Тбилиси-Карс 
является важным историческим событием, благодаря 
которому Азербайджан превратится в очень важный 
транспортный центр региона. Из многих стран поступили 
обращения о присоединении к проекту Баку-Тбилиси-Карс», - 
сказал президент Азербайджана Ильхам Алиев.

İngiltere’den PKK/PYD itirafı

ЗАЯВЛЕНИЕ 
ВЕЛИКОБРИТАНИИ 
ПО ПОВОДУ СВЯЗИ 
РПК И ПДС

да стараемся разорвать всяческие связи 
ПДС с PПK».

Кроме того, глава отдела Восточного Сре-
диземноморья министерства иностранных 
дел Великобритании Эйми Клемитшоу во 
время данного заседания также решила вы-
сказать свое мнение по этому поводу: «У 
нас нет никаких контактов с РПК. К тому же 
РПК находится в списке террористических 
организаций в Великобритании. Мы также 
крайне редко выходим на связь с предста-
вителями ПДС. Я не желаю давать дальней-
шие комментарии по этому вопросу».  

«У нас имеются многочисленные письмен-
ные свидетельства того, что представители 
РПК связаны с другими курдскими группа-
ми в других регионах. Фотографии лидера 
РПК Оджалана вывешены повсюду. Речь 
идет не о возможных связях. Эти группи-
ровки точно связаны между собой. Мой во-
прос заключался в том, какие именно отно-
шения связывают ПДС и РПК», - повторил 
свой вопрос Майк Гэйпс.  
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В ООН резко раскритиковали заявле-
ние президента США Дональда Трам-

па о «странах – грязных дырах», которое 
он допустил, описывая страны Африки и 
Латинской Америки. 

В управлении по правам человека ООН 
назвали расистскими высказывания пре-
зидента США Дональда Трампа о том, что 
мигранты прибывают  из «стран – гряз-
ных дыр», которое он допустил, описывая 
страны Африки и Латинской Америки.  

«Если сообщения подтвердятся, то это 
шокирующие и постыдные комментарии 
президента США, и – сожалею, но не могу 
использовать другое слово, – расистские», 
– сказал глава Управления верховного ко-
миссара ООН по правам человека Руперт 
Колвилл.   

«Это не вопрос о вульгарности языка, 
это открывает дверь на самую ужасную 
сторону человечества, потворствующую 
расизму и ксенофобии, которые потен-
циально могут разрушать жизни многих 
людей», - заявил Колвилл. 

По данным американских СМИ, Дональд 
Трамп в ходе заседания по вопросам им-
мигрантов вчера в Овальном кабинете 
назвал некоторые государства Латинской 
Америки и Африки «грязными дырами».  

Наряду с этим, Трамп спросил, почему 
кто-то хочет, чтобы в США прибывали 
иммигранты с Гаити и из стран Африки, 
и назвал эти страны «грязными дырами». 
Он добавил, что следует стремиться к 
тому, чтобы в США прибывали люди из 
таких стран, как Норвегия

Спикер палаты представителей конгрес-

са США подверг критике высказывания 
Трампа

Спикер палаты представителей конгресса 
США Пол Райан подверг критике выска-
зывания Трампа о том, что в США при-
бывают иммигранты из «стран – грязных 
дыр». 

Таким образом, Спикер палаты предста-
вителей конгресса США республиканец 
Пол Райан в ходе выступления на фору-
ме в университете Висконсин-Милуоки 
назвал заявление главы государства «не-
удачным и вредительским», при этом от-
метив, то, что в прошлом его ирландские 
предки также «подвергались оскорблени-
ям» в США. 

Кроме того, по словам Пола Райана, им-
миграция в США – это «великая история» 
и гаитяне, живущие в его родном городе 
Джейнсвилле «замечательные граждане». 

Слова президента США Дональда Трампа 
о «странах – грязных дырах», которые, по 
информации американских СМИ, глава 
государства произнес во время встречи с 
сенаторами в Белом доме, вызвали широ-
кий резонанс в медиа-пространстве. 

Таким образом, согласно данным амери-
канских СМИ, в ходе встречи с конгрес-
сменами, где присутствовали также се-
натор от Южной Каролины Линдси Грэм 
и демократ-сенатор от штата Иллинойс 
Дик Дурбин,  президент США Дональд 
Трамп спросил, почему кто-то хочет, 
чтобы в США прибывали иммигранты с 
Гаити и из стран Африки,  и назвал эти 
страны «грязными дырами». Источник: 
Агентство «Анадолу»

ülkelerinden gelen göçmenleri kastederek) 
Neden bu iğrenç ülkelerden insanların bura-
ya gelmesini isteyelim. Norveç’ten daha fazla 
göçmen almalıyız.” sözlerini kullandığı belir-
tilmişti.

ABD Temsilciler Meclisi Başkanından 
Trump’ın sözlerine tepki

ABD Temsilciler Meclisi Başkanı Paul Ryan, 
Trump›ın bazı Latin Amerika ve Afrika ül-
kelerinden gelen göçmenler için kullandığı 
«iğrenç ülkelerden geliyorlar.» ifadesini eleş-
tirdi.

Temsilciler Meclisinin Cumhuriyetçi Baş-
kanı Paul Ryan, Wisconsin-Milwaukee Üni-
versitesinde katıldığı bir forumda,  Donald 
Trump’ın göçmenler için sarf ettiği “iğrenç 
ülkelerden geliyorlar” sözü için “çok talihsiz 
ve faydasız” yorumunu yaparak İrlandalı ata-
larının da geçmişte ABD’de “hor görüldüğü-
nü” vurguladı. 

Ryan, göçü «büyük bir hikaye» sözleriyle 
nitelendirdi ve memleketi Janesville›de ya-
şayan Haitililerin «harika vatandaşlar» oldu-
ğunu söyledi.

ABD Başkanı Donald Trump›ın, Beyaz 
Saray›daki bir toplantıda bazı Latin Ameri-
ka ve Afrika ülkelerinden gelen göçmenleri 
eleştirerek «iğrenç ülkelerden geliyorlar.» ifa-
desini kullandığı kaydedilmişti.

Basına yansıyan haberlerde, Cumhuriyet-
çi Güney Carolina Senatörü Lindsey Gra-
ham ve Demokrat Illinois Senatörü Dick 
Durbin›in katıldığı toplantıda Trump›ın, 
«Neden bu iğrenç ülkelerden insanların bu-
raya gelmesini isteyelim. Norveç›ten daha 
fazla göçmen almalıyız.» dediği belirtilmişti. 
KAYNAK:AA

BM, Trump›ın bazı Latin Amerika ve Af-
rika ülkelerinden gelen göçmenleri eleş-

tirerek, «İğrenç ülkelerden geliyorlar» sözle-
rine tepki gösterdi.

Birleşmiş Milletler (BM), ABD Başkanı Do-
nald Trump’ın, Beyaz Saray’daki bir toplantı-
da bazı Latin Amerika ve Afrika ülkelerinden 
gelen göçmenleri eleştirerek “İğrenç ülkeler-
den geliyorlar.” ifadelerini, “ırkçı” buldu.

BM İnsan Hakları Yüksek Komiserliği Söz-
cülerinden Rupert Colville, BM Cenevre 
Ofisi’nde düzenlenen basın toplantısında, 
“Doğrulandıysa, bunlar ABD Başkanı’ndan 
şok edici ve utanç verici yorumlar. Üzgü-
nüm, ama (bu sözler için) ‘ırkçı’ kelimesin-
den başka bir şey kullanılamaz.” dedi.

Colville, “Bu sadece edebe aykırı bir dille il-
gili hikaye değil. İnsanlığın en kötü tarafının 
kapısını açılması ve potansiyel olarak birçok 
insanın hayatını bozabilecek ve yok edebile-
cek ırkçılık ile yabancı düşmanlığını onayla-
ma ve teşvik etmekle ilgili.” değerlendirme-
sinde bulundu.

Amerikan medyasına yansıyan haberlere 
göre Trump, dün Oval Ofis’te göçmenlerle 
ilgili bir görüşmede bazı göçmen ülkelerini 
“ağır sözlerle” itham etmişti.

Trump’ın, “(Bazı Latin Amerika ve Afrika 

BM’den Trump’a ‘ırkçı’ tepkisi В ООН НАЗВАЛИ РАСИСТСКИМИ 
ВЫСКАЗЫВАНИЯ ТРАМПА

Rus Kommersant gazetesinin 4 Ocak›ta ya-
yımlanan haberinde, Rusya›nın, Suriye›nin 
Lazkiye ilinde bulunan Hmeymim üssü-
ne «muhalif gruplar» tarafından 31 Aralık 
2017›de yapılan havan saldırısında 10›dan 
fazla askerin yaralandığı ve en az 7 savaş 
uçağının kullanılamaz hale geldiği iddia 
edilmişti.

Rusya Savunma Bakanlığı ise iddiaları «kıs-
men» yalanlayarak, üslere yapılan saldırıda 
2 askerin hayatını kaybettiğini, 7 savaş uça-
ğının imha edildiğine yönelik iddiaların ise 
gerçeği yansıtmadığını bildirmişti.

Saldırıyı daha önce ismi duyulma-
yan «Özgür Alevi Hareketi» üstlenmişti 
KAYNAK:AA

включая с Турцией, - сказал Путин на 
встрече с главами российских СМИ и 
информагентств в Москве 

Российский лидер отметил, что дроны 
были закамуфлированы под самодель-
ные устройства, однако содержали вы-
сокотехнологичные элементы, которые 
невозможно было сделать кустарным 
способом.

Путин отметил, что провел телефонный 
разговор с президентом Турции госпо-
дином Эрдоганом по этому вопросу: 
«Мы знаем, кто стоит за нападениями 
на военную российскую базу в Сирии. Я 
убежден, что Турция не имеет отноше-
ния к данным нападениям». 

4 января российское издание «Коммер-
сантъ» сообщило, что  31 декабря 2017 
года более 10 солдат были ранены в ре-
зультате минометного обстрела «оппо-
зиционными силами» базы Хмеймим в 
провинции Лазкие в Сирии, и, по мень-
шей мере, были уничтожены 7 военных 
самолетов. 

Однако в Минобороны РФ опровергли 
эту информацию, признав лишь смерть 
двух военнослужащих. 

Ответственность за нападение на рос-
сийские базы в Сирии взяла на себя 
неизвестная доселе организация «Сво-
бодное движение Алеви». Источник: 
Агентство «Анадолу» 

Rusya Devlet Başkanı Putin, “Rusya’nın 
Suriye’deki üslerine düzenlenen saldı-

rıların arkasındakileri biliyoruz. Bu saldırı-
ların arkasında Türk devleti ve Türk ordusu 
yok.” dedi.

Rusya  Devlet Başkanı  Vladimir Putin, 
Rusya’nın Suriye’deki üslerine yapılan saldı-
rılarla ilgili  Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan ile telefonda görüştüğünü belirte-
rek, “Düzenlenen saldırıların arkasındaki-
leri biliyoruz. Bu saldırıların arkasında Türk 
devleti ve ordusu yok.” dedi.

Putin, başkent Moskova’da Rus basın ku-
ruluşlarının temsilcileriyle gerçekleştir-
diği toplantıda açıklamalarda bulunarak, 
Rusya’nın  Hmeymim  ve  Tartus üssüne  ya-
pılan saldırıların, Türkiye dahil olmak üzere 
Rusya’nın ortaklarıyla arasını bozmaya ça-
lışmaya yönelik olduğunu kaydetti.

Suriye’deki üslere insansız hava araçlarıyla 
(İHA) yapılan saldırıların detaylıca kurgu-
lanmış bir plan olduğuna işaret eden Putin, 
“Saldırıda kullanılan İHA’lar el yapımı ola-
rak gösterilerek kamufle edilmeye çalışıl-
mış.” ifadelerini kullandı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan ile de konuya iliş-
kin bir telefon görüşmesi gerçekleştirdiği-
ni belirten Putin, “Düzenlenen saldırıları 
kimlerin provoke ettiğini ve arkasındakile-
ri biliyoruz. Bu saldırıların arkasında Türk 
devleti ve Türk ordusu olmadığına eminim.” 
değerlendirmesinde bulundu.

Мы знаем, кто стоит за нападения-
ми на военную российскую базу 

в Сирии. Турция не имеет отношения к 
данным нападениям», - заявил прези-
дент РФ Владимир Путин.

Кроме того, Владимир Путин отметил, 
что обсудил по телефону с президентом 
Турции господином Эрдоганом этот во-
прос: «Мы знаем, кто стоит за нападе-
ниями на военную российскую базу в 
Сирии. Я убежден, что Турция не имеет 
отношения к данным нападениям». 

«Это была провокация. Данные на-
падения на российскую базу в Сирии 
Хмеймим и пункт обеспечения ВМФ в 
Тартусе были направлены на то, чтобы 
поссорить нас с нашими партнерами, 

Rusya Devlet Başkanı Putin: Rus 
üslerine yapılan saldırıların arkasında 
Türkiye yok

Президент Рф Владимир Путин: Турция Не 
Имеет Отношения К Попытке Нападения 
На Военную Российскую Базу В Сирии
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Fas’ın güneyindeki  Batı Sahra  böl-
gesinin bağımsızlığı için mücadele 

eden Polisario Cephesi örgütünün geçen 
günlerde 2018 Afrika Race Rallisi›ni teh-
dit etmesi gözlerin yeniden bu bölgeye 
çevrilmesine neden oldu.

Polisario Cephesi, Fas›ın Moritanya ve 
Cezayir sınırında yer alan Batı Sahra›dan 
geçen 2018 Afrika Race Rallisi için ken-
dilerinden izin alınması gerektiğini öne 
sürdü.

Örgütten geçen hafta yapılan açıklama-
da, 2 Ocak’ta Fas’ın Nador kentinden 
başlayıp 14 Ocak›ta Senegal›in başkenti 
Dakar›da sona ermesi planlanan ralliyle 
ilgili organizatörlerin kendilerinden izin 
almadığı gerekçesiyle Batı Sahra›dan ge-
çişlere müsaade edilmeyeceği belirtildi.

Polisario Cephesi›nin bu açıklamasının 
ardından Birleşmiş Milletler (BM) Fas 
Daimi Temsilcisi Ömer Hilal, bölgede 
tehlikeli gelişmelerin yaşandığını belir-
terek, «Polisario Cephesi, 3 Ocak›tan 
bu yana BM›nin kontrolündeki tampon 
bölgede bulunan Kerkerat kentinde boy 
göstererek provokasyon yapıyor. 1991›de 
yapılan ateşkes anlaşmasına sadık kalın-
masını ve Polisario Cephesi›ne bağlı un-
surların bölgeden çıkmasını talep ediyo-
ruz.» açıklamasında bulundu.

BM Genel Sekreteri Antonio Guterres 
de yaptığı açıklamada, «Bölgede yaşa-
nan tehlikeli gelişmelerden dolayı derin 
endişe duyuyorum. Tarafları, sivillerin 
ve ticari faaliyetlerin engellenmemesi 
yönünde çaba göstermeye davet ediyo-
rum.» diyerek gerginliğin yatıştırılması 
çağrısında bulundu.

BATI SAHRA HALKININ TARİHİ

10’uncu yüzyıldan itibaren Arap 
Yarımadası’ndan gelen Müslüman Arap 
nüfusun yaşadığı Batı Sahra, Fransa ve 
İspanya’nın işgaline kadar yerel yönetici-
ler tarafından Fas Krallığı’na bağlı olarak 
yönetildi.

İspanya tarafından 1884 yılında sömür-
geleştirilen bölgede yaşayan yerel hal-
ka Sahra Çölüne istinaden Sahraviyyun 
(Sahralılar) halkı deniliyor.

Çöl kültürü ve ikliminin etkin olduğu 
bölgede yaşayan Sahralılar, komşu ül-
kelerde olduğu gibi etnik köken olarak 
Arap ve Amaziglerden oluşuyor.

Batı Sahra bölgesiyle beraber Fas›ın ku-
zey kesimini de sömürgeleştiren İspan-
ya, 1934 yılında «İspanya Sahrası» adıyla 
bölgeyi kendine bağlı bir vilayet ilan etti-
ğini duyurdu.

SÖMÜRGECİLERE İSYAN

İspanya sömürgesine karşı 1970’te baş-
layan ayaklanmalar, 3 yıl sonra Mus-
tafa Seyyid önderliğinde Polisario 
Cephesi›nin kurulması ile yeni bir sü-

rece evrildi. Sömürgecileri bölgeden çı-
karmak için başlayan isyan, Polisario 
Cephesi›nin bağımsızlık talebi ve silahlı 
mücadelesiyle devam etti.

Batı Sahra halkını temsil ettiğini öne sü-
ren Polisario Cephesi, bölgenin bağım-
sızlığı için ilk fırsatı Uluslararası Adalet 
Divanı›nda elde etti. 1975 yılında topla-
nan Uluslararası Adalet Divanı, Batı Sah-
ra halkının «kendi kaderini tayin etme 
hakkı» olduğunu ilan etti.

BAĞIMSIZLIK YERİNE REFERAN-
DUM

Uluslararası Adalet Divanı’nın kararı 
üzerine İspanya, bölgede referandum 
yapmayı önerdi ve çıkacak sonuca bağlı 
kalacağını taahhüt etti. Referandum ka-
rarı alınmasının ardından dönemin Fas 
Kralı 2’nci Hasan, yüz binlerce Faslının 
bölgeye girmesinin önünü açan “Yeşil 
Yürüyüş” emrini verdi.

Bunun üzerine referandumdan vazgeçen 
İspanya, Kasım 1975’te Moritanya ve Fas 
ile Madrid Uzlaşması’nı imzalayarak Batı 
Sahra topraklarını iki ülke arasında pay-
laştırdı.

İSPANYA BÖLGEDEN ÇEKİLDİ

İspanya›nın istemeden de olsa bölgeden 
çekilmesinin ardından, Batı Sahra›nın 
Fas ile Moritanya arasında paylaştırılma-
sını kabul etmeyen Polisario Cephesi, iki 
ülkeye karşı silahlı mücadele başlattı.

Fas bölgenin sömürgecilerden önce de 
kendi toprağı olduğunu iddia ederek, 
Batı Sahra›nın kendisine ait olduğu ko-
nusunda geri adım atmadı. Bu gelişmeler 
yaşanırken Polisario Cephesi, 1976›da si-
yasi bir hamle yaparak «Sahra Arap De-
mokratik Cumhuriyeti»ni (SADR) ilan 
etti.

Öte yandan Moritanya da 1979 yılında 
İspanya’nın kendisine terk ettiği top-
raklardan Fas lehine çıkma kararı aldı. 
Moritanya’nın bu kararına rağmen Poli-
sario Cephesi, Fas›a karşı silahlı mücade-
leyi sürdürdü.

BM GÖZETİMİNDE ATEŞKES

BM ara buluculuğunda 1991’de varı-
lan ateşkes anlaşmasından bu yana Batı 
Sahra’nın statüsüyle ilgili görüşmeler ba-
şarıya ulaşamadı.

Ateşkesin hemen ardından, BM Güven-
lik Konseyi’nin 690 sayılı kararı doğrul-
tusunda BM Batı Sahra’da Referandum 
Misyonu (MINURSO) kuruldu.

Taraflar arasında referanduma kimlerin 
katılacağı ile ilgili anlaşmaya varılamadı-
ğı için referandum şimdiye kadar gerçek-
leştirilemedi.

Fas yönetimi 100 bini Polisario 
Cephesi’nin kontrolü altında bulunan 
bölgelerde olmak üzere toplam 600 bin 

nüfuslu Batı Sahra’da, halkın tamamının 
referanduma katılmasını istiyor. Polisa-
rio Cephesi ise “Yeşil Yürüyüş” ile Sahra 
bölgesine yerleşen Faslıların referandu-
ma katılmasına karşı çıkıyor.

BM BAĞIMSIZLIĞINI TANIMIYOR

SADR, 1984 yılında Afrika Birliği’ne tam 
üye olsa da BM tarafından tanınmıyor. 
SADR’ın açıklamalarına göre, çoğunluğu 
Afrika ve Güney Amerika’dan toplam 45 
ülke SADR hükümetini tanıyor. Fas res-

İki Müslüman grup, DEAŞ›a karşı 
ittifak anlaşması imzaladı. 

Filipinler’in güneyinde faaliyet gösteren 
gruplardan Moro İslami Kurtuluş Cep-
hesi (MİKC) ile Moro Ulusal Kurtuluş 
Cephesi (MUKC), terör örgütü DEAŞ’a 
karşı birleşti.

MİKC ve MUKC’den yapılan ortak açık-
lamada, iki örgütün Merkez Mindanao 
bölgesinde faaliyet gösteren DEAŞ ve 
onunla bağlantılı terör gruplarına karşı 
birlikte hareket etmeye karar verdiği, bu 
amaçla bir anlaşma imzalandığı belirtil-
di.

Açıklamada, «Birlik, militanların Gü-
ney Cotabato, Sarangani ve Sultan Ku-
darat bölgelerinde yaşayan Bangsamoro 
halkının içine sızmasını engelleyecek-
tir.» ifadesi kullanıldı.

MİKC›den Muhaker İkbal, anlaşma 
kapsamında MİKC ve MUKC›nin ortak 

mi kaynaklarına göre ise SADR, 34 ülke 
tarafından tanınıyor.

Fas yönetiminin dış politikası yıllardır 
Batı Sahra sorunu ekseninde şekilleniyor. 
Polisario Cephesi›ne verilen uluslararası 
desteği kesmeye çalışan Fas, tüm dış po-
litikasını bu sorununun «gölgesi» altında 
yürütüyor.

Başka bir tabirle Batı Sahra, Fas›ın dış 
politikasında «kırmızı çizgi» olarak gö-
rülüyor.  KAYNAK:AA

operasyonlar düzenleyeceğini ve istih-
barat paylaşacağını kaydederek, Filipin-
ler hükümetiyle varılan barış sürecinin 
DEAŞ bağlantılı gruplar tarafından bo-
zulmasını istemediklerini bildirdi.

MUCK›dan Datu Muslimin Sema da 
bu çerçevede Biwang Bangsamoro Bir-
leşik Koordine Konseyi kurulduğunu 
anımsatarak, «Amacımız bölgede terör 
eylemlerinde bulunmak isteyen unsur-
lara karşı halkın güvenliğini sağlamak.» 
dedi.

Ülkenin güneyindeki direniş grupla-
rından MİKC, 2014’te Filipinler hükü-
metiyle barış anlaşması imzalamıştı. 
MİKC, barış anlaşması kapsamında 
güneyde Müslüman nüfusun yoğun 
yaşadığı Mindanao eyaleti ve çevresin-
deki adalara özerlik tanıması öngörü-
len Bangsamoro Temel Yasası önerisini 
Devlet Başkanı Roderigo Duterte›ye 17 
Temmuz›da iletmişti. KAYNAK:AA

FAS’IN ‘KIRMIZI ÇİZGİSİ’ BATI SAHRA 
Polisario Cephesi örgütünün, 2018 Afrika Race Rallisi için 
kendilerinden izin alınması gerektiğini öne sürmesi, Fas’ın 
“kırmızı çizgisi” olarak nitelenen Batı Sahra meselesini yeniden 
gündeme taşıdı.

Filipinli gruplardan DEAŞ’a 
karşı ittifak
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Расположенная на юге Марокко об-
ласть  - Западная Сахара снова 

оказалась в центре внимания. Причи-
ной этому послужило то, что Народ-
ный фронт Полисарио, выступающий 
за независимость вышеупомянутой 
области, пригрозил проведению ралли 
«2018 Afrika Race».  

Народный фронт Полисарио наста-
ивает на том, что проведение ралли 
«2018 Afrika Race» зависит от их раз-
решения на данное мероприятие. 

В сделанном на прошлой неделе заявле-
нии Народного фронта говорится о том, 
что проезд через территорию Западной 
Сахары будет воспрещен, потому что 
организаторы ралли, который начнется 
2 января в марокканском городе Надор  
и завершится 14 января в столице Сене-
гала Дакаре, не спрашивали у них раз-
решения на это.

Вслед за этим выступил с заявлением и 
постоянный представитель Марокко в 
ООН Омер Хилал, отметив следующее: 
«В регионе наблюдается эскалация опа-
сности.  Начиная с 3 января, Народный 
фронт Полисарио провоцирует обо-
стрение ситуации, разжигая конфликт в 
городе Керкерат, который  расположен 
в буферной зоне.  Мы требуем соблю-
дения условий Соглашения о прекра-
щении огня 1991 года и выхода отрядов  
Народного фронта из региона».  

Генеральный секретарь ООН Антонио 
Гутерриш также прокомментировал си-
туацию: «Я обеспокоен ситуацией в ре-
гионе. Я призываю стороны приложить 
усилия для того, чтобы не создавать 
препятствия для граждан и торговли». 

ИСТОРИЯ НАРОДА ЗАПАДНОЙ 
САХАРЫ

Западная Сахара, которую, начиная с Х 
века, населяли прибывшие из Аравий-
ского полуострова арабы – мусульмане, 
подчинялась Королевству Марокко до 
тех пор, пока эту территорию не завое-
вали Франция и  Испания.  

Местное население было названо «са-
харским» или «сахравиюн», основы-
ваясь на том, что оно проживало в 
пустыне Сахара, которое было окку-
пировано испанскими колонизаторами 
в 1884 году.  Народ Сахары состоит из 
арабов и берберов, как и народ сосед-
них стран. 

В 1934 году Испания, которая также 
колонизировала и северную часть Ма-
рокко вместе с Западной Сахарой,  объ-
явила данный регион своей колонией, 
назвав её «испанской Сахарой». 

ВОССТАНИЕ ПРОТИВ КОЛОНИЗА-
ТОРОВ 

Восстания против испанских колониза-
торов начались с 1970 году и  возобно-
вились с новой силой через 3 года под 
руководительством Мустафы Сейида, 
когда был создан Народный фронт По-
лисарио. Начавшееся как освободи-
тельная борьба против колонизаторов 

движение позже превратилось с воору-
женное восстание Народного фронта 
Полисарио, который требовал незави-
симости.  Народный фронт Полисарио 
заявлял, что представляет интересы на-
рода Западной Сахары и воспользовал-
ся первым удобным случаем на Между-
народном суде ООН в 1975 году, заявив, 
что народ Западной Сахары обладает 
правом самоопределения. 

РЕФЕРЕНДУМ ВМЕСТО НЕЗАВИ-
СИМОСТИ 

По решению Международного суда 
ООН Испания рекомендовала прове-
сти референдум в регионе и заявила, 
что признает его результаты. Вслед за 
принятием решения о проведении ре-
ферендума Король Марокко Хасан II 
приказал начать «Зелёный марш», ко-
торый способствовал иммиграции в 
регион сотен тысяч марокканцев.  В это 
время Испания отказалась от проведе-
ния референдума и в ноябре 1975 года 
подписала Мадридское соглашение, что 
означало разделение Западной Сахары 
между Мавританией и Марокко.

ОКОНЧАНИЕ ИСПАНСКОГО ПРИ-
СУТСТВИЯ 

После того, как Испания, хотя и не хотя, 
приняла решение об окончании свое-
го присутствия в регионе, Народный 
фронт Полисарио не признал разделе-
ние Западной Сахары между  Марокко 
и Мавританией и начал вооруженное 
восстание против данных двух стран. 
Власти Марокко  продолжали утвер-
ждать, что Западная Сахара принадле-
жит их государству, так как этот реги-
он относился к ним и до пришествия 
колонизаторов. Одновременно с этим 
Народный фронт Полисарио прибегнул 
к политическим мерам, объявив в  1976 
году о создании Сахарской Арабской 
Демократической Республики (САДР).  

С другой стороны, Мавритания при-
няла решение о выходе из территории, 
оставленной Испанией в 1979 году, сыг-
рав, таким образом, на руку Марокко.  
Но, несмотря на это, Народный фронт 
Полисарио продолжил свою  вооружен-
ную борьбу против Марокко. 

СОГЛАШЕНИЕ О ПРЕКРАЩЕНИИ 
ОГНЯ  ПРИ УЧАСТИИ ООН 

С момента заключения Соглашения о 
прекращении огня в  1991 году при по-
средничестве ООН по настоящее вре-
мя по вопросу относительно статуса 
Западной Сахары не было достигнуто 
консенсуса.  Вслед за этим Совет Без-
опасности своей резолюцией 690 (1991)
принял решение учредить Миссию Ор-
ганизации Объединенных Наций по 
проведению референдума в Западной 
Сахаре (МООНРЗС).  Однако, рефе-
рендум так и не был осуществлен, пото-
му что стороны так и не договорились 
касательно того, кто будет участвовать 
в референдуме. Руководство Марок-
ко выступает за участие в референду-
ме 600-тысячного населения Западной 

Сахары, включая и 100 тысяч жителей, 
которые находятся под контролем На-
родного фронта Полисарио. Народный 
фронт Полисарио же против участия 
марокканцев, которые переместились в 
Сахару в рамах «Зелёного марша».  

ООН НЕ ПРИЗНАЕТ НЕЗАВИСИ-
МОСТЬ САДР 

Несмотря на то, что в 1984 году САДР 
стала членом Африканского союза, 
ООН не признала её независимость.  
По заявлению САДР её независимость 
признана 45 странами, большинство 

Две мусульманские группы Фи-
липпин объединились против 

ИГИЛ. 

Две крупнейшие мусульманские 
организации Филиппин — «Ис-
ламский освободительный фронт 
моро» (ИОФМ) и «Национально-
освободительный фронт моро» 
(НОФМ) — сформировали союз 
против ИГИЛ. Представители 
ИОФМ и НОФМ  подписали сов-
местное соглашение, целью кото-
рого является противостояние ра-
дикальным группам, действующим 
в автономном регионе в Мусуль-
манском Минданао. «Благодаря 
единству и более близкому взаи-
модействию мы не допустим про-
никновение боевиков в общины 
Бангсаморо в провинциях Южный 
Котабато, Сарангани и Султан-Ку-
дарат», - заявили главы двух орга-
низаций в совместном документе. 

По словам главы ИОФМ Мухаке-
ра Икбала, в рамках соглашения 
обе группы будут принимать сов-
местные меры по противодействию 
боевикам, обмениваться разведы-

которых находится в Африке и Южной 
Америке. Однако, согласно официаль-
ным источникам Марокко, независи-
мость САДР признана только 34 страна-
ми. На протяжении долгих лет внешняя 
политика властей Марокко формирует-
ся в рамках вопроса Западной Сахары. 
Марокко осуществляет свою внешнюю 
политику, пытаясь всячески подорвать 
международную поддержку Народного 
фронта Полисарио. Говоря иначе, За-
падная Сахара является «красной чер-
той» во внешней политике  Марокко.  
Источник: Агентство «Анадолу». 

вательной информацией, а также пре-
доставлять силы для того, чтобы не 
дать связанным с ИГИЛ группиров-
кам проникать в указанные общины. 

Дату Муслимин Сема из НОФМ, в 
свою очередь, сказал следующее: «Я 
хотел бы напомнить, что для этих це-
лей был создан Объединенный коор-
динационный совет Биванг Бангса-
моро. Нашей главной целью является 
обеспечение безопасности народа и 
предотвращение террористических 
актов в регионе». 

В 2014 году между одной из групп со-
противления на юге страны ИОФМ и 
правительством Филиппин было под-
писано мирное соглашение.  Таким 
образом, в рамках данного мирного 
соглашения представители ИОФМ 17 
июля направили президенту Филип-
пин Родриго Дутерте свое предложе-
ние по основному закону Бангсаморо, 
которое предусматривает признание 
автономии филиппинского региона на 
островной группе Минданао с преи-
мущественно мусульманским населе-
нием. Источник: Агентство «Анадолу» 

«КРАСНАЯ ЛИНИЯ» МАРОККО - 
ЗАПАДНАЯ САХАРА 
Народный фронт Полисарио настаивает на том, что 
проведение ралли «2018 Afrika Race» зависит от их 
разрешения на данное мероприятие. Это, в свою очередь, 
снова разожгло споры вокруг Западной Сахары, которая 
считается «красной линией»  Марокко. 

Филиппинские Революционные Группы 
Объединились Против Игил
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Seul ve Pyongyang yönetimlerinden 
üst düzey temsilciler, iki yılın ardın-

dan tekrar diyalog masasına oturdu.

Güney Kore ile Kuzey Kore, iki yıllık ara-
nın ardından tekrar üst düzey görüşmele-
re başladı.

İki ülke arasındaki sınır bölgesinde bu-
lunan askerden arındırılmış Panmunjom 
köyünde gerçekleşen toplantıda tarafları 
beşer delege temsil etti.

Güney Kore Birleşme Bakanı Cho 
Myoung-gyon, görüşme öncesi yap-
tığı açıklamada, «PyeongChang Kış 
Olimpiyatları’nın 
bir barış festivali 
haline getirilmesi 
ve iki Kore ara-
sındaki bağların 
iyileştirilmesine 
yönelik ilk adım 
olması için toplan-
tılarda çaba göste-
receğiz.” dedi.

Toplantıya ilişkin iyimser sinyaller veren 
Cho, müzakerelerin bir sonuca bağlanma-
sı noktasında «aceleci olmayacaklarını ve 
toplantıları sürdürebileceklerini» vurgu-
ladı.

Kuzey Kore Barışçıl Birleşme Komitesi 
Başkanı Ri Son-gwon ise «İki Kore›nin 
samimi ve sadık bir tutum takınarak görü-
şeceği umuduyla burada bulunuyorum.» 
ifadesini kullandı.

Bu arada görüşmeler, Pyongyang yöneti-
minin balistik füze ve nükleer programı 
nedeniyle Kore Yarımadası›nda süren ger-
gin atmosferde gerçekleşiyor.

Seul ile Pyongyang yönetimlerinden üst 
düzey temsilcilerin katıldığı diyalog top-
lantılarında Güney Kore›de düzenlenecek 
2018 PyeongChang Kış Olimpiyatları’na 
Kuzey Kore’nin katılımının yanı sıra, iki 
ülke arasındaki gergin ilişkilerin iyileştiril-
mesi ve Kore Yarımadası’nın nükleerden 
arındırılması konularının masaya yatırıl-
ması bekleniyor.

İki ülke arasında bugün başlayan görüşme, 
Aralık 2015’ten bu yana Güney Kore ile 
Kuzey Kore arasında gerçekleşen ilk yük-
sek düzeyli toplantı olma özelliğini taşıyor. 
KAYNAK:AA

Впервые за два года представители 
Сеула и Пхеньяна провели перего-

воры на высшем уровне

После длительного перерыва КНДР и 
Южная Корея впервые провели перего-
воры на высоком уровне. 

Встреча представителей Сеула и Пхень-
яна состоялась в пункте Пханмунджом, 
через который пролегает межкорейская 
граница. Каждая делегация состояла из 5 
человек. 

Министр Южной Кореи по делам объ-
единения Чо Мён Гюн перед началом 

переговоров от-
метил следующее: 
«В рамках наших 
встреч мы при-
ложим все необ-
ходимые усилия 
для того, чтобы 
превратить зим-
ние олимпийские 
игры в Пхенчхане 
в праздник мира 

и добра. Диалог стартовал после дли-
тельного периода охлаждения в межко-
рейских связях. Начало - уже полдела». 

Кроме того, Чо Мён Гюн заявил об оп-
тимистичных сигналах в отношениях с 
КНДР. «Для того чтобы добиться поло-
жительного результата в переговорах, на 
мой взгляд, не следует спешить и про-
должать наши двусторонние контакты и 
далее», - добавил он. 

Председатель Комитета по мирному 
объединению Кореи Ри Сон Гвон, в свою 
очередь, выразил надежду, что «две Ко-
реи проведут переговоры в духе откро-
венности и доверия». 

Между тем данные переговоры проходят 
в напряженной атмосфере, в связи с тем, 
что власти Пхеньяна проводят ядерные 
испытания баллистических ракет на Ко-
рейском полуострове. 

В ходе данных переговоров планирует-
ся обсуждение таких тем, как участие 
Северной Кореи на Зимних Олимпий-
ских играх в Пхенчхане, улучшение 
напряженных отношений между двумя 
странами, а также деактивация ядерного 
оружия на Корейском полуострове. 

Следует напомнить, что последняя 
встреча высокопоставленных предста-
вителей Сеула и Пхеньяна состоялась в 
декабре 2015 года. Источник: Агентство 
«Анадолу» 

Güney Kore ile 
Kuzey’den iki yıl 
aradan sonra ilk ‘üst 
düzey’ görüşme

Республика Корея 
И Кндр Впервые За 
Два Года Провели 
Переговоры На 
Высшем Уровне

Terör örgütü PYD/PKK, Suriye’de ABD 
desteğiyle işgal ettiği Münbiç ilçesinde 

iki sivili işkence ederek öldürdü. İlçe halkı, 
cesetlerin bulunması üzerine cuma namazı 
sonrası gösteri düzenledi.

Terör örgütü PYD/PKK, Suriye’de işgal et-
tiği Münbiç ilçesinde iki sivili işkence ede-
rek öldürmesinin ortaya çıkması üzerine, 
protesto edildi.

Twitter Reklamları’na ilişkin bilgiler ve 
gizlilik

Münbiçliler, dün PYD/PKK’nın işken-
ce ederek öldürdüğü siviller 25 yaşındaki 
Hannan El-Cerive ve 23 yaşındaki Abbud 
el- Minhan’ın cesetlerini bulmuştu.

Gençlerin cesetleri, birininki başı bedenin-
den ayrılmış şekilde, ilçenin 20 kilometre 
doğusundaki Kebir İmo köyünde bulun-
muştu.

Kurbanların fotoğraflarının sosyal medya 
üzerinde yayılmasının ve ailelerinin ço-
cuklarını teşhis etmesinin ardından, PYD/

PKK ile gençlerin ailesi arasında silahlı ça-
tışma çıkmıştı.

Cuma namazından sonra da Münbiçli 
yüzlerce sivil, örgütü protesto etmek için 
toplandı. Göstericiler örgütün kenti bir 
an önce terk etmesini ve suçluların teslim 
edilmesini istedi.

Daha sonra cesetler morgdan alınarak ilçe-
nin güneyindeki köylerine götürüldü.

Öte yandan kentteki aktivistler, terör örgü-
tünün işledikleri suçları ve ihlalleri protes-
to etmek için halkı pazar günü genel greve 
davet etti.

PYD/PKK, Halep›in Fırat Nehri›nin ba-
tısında kalan Münbiç ilçesini, 2015›in so-
nunda ABD›nin desteği ile ele geçirmişti. 
Amerikalı yetkililerin DEAŞ çıkarıldıktan 
sonra örgüt unsurlarının ilçeyi terk edece-
ği yönündeki taahhütlerine rağmen terör 
örgütü, Münbiç›teki işgalini sürdürüyor. 
KAYNAK:AA

Сирийское ответвление сепара-
тисткой террористической орга-

низации  Рабочая партия Курдистана  
- Партия «Демократический союз» 
пытала и убила двух граждан в Ман-
бидже, который она оккупировала при 
помощи США.  Народ вышел на ули-
цы в знак протеста против зверского 
убийства после пятничной молитвы.

Сирийское ответвление сепаратист-
кой террористической организации  
Рабочая партия Курдистана  - Партия 
«Демократический союз»  продол-
жает устраивать пытки в Сирии. Как 
сообщается, члены ПДС похитили и 
подвергли пыткам двух мирных жите-
лей Манбиджа – 25-летнего Ханнана 
аль-Джарива и 23-летнего Аббуда аль-
Минхана, жестоко убив их.

Тела молодых людей были найдены 
в деревне Кебир Имо. После того как 
распространилась новость о произо-

шедшем, между племенем Бубенна и 
террористами ПДС/РПК произошло 
вооруженное столкновение, а народ 
вышел на улицы в знак протеста про-
тив зверского убийства. Высший мед-
жлис сирийских племен призвал вос-
стать против присутствия ПДС/РПК  в 
регионе.

Акция протеста против убийства в 
Манбидже прошла и в городе Джераб-
лус, который был освобождён в прош-
лом году в результате операции ВС 
Турции «Щит Евфрата».

ПДС/РПК   оккупировали Манбидж, 
который расположен на западном по-
бережье реки Ефрат, в конце 2015 года 
при поддержке США. Не смотря на 
обещания американских уполномочен-
ных лиц о том, что ПДС/РПК покинут 
территорию после ухода ИГИЛ из реги-
она, оккупация Манбиджа продолжа-
ется. Источник: Агентство «Анадолу»

Münbiç’te PYD/PKK’nın 
vahşetine protesto

Протест Против Жестокости Пдс/Рпк В 
Манбидже 
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Cumhurbaşkanlığı himayeleri ile 
Başbakanlık Tanıtma Fonu’nun 

katkılarıyla Türkmen Alevi Bektaşi Vak-
fı tarafından gerçekleştirilen etkinliğe 
Türkiye’den Alevi dedeleri, siyasetçiler, 
bilim adamları, halk ozanları, şairler, 
akademisyenler ve vatandaşlar katıldı

Makedonya’nın orta kesimlerinde 
bulunan Pirlepe kentine bağlı Kanat-
lar köyünde bulunan “Dikmen Baba” 
dergahında Uluslararası Hoca Ahmet 
Yesevi’den Günümüze Gönül Erenleri 
projesi kapsamında etkinlik düzenlendi.

Cumhurbaşkanlığı himayeleri ile Baş-
bakanlık Tanıtma Fonu›nun katkılarıyla 
Türkmen Alevi Bektaşi Vakfı tarafından 
gerçekleştirilen etkinliğe Türkiye’den 
Alevi dedeleri, siyasetçiler, bilim adam-
ları, halk ozanları, şairler, akademisyen-
ler ve vatandaşlar katıldı.

Etkinlik kapsamında Kanatlar köyünde 
bulunan “Dikmen Baba” dergahında 
kurbanlar kesildi, dualar edildi.

Türkmen Alevi Bektaşi Vakfı Genel 
Başkanı Özdemir Özdemir, burada yap-
tığı konuşmada, Hoca Ahmet Yesevi 
dergahında yetişen ve Balkanlar›a gelip 
buradaki insanlara kardeşliği, dostluğu, 
medeniyeti, birlik ve beraberliği, insan 
sevgisini en ücra yerlere kadar götürmek 
gayesi güdenlerin hatıralarını canlandır-
mak istediklerini söyledi.

Dikmen Baba, Baba Harabati, Otman 
Baba, Demir Baba, Sarı Saltuk ve pek 
çok gönül erenlerinin Balkanlar›da yüz 
yıllar önce mücadele verdiklerini dile 

В мероприятиях, организованных 
фондом туркменских алевитов «Бек-
таши» под эгидой Аппарата прези-
дента и фонда Премьер – министра 

Турции, 
 приняли 
участие: 
старей-
шины 
алевитов 
из Турции, 
политики, 
деятели 
науки, 
народные 
поэты, 

поэты, деятели науки и рядовые гра-
ждане. 

В дергяхе «Дикмен Баба», располо-
женном в селе Канатлар близ маке-
донского города Прилеп,  прошли ме-
роприятия в рамках  международного 
проекта «Сквозь время: со времен 
Ходжи Ахмеда Ясеви до наших дней». 

В мероприятиях, организованных 
фондом туркменских алевитов «Бек-
таши» под эгидой Аппарата прези-
дента и фонда Премьер – министра 
Турции,  приняли участие: старейши-
ны алевитов из Турции, политики, де-
ятели науки, народные поэты, поэты, 
деятели науки и рядовые граждане. 
В дергяхе «Дикмен Баба» также была 
принесена в жертву туша барана и 
прочтены молитвы. 

Председатель фонда туркменских 
алевитов «Бекташи»  Оздемир Озде-

Делегация от Правительства наци-
онального примирения  Ливии 

посетила город Таварга с целью на-
чать подготовку к возвращению жите-
лей этого города, которые 7 лет назад 
были изгнаны революционерами из 
Мисураты с обвинениями в поддер-
жке режима Каддафи. 

Как сообщил корреспонденту агентст-
ва «Анадолу» Председатель районной 
администрации Таварги Абдуррахман 
аш – Щекщак, жителям было сказано 
о том, что визит совершается с целью 
начать мероприятия по их возвраще-
нию домой. Визит был осуществлен 
делегацией, состоящей из: главы мест-
ного муниципалитета Беддада Кансу, 
министра образования Османа Абдул-
джелила, министра по делам беженцев 
Юсуфа Джелале и министра  внутрен-
них дел Аль – Аруфа аль – Худжа. Аб-
дуррахман аш – Щекщак также от-
метил: «Процесс возвращения будет 
реализовываться на добровольной 

Libya’da, Ulusal Mutabakat 
Hükümeti’nden (UMH) bir heyet, Kad-

dafi rejimine destek verdikleri suçlamasıy-
la Mısrata’daki devrimciler tarafından 7 
yıl önce yerlerinden göç ettirilen Taverga 
sakinlerinin evlerine dönüş çalışmalarını 
başlatmak üzere kenti ziyaret etti.

AA muhabirine konuşan Taverga İl Mec-
lis Başkanı Abdurrahman eş-Şekşak, Yerel 
Yönetim Bakanı Beddad Kansu, Eğitim Ba-
kanı Osman Abdulcelil, Göçmenler Bakanı 
Yusuf Celale ve İçişleri Bakanı El-Aruf el-
Huca›dan oluşan heyetin ziyaretinin, kent 
sakinlerinin evlerine dönmeleri için çalış-
maların başlatılması amacıyla gerçekleşti-
ğini söyledi.

Kent sakinlerinin evlerine dönüşlerinin gö-
nüllülük usulüne göre olacağını ve dönüş-

Libya’da “Mısrata ve Taverga” barış 
anlaşması
UMH hükümetinden bir heyet, Mısrata’daki devrimciler 
tarafından rejime destek suçlamasıyla 7 yıl önce yerlerinden 
edilen Taverga halkının dönüş çalışmalarını başlatmak üzere 
kenti ziyaret etti.

Перемирие Между Мисуратой И Таваргой В 
Ливии 
Делегация от Правительства национального примирения 
посетила город Таварга с целью начать подготовку к 
возвращению жителей этого города, которые 7 лет 
назад были изгнаны революционерами из Мисураты с 
обвинениями в поддержке режима. 

getiren Özdemir, “Bugün Makedonya’da-
ki soydaşlarımızın da aynı kültürü ve 
duygu düşüncelerini görünce çok duy-
gulandık. Türkiye’nin güçlü bir devlet 
olması için 
dua ettikle-
rini gördük. 
Bize söyle-
nen ‹Türkiye 
her zaman 
büyük bir 
devlet olsun, 
daha da 
büyüsün ki 
Orta Asya ve 
Balkanlar›a, 
bize sahip çıksın› cümlelerini duyunca 
çok duygulandık.” ifadelerini kullandı.

Son 15 yıldır Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan’ın talimatları ile Bal-
kanlar ve Orta Asya›da yaşayan Türk 
soydaşlara verilen desteğin göz önünde 
bulunduğunu söyleyen Özdemir, “Sayın 
Cumhurbaşkanımıza Balkanlar›da yaşa-
yan kardeşlerimiz ve soydaşlarımız her 
zaman duacı, bizler de gönül elçisi ola-
rak buralara gelerek bu sıcak samimiyeti 
bu sıcak duyguları burada yaşmaktan 
çok mutlu olduk.» dedi.

Burada bir Bektaşi babasının Cum-
hurbaşkanı Erdoğan’a ettiği dualara 
şahit olduklarını vurgulayan Özdemir, 
«Türkiye’nin buradaki soydaşlarımıza 
TİKA, Diyanet İşleri Başkanlığı ve Kül-
tür Bakanlığı aracılığıyla verdiği destek-
leri görüp yaşamaktayız.» diye konuştu. 
KAYNAK:AA

мир сказал следующее в своей речи: 
«Мы хотели бы возродить память тех, 
кто был воспитан в дергяхе Ходжи 
Ахмета Ясеви и прибыл на Балканы, 
преследуя цель распространения 
братства, дружбы, цивилизации, 
единства и гуманизма.  Члены таких 
дергяхов, как: Дикмен Баба, Баба 
Харабати, Отман Баба, Демир Баба, 
Сары Салтук  и др. – сотни лет назад 
вели борьбу на Балканах.  Мы были 
очень тронуты тем, что увидели те 
же эмоции,  рассуждения и культуру 
сегодня в Македонии. Мы увидели, 
что они молятся за то, чтобы Турция 
стала сильным государством. Нас 
очень тронули слова с пожеланиями 
о том, чтобы Турция развивалась еще 
больше и заступилась за Среднюю 
Азию и Балканы. Всегда учитывает-
ся та поддержка, которая вот уже 15 
лет оказывается братским народам 
в Средней Азии и на Балканах под 
предводительством президента Ред-
жепа Тайипа Эрдогана. Наши балкан-
ские братья молятся за президента 
Турции. Мы же, в свою очередь, рады 
присутствовать здесь и чувствовать 
такое искреннее отношение. Мы ста-
ли свидетелями того, как  один из 
старцев из дергяха «Бекташи» про-
изнёс молитву в честь президента 
Эрдогана. Мы прекрасно видим ту 
поддержку, которую Турция оказы-
вает посредством ТИКА, Духовного 
управления и Министерства культу-
ры».  Источник: Агентство «Анадолу»

Makedonya’da “Hoca 
Ahmet Yesevi” etkinliği

В Македонии Прошли Мероприятия, 
Посвященны Памяти Ходжи Ахмета 
Ясеви 

lerin şubatta başlayacağını belirten Şekşak, 
kentin tam anlamıyla yerle bir olduğunu ve 
onarılması gerektiğini, bu bağlamda dev-
let, Libya›ya destek veren ülkeler ile ulusla-
rarası kuruluşlardan yardım beklediklerini 
vurguladı.

Şekşak, heyetin, kentteki bazı tesislerin dö-
nüşler için hızlı bir şekilde hazırlanması 
sürecini başlattığını kaydetti.

Taverga halkının evlerine dönüş hakkını 
içeren anlaşma, Taverga ve Mısrata beledi-
ye meclisleri arasında haziran ayında imza-
lanmış, UMH tarafından da onaylanmıştı.

Mısrata›ya 30 kilometre uzaklıktaki 
Taverga›da ikamet eden yaklaşık 40 bin 
Libyalı, ülkede 2011 yılında başlayan halk 
ayaklanmaları sırasında «Mısrata›daki 
devrimcilere karşı durmak ve rejime yan-
daşlık yapmak» suçlamasıyla devrimciler 
tarafından zorla göç ettirilmişti.

Taverga halkının büyük bölümü, ül-
kenin kuzeyindeki Trablus, Bingazi ve 
Ecdebiye›deki mülteci kamplarında hayat-
larını idame ettiriyor. KAYNAK A.A

основе и будет начат в феврале. Город 
нуждается  в восстановлении, так как 
был сравнен с землей. Ливия ожидает 
в этом вопросе помощи от всех стран 
и международных организаций, под-
держивающих страну. Наша делега-
ция начала процесс скорейшей подго-
товки некоторых объектов».

Соглашение относительно возвраще-
ния жителей Таварги  было подписано 
в июне городскими советами Таварги 
и Мисураты и одобрено Правительст-
вом национального примирения. 

Около 40 тысяч жителей Таварги, рас-
положенной в 30 километрах от Ми-
сураты, были изгнаны во время бес-
порядков 2011 года с обвинениями в 
«противостоянии революционерам 
Мисураты и поддержке режима». 

Большая часть жителей Таварги вла-
чит существование в лагерях для бе-
женцев в Траблусе, Бингази и Эджде-
бие на севере страны.  
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Ürdün Kraliyet Havayolları uçağın-
da pilot, Kudüs üzerinde  yolcu-

lara  “Filistin’in başkentinden geçiyo-
ruz.” anonsu yaptı.

Ürdün’de yayın yapan Roya News’ün ha-
berine göre, Ürdün Kraliyet Havayolla-
rı Kaptan Pilotu Yusuf Dace, salı günü 
Amman-New York seferi sırasında Fi-
listin topraklarından geçerken yolculara 
yaptığı anonsta, Kudüs için “Filistin’in 
başkenti” ifadesini kullandı.

Pilotun anonsunun videosu sosyal med-
yada hızla yayıldı. Videoda kaptan pi-
lotun “Kraliçe Aliya Havalimanı’ndan 
Kennedy Havalimanı’na yaptığımız 
uçuşumuzda Filistin topraklarından ge-
çeceğiz. Solumuzda Kudüs-ü Şerif ’i gö-
rüyorsunuz, Filistin’in başkenti.” dediği 
duyuluyor.

“Solunuzda Kudüs, Filistin’in başkenti”

Birleşmiş Milletler Çocuklara Yar-
dım Fonu (UNICEF), dünya gene-

linde bir yaşından küçük yaklaşık 17 
milyon bebeğin zehirli havaya maruz 
kaldığı uyarısında bulundu.

UNICEF raporunda, 17 milyon be-
beğin, hava kirliliğinin Dünya Sağlık 
Örgütü (DSÖ) tarafından belirlenen 
uluslararası sınırın en az 6 kat fazlası-
nın etkili olduğu bölgelerde yaşadığı 
belirtildi.

Uydu görüntüleri, zehirli havaya maruz 
kalan bebeklerden 12,2 milyonunun 
Güney Asya’nın hava kirliliğinden en 
fazla etkilenin bölgelerinde yaşadığını 
ortaya koyuyor.

HAVA KİRLİLİĞİNE MARUZ KA-
LAN BEBEKLERİN 4,3 MİLYONU 
DOĞU ASYA VE PASİFİK BÖLGE-
SİNDE

Raporda, uluslararası hava kirliliği sını-
rının 6 katından fazlasına maruz kalan 
bebeklerden 4,3 milyonunun da Doğu 
Asya ve Pasifik bölgesinde yaşadığı 
kaydedildi.

Solunan zehirli havanın bebeklerin 
beyin gelişimine zarar verebileceğine 
dikkat çekilen raporda, bebeklerin 
beyin gelişimi için hayatlarının ilk bin 
gününün önemi vurgulandı.

Пилот Королевских авиалиний 
(Royal Jordanian), пролетая над 

Палестиной, объявил «Иерусалим – 
столицей Палестины».   

Согласно информагентству Roya 
News в Иордании, капитан Королев-
ских авиалиний Юсуф  Даджах во 
время рейса из Аммана в Нью-Йорк 
при пролете над Палестиной объя-
вил «Иерусалим столицей Палести-
ны».

Данное видео очень быстро распро-
странилось в социальных сетях. На 
видео пилот самолета говорит следу-
ющее: «Согласно нашему изначаль-
ному маршруту, мы направляется 
из аэропорта королевы Алии в Нью-
йорк через территорию Палестины, а 
также северный Иерусалим, который 
является столицей Палестины». 

«Иерусалим, который является сто-

Исследователи из Детского фон-
да ОНН ЮНИСЕФ  заявили, 

что 17 млн детей дышат токсичным 
воздухом. 

Исследователи из Детского фонда 
ОНН ЮНИСЕФ  заявили, что 17 
млн детей дышат токсичным воз-
духом.  Согласно отчету Детского 
фонда ОНН ЮНИСЕФ, 17 млн детей 
дышат воздухом, загрязнение кото-
рого в шесть раз превосходит допу-
стимые ВОЗ международные нормы 
токсичности. Снимки  со спутников  
показывают, что 12 млн из этих де-
тей живут в Южной Азии. 

Еще 4,3 млн младенцев, пребываю-
щих под угрозой, живут в Восточ-
ной Азии и Тихоокеанском регионе.

По данным ЮНИСЕФ, еще 4,3 млн 
младенцев, пребывающих под уг-
розой, живут в Восточной Азии и 
Тихоокеанском регионе в условиях, 
когда загрязнение воздуха превы-
шает норму в шесть раз. Вдыхаемый 
токсичный воздух может навредить 

Uçakta bulunan Arap yolcular sosyal 
medyada yayımladıkları mesajlarda 
Arapça-İngilizce yapılan anonsu duy-
duklarında hissettikleri gururu ifade etti. 
Aziz Ebubekir adlı Facebook kullanıcısı, 
“Kubett-üs Sahra üzerinden uçarken pi-
lotun ‘Solunuzda Kudüs, Filistin’in baş-
kenti.’ dediğini duyduk. O tarihte o uçak-
ta bulunduğum için gurur duyuyorum.” 
diye yazdı.

Uçağın Yardımcı Pilot Cemil Halase de 
yaptığı açıklamada, “(Kaptanın) böyle bir 
şey söyleyeceğini önceden bilmiyordum. 
Ama söylediklerini duyduğumda, hala 
gerçekleri söylemeye cesaret edebilen sı-
radan insanların var olduğunu görmek 
beni gururlandırdı. O, uçakta çok sayıda 
Amerikan vatandaşı olduğunu biliyordu. 
Filistin ve İsrail üzerinden uçacağımızı 
da biliyordu. Bunları bilerek bu ifadele-
ri kullandı. Onunla gurur duyuyorum.” 
diye konuştu. KAYNAK: AA

лицей Палестины»

Арабские пассажиры распространи-
ли данное видео в интернете, многие 
из них  испытали гордость, услышав 
сообщение пилота на арабско-ан-
глийском. Азиз Эбубекир в своем ак-
каунте Facebook написал следующее: 
«Во время рейса Амман-Нью-йорк, 
пролетая над территорией Иеруса-
лим, пилот объявил Иерусалим – 
столицей Палестины. Я горжусь тем, 
что был пассажиром этого самолета». 

«Я не знал, что капитан самолета 
скажет это. Однако мне было очень 
приятно осознавать, что все еще есть 
такие люди, у которых хватает смело-
сти сказать что-то наподобие этого. 
Пилот прекрасно знал, что на борту 
присутствуют и граждане США. Я 
горжусь им», - заявил член экипажа 
рейса Джемиль Халасе. Источник: 
Агентство «Анадолу» 

Kudüs hava sahasında ‘Filistin’in 
başkenti’ anonsu
Ürdün Kraliyet Havayolları pilotu, Kudüs üzerinden geçerken 
yolculara “Filistin’in başkenti” diye anons etti.

При Полете Над Палестиной Пилот 
Объявил «Иерусалим - Столицей 
Палестины»
Пилот Королевских авиалиний (Royal Jordanian), пролетая над 
Палестиной, объявил «Иерусалим – столицей Палестины». 

развитию мозга. Данный процесс 
очень важен в первые тысячу дней 
жизни ребенка. Частицы-загрязни-
тели вредят развитию  мозга детей и 
их интеллектуальному развитию на 
протяжении всей жизни.   «Части-
цы-загрязнители вредят не только 
детским легким, которые развива-
ются, но и развитию их мозга - а сле-
довательно, их будущему», - заявил 
исполнительный директор ЮНИ-
СЕФ Энтони Лейк. Также он доба-
вил: «Защита детей от загрязненного 
воздуха не ограничивается лишь 
помощью детям. Вместе с этим, это 
способствует уменьшению затрат на 
медикаменты, снижению произво-
дительности и распространению бо-
лее безопасного  и чистого обществ.  
Для того, чтобы снизить негатив-
ное влияние токсичного воздуха 
на развивающийся мозг младенца, 
необходимо в первую очередь, что-
бы родители ограничили вдыхание 
дыма, в первую очередь сигаретного 
и печного».  Источник: Агентство 
«Анадолу»

Raporda, kirli havadaki partikülleri 
solumanın küçük çocuklarda beyin do-
kusuyla bilişsel gelişime zarar verdiğine 
ve bu durumun çocukları yaşamları bo-
yunca etkilediğine dikkat çekildi.

UNICEF Genel Direktörü Anthony 
Lake, “Kirli hava bebeklerin gelişmekte 
olan akciğerlerine zarar vermekle kal-
mıyor, aynı zamanda gelişmekte olan 
beyinlerine de kalıcı zararlar veriyor ve 
böylece geleceklerini de etkiliyor.” ifa-
delerini kullandı.

Lake, “Çocukları hava kirliliğinden 
korumak, sadece çocuklara fayda sağ-
lamakla kalmıyor, aynı zamanda, sağlık 
giderlerinin azalmasını, üretkenliğin 
artmasını ve herkes için daha güvenli, 
daha temiz bir ortam oluşmasını sağla-
yarak toplumlarına da fayda sağlıyor.” 
değerlendirmesinde bulundu.

Hava kirliliğinin bebeklerin gelişmek-
te olan beyinleri üzerindeki etkisini 
azaltmak için atılacak acil adımların 
ana hatlarıyla belirtildiği rapor, ebe-
veynleri de çocuklarını tütün ürünleri 
ve ocaklar dahil zararlı dumana maruz 
kalmasını engellemek için bir an önce 
gerekli adım atmaları konusunda uyar-
dı. KAYNAK AA 

UNICEF “Bir yaşından küçük 
milyonlarca bebek zehirli hava soluyor”

Юнисеф: «Миллионы Детей До 1 Года Дышат 
Токсичным Воздухом» 
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-Turan Şahinbaş-Van Postası ve Van Ekspres 
gazeteleri sahibi.

Millet birliğimize bağlı olarak sürdürdüğü 
yayıncılık.

TRT Müzik

Kültürümüzün gür damarlarından olan Türk 
müziğini farklı türleriyle geniş kitlelere ulaş-
tırması ve sevdirmesi.

ÖZEL ÖDÜLLER

Selami Kapankaya-Niksar Kaymakamı

Yönetici olarak kültür ve sanat etkinliklerine 
gösterdiği yakın ilgi ve destek.

Özdilek Özcan-Niksar Belediye Başkanı

Yöneticisi olduğu şehrin kültür değerlerine 
sahip çıkması ve bu yöndeki çalışmaları des-
teklemesi.

TEŞVİK ÖDÜLÜ

İmdat Avşar

Türk   lehçeleri arasında yapmış olduğu ak-
tarma çalışmaları

KAZAKİSTAN

Rafael Niyazbek. Şair.

Kazak Türk şiirinin günümüzdeki verimleri 
sayılan eserleri dolayısıyla.

TÜRKİYE

-Ahmet Taşağıl, Prof. Dr.

Göktürk anıtları gibi eski Türk tarihi ile ilgili 
belge ve yazıtlar üzerindeki çalışmaları.

-Ayla Filmi

Türk askerinin savaş halinde olduğu anlarda 
bile insan sevgisini ve merhamet duygusunu 
yansıtması.

-Ramazan Korkmaz, Prof. Dr.

Türk dünyası edebiyatını, özellikle de Cengiz 
Aytmatov’un eserlerini ele alan akademik ça-
lışmaları.

-Refik Turan, Prof. Dr.

Türk  Tarih Kurumu başkanı olarak gerçek-
leştirdiği çalışmalar.

Bu yılki ödül töreninin, Anadolu›daki ilk 
Türk yerleşim merkezlerinden biri olan 
Tokat›ın Niksar ilçesinde, 4, 5, 6 Mayıs 2018 
tarihlerinde yapılacağını belirtti. Ödül töre-
ninin yanı sıra Tokat Şair ve Yazarlar Derne-
ği ile birlikte “Tarihimizde ve Kültürümüzde 
Niksar” konulu bir sempozyumu gerçekleş-
tireceklerini, ayrıca Niksar temalı resim ser-
gisinin açılacağını, Niksar Kaymakamlığı ve 
Belediyesi ile birlikte Türk dünyasından ka-
tılımlarla Hıdırellez Kutlamaları yapılacağını 
ifade etti.

TÜRKSAV merkezinde yapılan basın toplantı-
sında, bu yıl beş ülkeden on üç kişi, kurum ve 
kuruluşa verilecek ödül sahipleri açıklandı.

AZERBAYCAN

Sona Veliyeva, Yrd. Dr. Şair ve Yazar Türk 
kültürünün temel değerlerini eserleriyle yan-
sıtması ve bu yoldaki sosyal etkinlikleri.

ALMANYA

Musa Serdar Çelebi-Türk İş Birliği ve Kalkın-
ma Derneği Başkanı

Yıllardan beri bulunduğu Almanya’da ger-
çekleştirdiği Türklere yönelik sivil toplum 
örgütlenmeleri ve Sarı Saltuk’un Balkan ül-
kelerindeki kültürel konumunu belirten de-
ğişik dillerdeki eserlerin yayınlanması.

HOLLANDA

Dr.Mehmet Tütüncü, 

Hollanda›daki Türk toplumunun sivil örgüt-
lenmesi ve dünyanın değişik ülkelerinde Türk 
kültürünü tanıtıcı etkinliklerde bulunması.

ANKARA(Sivil İnisiyatif)-Zeliha Sor-
kunlu/  Türk Dünyası Yazarlar ve Sanat-

çılar Vakfı’nın (TÜRKSAV) her yıl vermekte 
olduğu Uluslararası Türk Dünyasına Hizmet 
Ödüllerinin 2017 yılı sahipleri belli oldu. Yö-
netim Kurulu Başkanı Yahya Akengin, Vakıf 
merkezinde düzenlediği basın toplantısında 
şunları söyledi:

“Köklü ve güçlü bir kültürün varisi olan Türk 
dünyası ile İslam âlemini özdeş görmekteyiz. 
Geçen ay İstanbul›da toplanan İslam İşbirliği 
Teşkilatının yedi üyesinin Türk devletlerin-
den oluşması, Türk dünyasının önemli bir 
güç olduğu gerçeğini göstermektedir. Türk 
devletleri, iki yüz elli milyonluk Türk dünya-
sının ağırlığını yansıtmıştır.”

TÜRKSAV Başkanı Yahya Akengin konuş-
masını şöyle sürdürdü: “Çağımız dünyasın-
da ‹Tanrı›yı kıyamete zorlamak› gibi akla ve 
mantığa ziyan sayılacak bir inanç ne yazık ki 
mevcuttur. Bütün dünyayı felaketlere sürük-
leyebilecek bu tür hurafelerin günümüzde ta-
raftar bulabilmesi insanlık adına utanç verici 
bir durumdur. Aydınlanma idealinin peşinde 
olması gerekenler böyle sapmalarla insanlı-
ğın geleceği için tehdit oluşturmaktadır. İşte 
bu sebepledir ki biz dünyada kültürel gelişme 
ve kalkınmayı önemsiyoruz. Türk dünyasın-
da da bu potansiyelin sağlam temelleri oldu-
ğuna inanıyoruz.

Akengin yaptığı açıklamada, Uluslararası 
Türk Dünyasına Hizmet Ödüllerinin gelen 
aday teklifleri ve dosyalarının değerlendiril-
mesi sonucunda belirlendiğini ifade etti. 

Uluslararası Türk Dünyasına Hizmet 
Ödülleri Sahiplerini Buldu.

- Проф. д-р Рамазан Коркмаз, 

За исследования в области тюркской ли-
тературы,  в особенности произведений 
Чингиза Айтматова.

- Проф. д-р. Рефик Туран 

За проведенные исследования в качестве 
главы Турецкого исторического общест-
ва.

- Туран Сахинбаш - владелец газет «Ван 
Пост» и  «Ван Экспрес». 

- За укрепление единства народа посред-
ством своей издательской деятельности. 

Музыкальный канал «TRT Müzik» 

За популяризацию турецкой музыки, 
которая является одной из основных на-
правлений турецкой культуры.  

ЧАСТНЫЕ НАГРАДЫ

Губернатор провинции Никсар – Селами 
Капанкая 

За организацию различных культурных и 
художественных мероприятий в качестве 
главы провинции. 

Глава муниципалитета города Никсар - 
Оздилек Озджан 

За продвижение культурных ценностей 
в городе Никсар и поддержку исследова-
ний в этом направлении.

ПООЩРИТЕЛЬНАЯ НАГРАДА 

Имдат Авшар

За исследования в области диалектов ту-
рецкого языка. 

ятельность. 

ГЕРМАНИЯ

Муса Сердар Челеби - глава турецкой ас-
социации сотрудничества и развития. 

За вклад в создание неправительствен-
ных организаций для граждан Турции в 
Германии, где Муса Сердар Челеби про-
живает на протяжении многих лет. Наря-
ду с этим, за публикацию произведений 
Сары Салтука на разных языках, в кото-
рых говорится о его культурной роли в 
странах Балканского полуострова.   

НИДЕРЛАНДЫ

Д-р Мехмет Тутунджу, 

За создание неправительственных орга-
низаций для турецкой диаспоры в Гол-
ландии и продвижение турецкой культу-
ры в разных странах мира. 

КАЗАХСТАН

Рафаэль Ниязбеков. Поэт.

За создание произведений, которые счи-
таются плодами современной казахской 
поэзии. 

ТУРЦИЯ

- Проф. Д-р Ахмет Ташагыл

За исследования памятников, написан-
ных древнетюркским руническим пись-
мом. 

-  Фильм «Айла: дочь войны»

За отражение человеческой любви и со-
страдания турецких солдат в условиях 
войны. 

мире. Кроме того, я считаю, что тюркский 
мир обладает достаточным потенциалом 
для этого», - сказал Глава Фонда писате-
лей и деятелей искусства тюркского мира 
(ТЮРКСАВ) Яхья Акенгин. 

Кроме того, в ходе своего выступления 
господин Яхья Акенгин заявил о том, что 
в результате оценки поступивших пред-
ложений и документов были определе-
ны лауреаты международной премии «За 
служение тюркскому миру». 

«Церемония награждения премий в этом 
году состоится 4, 5 и 6 мая в провинции 
Токат в городе Никсар, где в свое время 
находились первые поселения тюрок в 
Анатолии.  Наряду с  церемонией награ-
ждения, совместно с Ассоциацией поэтов 
и писателей провинции Токат, будет про-
веден симпозиум на тему «Роль города 
Никсар в нашей истории и культуре», а 
также выставка картин Никсара и празд-
нования Хыдырлез с участием представи-
телей тюркского мира и муниципалитета 
города Никсар», - добавил господин Яхья 
Акенгин. 

 В ходе пресс-конференции в центре Фон-
да писателей и деятелей искусства тюрк-
ского мира (ТЮРКСАВ), в этом году были 
объявлены 13 лауреатов премий, которые 
являются представителями различных 
организаций из 5 стран.  

АЗЕРБАЙДЖАН

Доктор философии, поэт и писатель Сона 
Велиева. За отражение основных ценно-
стей турецкой культуры в своих произ-
ведениях и успешную общественную де-

АНКАРА (Гражданская инициати-
ва) - Зелиха Соркунлу/. В 2017 году 

состоялась церемония вручения премий 
«За служение тюркскому миру», кото-
рая  проводится ежегодно Фондом пи-
сателей и деятелей искусства тюркского 
мира (ТЮРКСАВ). Председатель Совета 
директоров Яхья Акенгин, выступая на 
пресс-конференции в центре Фонда, ска-
зал следующее: 

«Можно с уверенностью утверждать о 
том, что тюркский мир, который имеет 
свою богатую историю и древнюю куль-
туру, во многом идентичен с исламским 
миром. Наряду с этим, невозможно не 
затронуть тот факт, что в прошлом меся-
це в Стамбуле состоялось заседание  Ор-
ганизации исламского сотрудничества, 
где присутствовали семь представителей 
тюркских государств. Это лишний раз де-
монстрирует мощь и величие тюркского 
мира, чье население насчитывает около 
250 млн. человек.

«К сожалению, на сегодняшний день су-
ществует очень опасная для всего челове-
чества вера, которая «принуждает Бога к 
концу света». И, конечно же, это позор-
но для всего человечества, когда у такого 
рода суеверий, которые могут привести к 
всемирной катастрофе, появляются сто-
ронники. Таким образом, люди, которые, 
на самом деле, должны следовать идеалам 
просвещения, вступив на неверный путь, 
представляют собой угрозу будущему че-
ловечества. Именно по этой причине мы 
придаем огромное значение культурно-
му развитию и духовному обогащению в 

СОСТОЯЛАСЬ ЦЕРЕМОНИЯ ВРУЧЕНИЯ МЕЖДУНАРОДНЫХ ПРЕМИЙ 
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dığının altını çizerek, “Türkiye, Amerika’nın 
bölgemizdeki tutarsız politikalarının makası-
na getirilebilecek bir ülke hiç değildir” diyen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türkiye’nin; Avrupa 
Birliği’nin bölgedeki gelişmeler karşısında ser-
gilediği kifayetsizliğin bedelini ödemek zorunda 
da olmadığını kaydetti.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle konuştu: “Biz 
200 yıldır dört bir yandan üzerine üşüşen leş 
kargaları, akbabalar tarafından didiklendiği 
hâlde hâlâ dimdik ayakta kalabilmiş bir ülkeyiz. 
Açık konuşuyorum; kardeşlerim, karşınızda ne 
Osmanlı’nın hasta adamı ne Cumhuriyetin çö-
mez devleti, ne 1970’lerin, 1990’ların güçsüz ül-
kesi var. Artık karşınızda Cumhurbaşkanından 
muhtarına kadar 2023 hedeflerine kilitlenmiş, 
2053 ve 2071 vizyonuna inanmış bir millet var. 
Siz böyle dimdik ayakta durdukça bu millete 
kimse diz çöktüremez, bunu böyle biliniz. Zira 
artık bunların karşısında büyük ve güçlü Türki-
ye var. Artık karşınızda yüzlerce milyon kardeşi-
nin kalbini ve duasını arkasına almış bir Türkiye 
var. Artık karşınızda yepyeni bir ruhla ve azimle 
şahlanmış Türk milleti var. Artık karşınızda ‘ya 
olacağız, ya öleceğiz’ diyen bir millet var.”

“İSTİKLAL MARŞIMIZI MÜREKKEPLE 
DEĞİL KANLA YAZMIŞ BİR MİLLETİZ”

Türkiye’ye bedel ödetmekten söz edenlere hi-
taben “hodri meydan” diyen Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, Anadolu’nun; pek çok medeniyetin ve 
milletin doğuşuna şahitlik ettiği gibi, kibir abide-
si güçlerin çöküşünü de gördüğünü söyledi. Bu 
toprakların altının, 600 bin kişiyle İstanbul’dan 
yola çıkıp Torosları ancak 60 bin kişiyle aşabilen 
orduların örnekleriyle dolu olduğunu sözlerine 
ekleyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, şunları ekle-
di: “Biz İstiklal Marşımızı kardeşlerim, mürek-
keple değil kanımızla yazmış bir milletiz. En bü-
yük bedel can değil midir? Milletimiz istiklali ve 
istikbali için girdiği her imtihandan kanını akıt-
ma pahasına çıkmıştır. Bize bedel ödetmekten 
söz edenlere tavsiyemiz, açın İstiklal Marşımızı 
okuyun”

“Suriye’den, Irak’tan Libya’dan, Kuzey Afrika’dan 
Balkanlar’dan, Kafkasya’dan, Orta Asya’dan bize 
ne?” diyenlerin sadece tarihlerinden değil, is-
tiklal ve istikbal kavramlarından da habersiz 
olduğunu belirten Cumhurbaşkanı Erdoğan, bu 
ülkelerin ve bölgelerin tamamının Türkiye’nin 
gönül dünyası sınırları içinde olduğunu kaydet-
ti. Gazi Mustafa Kemal’in misak-ı millî sınırları-
nı hatırlatan ve Suriye’nin kuzeyinde terör kori-
doru oluşturulmak istenen bölgenin bu sınırlar 
içinde olduğunu vurgulayan Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, “Bu hassasiyetlerimizi unutmayın, 
onun için oralarda öyle devlet kurma, vesaire bu 
yola tevessül edenler avucunu yalar. Gereği ney-
se bunu görecekler. Kimse orada yeni bir devlet 
kurma gayreti içerisine girmesin, kararlılığımız 
tamdır” ifadelerine yer verdi.

Konuşmasının sonunda Cumhurbaşkanlığı 
Külliyesine teşriflerinden dolayı muhtarlara te-
şekkür eden Cumhurbaşkanı Erdoğan sözlerini, 
kendilerinden mahalle ve köylerindeki vatan-
daşlara selam ve muhabbetlerini iletmeleri rica-
sında bulunarak tamamladı. Kaynak: Cumhur-
başkanlığı sitesi

dan sonra sen bizden herhangi bir teröristi iste-
diğin zaman, bu fakir bu görevde olduğu sürece, 
o teröristi alamazsın. Böyle stratejik ortaklık 
olmaz. Bir taraftan ‘stratejik ortağız’ diyeceksin, 
Suriye’nin kuzeyinde 4 bini aşkın tırla orada si-
lahlandırma yapacaksın; Kime? PYD’de. Kime? 
YPG’ye. Bunlar PKK’nın yan kuruluşları terör 
örgütü. Biz sana bunları anlatıyoruz, sen bizi 
dinlemiyorsun, onların başındakileri dinliyor-
sun. Senle biz nasıl stratejik ortağız, böyle ortak-
lık olur mu?”

“İSTİKLAL MÜCADELEMİZİ SAVUNMA-
DAN TAARRUZA DÖNÜŞTÜRDÜK”

Kendilerinin azimle kollarını sıvayarak ve ya-
kınlarıyla helalleşerek, istiklal mücadelesini, 
savunmadan taarruza dönüştürdüklerini vur-
gulayan Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Baktılar ki 
Türkiye’nin önünü bu şekilde de kesemeyecek-
ler, bu defa en alçak, en hain yöntemi devreye 
soktular. 15 Temmuz gecesi ordumuzun içe-
risine yıllar boyunca sinsice sokulup organize 
olmuş bir grup darbe girişimi başlattı. Milleti-
mizle birlikte tıpkı Çanakkale’de, tıpkı Kurtuluş 
Savaş’ında olduğu gibi omuz omuza, yürek yüre-
ğe verip bu ihanet girişimini başarısızlığa uğrat-
tık” şeklinde konuştu.

“SINIRLARIMIZ YAKININDA TERÖR KO-
RİDORU İNŞA EDİLMEYE ÇALIŞILMASI 
KARŞISINDA SABRIMIZ AZALIYOR”

Hukuk devleti ilkesinden taviz vermeden FETÖ 
ihanet çetesinin tüm mensuplarını adaletin 
önüne çıkardıklarını ve mahkemelerin yavaş 
yavaş sonuçlanmaya başladığını ifade eden 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “FETÖ’cü alçaklar 
masumla suçluyu birbirine karıştırarak, yürü-
tülen operasyonların, yapılan yargılamaların 
itibarını sarsmak için akla hayale gelmeyecek 
yollara başvurdular, başvuruyorlar” diye konuş-
tu. Cumhurbaşkanı Erdoğan, bir kuyumcu has-
sasiyetiyle suçluyu masumdan ayıracaklarını, 
masumlarının haklarını iade etmek, suçluları 
hak ettikleri cezalara çarptırmak suretiyle bu 
mücadeleyi mutlaka başarıyla sonuçlandıracak-
larını vurguladı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, sözlerini şöyle sür-
dürdü: “Bizim bu hassasiyetlerimiz ortadayken 
birilerinin ısrarla burnumuzun dibinde bir te-
rör koridoru inşa etmeye çalışması karşısında 
sabrımız direkt azalıyor. Bunca zaman bekle-
miş olmamızın sebebi, bu meseleyi suhuletle, 
diplomasiyle, karşılıklı anlayışla çözme konu-
sundaki ümidimizi koruyor olmamızdı. Ancak 
geldiğimiz noktada bu yolların giderek daha 
çok kapandığını, geriye tek bir çarenin kaldığını 
görüyoruz. Suriye’de ve Irak’ta yaşanan hadise-
lerin sayıları milyona varan masumun kanı dö-
külmesi pahasına kurulan düzenin amacı, her 
geçen gün daha net bir şekilde anlaşılıyor. Bize 
verilen sözlerin tutulmamasına, gözümüzün içi-
ne bakıla-bakıla yalan söylenmesine daha fazla 
tahammül etme zorunda değiliz. Fırat Kalkanı 
Harekâtıyla attığımız adımı, tüm sınırlarımız 
boyunca genişletecek güce, imkâna ve iradeye 
sahibiz, hiç endişe etmeyin.”

“TÜRKİYE, KİMSENİN KENDİ ÜLKESİN-
DEKİ İKTİDAR OYUNUNA MEZE OLA-
CAK BİR DEVLET DEĞİLDİR”

Türkiye’nin, hiç kimsenin kendi ülkesindeki 
iktidar oyununa meze olacak bir devlet olma-

helal etmeyecektir.”

1970’lerde yaratılan kaos ortamını hatırlatan ve 
1990’lı yıllarda 28 Şubat cuntacıları tarafından 
yeni bir kardeş kavgası çıkarmak için kurulan 
tuzakların millet tarafından bozulduğunu söy-
leyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, 2002 Kasım 
ayından bu yana inşa ettikleri istikrar ve güven 
ikliminin üzerine titreyerek Türkiye’yi bu günle-
re getirdiklerini belirtti.

“VESAYET GÜÇLERİNİN AKIL VE İZAN 
DIŞI SALDIRI VE KUMPASLARINA DİRE-
NEREK BUGÜNLERE GELDİK”

Geçen 15 yıllık dönemin de kolay geçmediği-
ni ifade ederek, vesayet güçlerinin akıl ve izan 
dışı pek çok saldırı, kumpas ve tazyikine maruz 
kaldıklarını hatırlatan Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan, “İnanın tahammülü bile çok zordu. Ama 
sabrettik, dayandık ve Rabbim de bizlere yardı-
mını gönderdi. İşte şimdi sizlerle bir aradayız. 
Siz kimsiniz? Siz milletin tek tek buradaki, yani 
cumhurun evindeki temsilcilerisiniz, yani şimdi 
siz kendi evinizdesiniz. Ama daha önce cumhur 
kendi evine gelemiyordu” şeklinde konuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, MİT müsteşarının 
ifadeye çağırılmasını, gezi olaylarını, 17-25 Ara-
lık yargı-polis darbe girişimini, Adana’daki MİT 
tırları kumpasını, 2014 mahalli seçimlerinde 
oynanan oyunları hatırlattı ve “Ülkemizin ta-
rihimizin en büyük tarihimizin en büyük teh-
ditlerinden biri altında olduğunu gördüğümüz 
için bu saldırıların hiçbirine eyvallah etmedik, 
aslanlar gibi mücadelemizi verdik” ifadelerini 
kullandı.

Milletin de bütün bu olanları görüp oyunu boz-
duğunu ve kendilerine her türlü desteği verdi-
ğini söyleyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle 
konuştu: “Cumhurbaşkanlığı seçimi milletimi-
zin tüm saldırılara ve arkasındaki güçlere kar-
şı bir meydan okumasıydı. Biz de milletimizin 
yüklediği sorumluluğun hakkını vermek için 
mücadelenin çıtasını sürekli yükselterek yolu-
muza devam ettik. Milletimizi ve bizi sandıkta 
yenemeyeceklerini görenler, bu defa terör ör-
gütlerini harekete geçirdiler. FETÖ zaten çoktan 
sahaya inmişti, onun yanına PKK’yı ve DEAŞ’ı 
da koyarak terör cephesini tahkim ettiler. Çu-
kur eylemleriyle ülkemizi bölmeye, bombalı 
saldırılarla milletimizin huzurunu kaçırmaya, 
seçim sonuçları üzerinden de siyaseti felç etme-
ye kalktılar, hiçbirine de eyvallah etmedik. Tam 
tersine, Rabia’mızla, adını da koymak suretiyle, 
mücadelemize hız verdik. Evet, Türkiye’nin ver-
diği mücadelenin adı artık bellidir; tek millet, 
tek bayrak, tek vatan, tek devlet.”

“ÜLKEDE TEK BİR TERÖRİST KALMA-
YINCAYA KADAR MÜCADELE DEVAM 
EDECEK”

Bölücü terör örgütüne karşı verilen mücadele-
nin, ülkede tek bir terörist kalmayıncaya kadar 
devam edeceğini, aynı mücadelenin FETÖ te-
rör örgütü için de geçerli olduğunu vurgulayan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, geçtiğimiz günlerde 
FETÖ’ye ait bir mekânda tuvaletten açılan giz-
li bölmenin ortaya çıkarılmasına işaret ederek, 
“Bir tuvaletin arkasında bir bölme yapmışlar, 
o bölmede özel görüşmelerini yapıyorlar, her 
numara var bunlarda. Zaten bunların ağası da, 
örgütün başı da nerede? Pensilvanya’da. Onun 
arkasında kim var? Onun arkasındaki bölmede 
de Amerika var” sözlerine yer verdi.

ABD’nin Türkiye’den istediği teröristlerin veril-
mesine rağmen, Türkiye’nin istediği teröristleri 
ABD’nin vermediğini hatırlatan Cumhurbaş-
kanı Erdoğan, şu değerlendirmelerde bulundu: 
“Kusura bakma, sen bunu vermiyorsan, ha bun-

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdo-
ğan, 43’üncüsü düzenlenen Muhtarlar 

Toplantısı’nda, Türkiye’nin 14 ilinden gelen ma-
halle ve köy muhtarı ile Cumhurbaşkanlığı Kül-
liyesinde bir araya geldi.

Ankara, Batman, Edirne, Giresun, Hatay, İzmir, 
Karabük, Karaman, Kütahya, Mardin, Ordu, 
Rize, Sivas ve Şanlıurfa’dan gelen 500’e yakın köy 
ve mahalle muhtarı, Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın 
misafiri olarak Cumhurbaşkanlığı Külliyesinde 
verilen öğle yemeğinde ağırladı. Cumhurbaşka-
nı Erdoğan, yemek öncesinde muhtarlara hita-
ben bir konuşma yaptı.

“MUHTARLAR  TOPLANTILARININ BAŞ-
LAMASIYLA PEK ÇOK SIKINTIYA ÇÖ-
ZÜM BULDUK”

Türkiye’deki demokrasi piramidinin tabanı-
nı oluşturan muhtarlarla, zirvesini temsil eden 
Cumhurbaşkanı arasındaki samimi ve hasbi 
diyalogun meyvelerini almaya başladıklarını be-
lirten Cumhurbaşkanı Erdoğan, muhtarlar top-
lantısının başladığı günden bu yana muhtarlar 
aracılığıyla pek çok vatandaşın, mahallenin ve 
şehrin sıkıntılarının çözüldüğünü söyledi.

Bu dönemde muhtarların lehine gerçekleştirilen 
düzenlemelerden örnekler veren Cumhurbaş-
kanı Erdoğan, muhtarlara yeni bir müjde daha 
vererek, hizmet binası olmayan muhtarlıklara, 
valilik ve kaymakamlıklar tarafından hizmet bi-
nası inşa edileceğini açıkladı. Türkiye’deki mev-
cut 50 bin 256 muhtarlıktan, 17 bin 644’ünün, 
belediyeler, vatandaşlar ve il özel idareleri ta-
rafından yapılmış hizmet binasının olduğunu 
aktaran Cumhurbaşkanı Erdoğan, geriye kalan 
muhtarlıkları da en kısa sürede hizmet binaları-
na kavuşturacaklarını söyledi.

Bunların karşılığında muhtarlardan tek bir is-
teklerinin olduğunu ifade eden Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, “O da mahallenize en güzel hizmeti 
yapmanızdır. Sizler mahallenizin, mahalle hal-
kının meseleleriyle ne kadar yakından ilgilenir, 
ne kadar çok derde derman olursanız, milleti-
miz de ülkesine, devletine o derece güçlü şekilde 
sahip çıkacaktır” diye ekledi.

“KENDİNİ MİLLETTEN ÜSTÜN GÖREN 
BİR ZİHNİYET ÜLKE YÖNETİMİNE TA-
SALLUT ETMİŞTİ”

Türkiye’nin en büyük sıkıntısının, kendini mil-
letten üstün gören bir zihniyetin yıllarca ülke 
yönetimine tasallut etmiş olması olduğunu dile 
getiren Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Bu zihniyet 
özellikle tek parti döneminde bir yandan mil-
letimizi sefalete ve yokluğa mahkûm ederken, 
diğer yandan da tarihimize, kültürümüze, de-
ğerlerimizi savaş açarak adeta manevi bir yükün 
peşine düşmüştür. Milletimiz ise bulduğu her 
fırsatta bu zihniyetten kurtulmanın yollarını 
aramıştır” dedi.

1950 yılı seçimlerinin, Demokrat Parti’nin de-
ğil, aslında milletin zaferiyle sonuçlandığını; 
tüm baskılara, tehditlere, hile ve hukuksuzluk-
lara rağmen sandıktan çıkan iradenin üstün 
geldiğini kaydeden Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
sözlerinin devamında şunları ekledi: “Buna 
rağmen, bizim ‘vesayet’ diyerek ifade ettiğimiz 
seçilmiş iradeye rağmen ülkeyi yönetme anla-
yışı uzun yıllar varlığını ve gücünü muhafaza 
etmiştir. Vesayetin yetersiz kaldığı durumlarda 
darbeler, cuntalar devreye girmiştir. 1960 darbe-
si, sandıktan çıkan sonuca tahammülsüzlüğün, 
milletin iradesinin karşısına silahın ve saplantı-
ların konmasının adıdır. Rahmetli Menderes ve 
arkadaşlarını gerçekten gülünç, çocukların bile 
inanmayacağı, gerçekten uydurma delillerle ida-
ma götürenlere bu millet hakkını hiçbir zaman 

“Fırat Kalkanı Harekâtıyla Attığımız Adımı, Sınırlarımız 
Boyunca Genişletecek Güce ve İradeye Sahibiz”
Cumhurbaşkanlığı Külliyesinde gerçekleştirilen 43. Muhtarlar 
Toplantısı’nda konuşan Cumhurbaşkanı Erdoğan, Suriye ve Irak’ta 
yaşanan hadiselerin ve kurulmaya çalışılan düzenin amacının her 
geçen gün daha iyi anlaşıldığını belirterek, “Türkiye, Amerika’nın 
bölgemizdeki tutarsız politikalarının makasına getirilebilecek bir 
ülke hiç değildir. Türkiye, Avrupa Birliği’nin bölgemizdeki gelişmeler 
karşısında sergilediği kifayetsizliğin bedelini ödemek zorunda olan 
bir ülke de değildir” dedi.
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терпение кончается, когда кто-то пыта-
ется создать террористический кори-
дор около наших границ. Мы ждали так 
долго, потому что надеялись на мирное 
разрешение вопроса дипломатическими 
путями. Но с каждым днем мы всё больше 
понимаем, что у нас не остается другого 
выхода, как переходить к действиям. С ка-
ждым днем мы понимаем всё лучше цели 
режима, построенного на крови миллио-
нов жертв в Сирии и Ираке. Мы больше не 
должны терпеть непорядочность и ложь. 
При помощи операции «Щит Ефрата» мы 
сможем защитить границы. 

НИ У КОГО НЕ ПОЛУЧИТСЯ ВТЯНУТЬ 
ТУРЦИЮ В СВОЮ ИГРУ

С каждым днем всё отчётливее становит-
ся истинная цель и планы событий в Си-
рии и Ираке. Америке не получится втя-
нуть Турцию в свою игру. Наша страна не 
обязана расплачиваться за ошибки  ЕС. 
Вот уже 200 лет мы противостоим напад-
кам со всех сторон. Турция уже не та слабая 
страна, что во время Османской империи, 
периода создания Республики, в 1970 – е 
или  1990 – е. Отныне все: от президента до 
районных старост – нацелены на достиже-
ние целей 2023, 2053 и 2071 годов.  С наро-
дом ничего не случится, пока вы будете та-
кую твердую позицию.  Перед ними теперь  
великая и сильная Турция, за которую мо-
лятся миллионы. Отныне на Турцией стоит 
народ, который готов идти до конца. 

СТРОКИ НАШЕГО ГИМНА НАПИСА-
НЫ НЕ ЧЕРНИЛАМИ, А КРОВЬЮ 

Анатолия видела много цивилизаций, на-
родов и исчезновений самоуверенных сил. 
Спешу напомнит битву при Сарыкамыше. 
Строки нашего гимна написаны не чер-
нилами, а кровью. Что может быть цен-
нее жизни? Наш народ заплатил за неза-
висимость и будущее своей кровью. Тем, 
кто хочет заставить нас поплатиться, сове-
тую прочитать слова нашего гимна. Те, кто 
безучастны к Сирии, Ираку, Ливии, Север-
ной Африке, Балканам, Кавказу и Средней 
Азии, не знают своей истории и что такое 
независимость и будущее. Мы связаны со 
всеми этими странами. Спешу напомнить 
манифест Мустафы Кемаля Ататюрка 
относительно Освободительной войны. 
Террористический коридор на севере Си-
рии, который планируется создать, име-
ет отношение к региону, указанному в 
данном манифесте. Не стоит забывать об 
этом. Мы не позволим создать подобный 
коридор. Никто не сможет создать там но-
вое государство. 

В окончание своей речи хотел бы побла-
годарить вас за то, что посетили сегодня 
резиденцию. Прошу вас передать всем гра-
жданам мои приветствия!» Источник: веб – 
сайт Аппарата президента ТР

самых опасных периодов в своей истории 
и поэтому дали достойный отпор. Народ 
все прекрасно знал и оказал поддержку. 
Президентские выборы стали ответом на 
все нападки и тайные игры. Мы не оста-
навливались, потому что хотели оправдать 
доверие народа. Когда стало ясно, что наш 
народ не остановить и на выборах,  к дей-
ствиям приступили террористические ор-
ганизации. Террористическая организация 
Фетхуллаха Гюлена  и так была в игре. РПК 
и ИГИЛ лишь защищали её интересы на 
фронте.  Они пытались разделить страну, 
нарушить спокойствие народа взрывами и 
парализовать политическую жизнь посред-
ством результатов выборов. Напротив, мы 
стали бороться еще больше. Теперь мы сме-
ло можем сказать, что Турция борется под 
лозунгом: «Единый народ, единый флаг, 
одна родина, одно государство». 

БОРЬБА БУДЕТ ПРОДОЛЖАТЬСЯ ДО 
ТЕХ ПОР, ПОКА В СТРАНЕ НЕ ОСТА-
НЕТСЯ НИ ОДНОГО ТЕРРОРИСТА 

Борьба  против сепаратистов будет про-
должаться до тех пор, пока в стране не 
останется ни одного террориста. Это ка-
сается и террористической организации 
Фетхуллаха Гюлена.  Они проводили тай-
ные встречи в помещении, тайком про-
деланном за уборной комнатой. Этого и 
следовало ожидать от них. Ведь их главарь 
находится в Пенсильвании. За ним стоит 
Америка. Несмотря на то, что Турция пе-
редала США террористов, они не сделали 
того же. Так не пойдёт. Такое стратегиче-
ское партнерство неприемлемо. Сначала 
они говорили о стратегическом партнер-
стве, но потом отправили на север Сирии 
более 4000 фургонов с оружие для РПК и 
ОНС – ответвления РПК. Разве возможно 
такое стратегическое партнерство? 

НАША ОСВОБОДИТЕЛЬНАЯ БОРЬБА 
ИЗ ОБОРОНЫ ПРЕВРАТИЛАСЬ В АТА-
КУ 

Как только они заметили, что так Турцию 
не остановить, они начали прибегать к са-
мым низким поступкам. 15 июля группой 
давно тайно проникнувших в нашу ар-
мию предателей была совершена попытка 
переворота. Мы вместе с нашим народом 
смогли преодолеть и это, словно во время 
Освободительной войны и битвы при Ча-
наккале. 

НАШЕ ТЕРПЕНИЕ КОНЧАЕТСЯ, КОГ-
ДА КТО-ТО ПЫТАЕТСЯ СОЗДАТЬ ТЕР-
РОРИСТИЧЕСКИЙ КОРИДОР ОКОЛО 
НАШИХ ГРАНИЦ 

Так как мы являемся правовым государст-
вом, все члены террористической органи-
зации Фетхуллаха Гюлена предстали перед 
судом.  Они идут на всё, чтобы запутать 
ход дел  и следствие.  Но мы обязательно 
доведем это дело до конца и определим, кто 
невиновен, а кто понесет наказание. Наше 

результатами выборов и нависания угрозы 
над волей народа. Наш народ никогда не 
простит тех, кто под предлогом неправдо-
подобных вымыслов способствовал казни 
Мендереса.  Наш народ смог сбросить око-
вы западни тех, кто пытался создать хаос с 
1970 году и развязать войну между  братья-
ми 28 февраля 1990 года. Начиная с ноября 
2002  года, мы делаем всё, чтобы сохранить 
стабильность и безопасность. 

МЫ СМОГЛИ ПРОТИВОСТОЯТЬ СИ-
ЛАМ «ПОКРОВИТЕЛЕЙ» И ДОСТИГЛИ 
СЕГОДНЯШНИХ ДНЕЙ 

Последние 15 лет были нелегкими. Так на-
зываемые «покровители» организовыва-
ли засады и нападения. Было очень тяже-
ло выдержать всё это. Но мы справились 
с помощью Всевышнего. Сейчас же мы 

все вместе здесь с вами. Вы представляете 
здесь народ и находитесь дома у главы ре-
спублики, т.е. у себя дома.  Напомню всем 
о допросе главы развед.службы, столкно-
вениях в стамбульском парке, нападений 
на правоохранительные силы 17-25 декаб-
ря, западне для фур развед.службы в Ада-
не и аферах на местных выборах в 2014 
году. Мы видели, что переживаем один из 

Президент Реджеп Тайип Эрдоган встре-
тился с районными старостами на 43 

заседании районных старост в резиденции. 
На заседании участвовали представите-
ли 14 провинций, в том числе из: Анкары, 
Батмана, Эдирне, Гиресуна, Хатая, Измира, 
Караюбюка,  Карамана, Кютахьи, Марди-
на, Орду, Сиваса и Шанлыурфы. Прибыло 
около 500 представителей.  В резиденции в 
честь данного мероприятия был организо-
ван торжественный обед. Президент обра-
тился к присутствующим со следующими 
словами: 

«МЫ РЕШИЛИ МНОГИЕ ПРОБЛЕМЫ С 
ТЕХ ПОР, КАК НАЧАЛИ ПРОВОДИТЬ 
ПОДОБНЫЕ ЗАСЕДАНИЯ С РАЙОН-
НЫМИ СТАРОСТАМИ. 

Мы начали получать плоды диалога с рай-
онными старостами, которые находятся у 
основания пирамиды демократии в Тур-
ции. Мы решили многие проблемы с тех 
пор, как начали проводить подобные за-
седания с районными старостами. В этом 
году есть много радостных новостей для 
вас – будут построены новые здания. 
17  644 из 50 256  районных администра-
ций снабжены зданиями. Остальные же в 
кратчайшие сроки также будут размещены 
в новые здания.  Взамен мы просим лишь 
служить своему народу. Ваша польза госу-
дарству зависит от того, насколько вы бу-
дете интересоваться проблемами народа и 
помогать ему. 

ВЛАСТИ БЫЛИ ЗАРАЖЕНЫ ПАРАЗИ-
ТИРУЮЩЕЙ ИДЕОЛОГИЕЙ ПРЕВОС-
ХОДСТВА НАД НАРОДОМ.

Это стало самой большой проблемой Тур-
ции. Такая идеология и однопартийная 
система правления в те времена привели к 
нищете народа и нанесению урона истории, 
культуре, ценностям и нравственности.  Во 
время выборов в 1950 году на самом деле 
победила не Демократическая партия, а 
народ, несмотря  на все уловки, давление и 
угрозы.  Но, несмотря на это на протяже-
нии долгих лет практиковалась политика 
«попечительства». Когда же этого было не-
достаточно, в стране случались перевороты 
и переход к хунте. Революция 1960 года слу-
чилась в результате недовольства народа 

При Помощи Операции «Щит Ефрата» Мы Сможем 
Защитить Границы
В минувшие дни в резиденции президента Турции прошло 
43 заседание районных старост. Выступая с речью на 
мероприятии, президент сказал следующее: «С каждым днем 
всё отчётливее становится истинная цель и планы событий 
в Сирии и Ираке. Америке не получится втянуть Турцию 
в свою игру. Наша страна не обязана расплачиваться за 
ошибки  ЕС». 
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Suriye’deki son gelişmelere de temas eden 
Çavuşoğlu, “Suriye’de geçen yıllarda sürekli 
katliamları konuşuyorduk ama 2017’de özel-
likle Astana Süreciyle ve attığımız adımlarla 
bugün Suriye’de şartlar daha iyi. Tamamen 
iyi mi, hayır değil. Siyasi çözüm olmadan ve 
Suriye’ye istikrar getirmeden olmaz ama iyi-
ye gidiyoruz. Siyasi sürece odaklandık. Tür-
kiye burada başrolü oynuyor.” dedi.

Bu sürece İran ve Rusya’nın dahil olduğunu, 
ABD’nin de orada olduğunu kaydeden Çavu-
şoğlu, süreçten Avrupalıların da dışlanmadı-
ğını dile getirdi.

Irak’taki son duruma da değinen Çavuşoğlu, 
“Irak’taki sorunun çözümü için iki taraf da 
bizden arabuluculuk istiyor. Bölgesel yöne-
tim ciddi bir hata yaptı, hatasını anladı ama 
Irak’ın istikrarı ve sınır bütünlüğü bizim için 
önemli. Ayın 21’inde Bağdat’a gideceğim. 
İnşallah Türkiye bu sorunun çözümünde de 
önemli rol oynayacak. Bizim gizli ajandamız 
yok, kimsenin toprağında gözümüz yok. Sa-
vunduğumuz şey adalet.” diye konuştu.

Konuşmasının sonunda Çavuşoğlu, 
ABD’deki Türk toplumunun bir araya gelme-
si noktasında Büyükelçi Serdar Kılıç’ın çok 
çaba sarf ettiğine ve Türk-Amerikan Ulusal 
Yönlendirme Komitesi (TASC) adlı bir çatı 
yapının da kurulduğuna vurgu yaptı.

Bakan Çavuşoğlu, Los Angeles’taki prog-
ramının ardından Kanada’nın Vancouver 
kentinde gerçekleştirilecek Kuzey Kore ko-
nulu dışişleri bakanları toplantısına katı-
lacak ve burada ABD Dışişleri Bakanı Rex 
Tillerson ile bir görüşme gerçekleştirecek. 
KAYNAK:AA

«В прошедшие годы в Сирии фиксирова-
лись факты массовых убийств. В 2017 году, 
в особенности, благодаря астанинискому 
процессу, ситуация улучшилась. Говорить 
о полной нормализации, конечно, не при-
ходится. Однако имеют место позитивные 
подвижки. Турция в этом вопросе играет 
важную роль», - отметил Чавушоглу.

По его словам, в Сирии активны также 
Иран и Россия и США. При этом европей-
цы также могут принять активное участие 
в сирийском урегулировании. 

21 января будет совершен визит в Багдад. 
Центральное и региональное правления 
Ирака попросили Анкару помочь в деле 
нормализации отношений. 

Багдад и Эрбиль призывают нас к посред-
ничеству. 21 января мы посетим столицу 
Ирака Багдад. Наряду с двусторонними 
отношениями мы обсудим и нормализа-
цию отношений», - сказал глава внешнепо-
литического ведомства Турции. 

В Лос-Анджелесе Чавушоглу провел встре-
чи с представителями деловых кругов, 
прессы, а также местных политических 
кругов. Министр принял участие в сове-
щании министров иностранных дел по 
вопросам безопасности и стабильности на 
Корейском полуострове, которое состоя-
лось в Ванкувере и организаторами кото-
рого были внешнеполитические ведомства 
Канады и США, а также провел ряд дву-
сторонних переговоров со своим коллегой 
Рексом Тиллерсоном.  Источник: Агентст-
во «Анадолу».

Avusturya Dışişleri Bakanı Türkiye’ye gele-
cek

Bakan Çavuşoğlu, son dönemde Avrupa Bir-
liği (AB) ülkeleriyle yaşanan yumuşama ha-
vasına ilişkin şunları söyledi:

“Bizim normal şartlarda ne ABD ile ne AB 
ile ne de Almanya ile problemimiz yok. Al-
manya şimdi ilişkileri düzeltmek istedi. Son 
ziyaretimizde ilişkilerde yeni bir sayfa açtık. 
Avusturya’nın yeni Dışişleri Bakanı telefon 
açıp, ‘Ben Türkiye’yi ve Türkleri çok sevi-
yorum. Derslerimde İslam medeniyetini 
anlattım. Osmanlı’nın dünya medeniyetine 
katkılarını anlattım. Dolayısıyla ilişkilerimi-
zi düzeltebilir miyiz?’ dedi. ‘Memnuniyetle’ 
dedim. Ayın 25’inde kendisini, gençliğinde 
geldiği Büyükada’da ailesiyle birlikte ağırla-
yacağız ve yeni bir sayfa açacağız.”

Türkiye’de yabancılara, Hristiyanlara veya 
Yahudilere karşı düşmanlık gibi unsurların 
olmadığını vurgulayan Çavuşoğlu, Avrupa’da 
artan yabancı düşmanlığına dikkat çekti ve 
sürecin 2. Dünya Savaşı’na benzememesi 
uyarısında bulundu.

“İki eşit ortak gibi konuşacağız”

Mevlüt Çavuşoğlu, “Türk milleti uyandı, 
Türk milletinin yeniden kendisine güveni 
geldi. Bunu Avrupalı dostlarımıza anlatmaya 
çalışıyoruz. Dolayısıyla Türkiye gibi bir ül-
keye ve Türk milletine nasıl davranacağınızı 
biraz öğrenmeniz lazım. Tepeden bakarak 
baskıcı anlayışla olmaz, iki eşit ortak gibi ko-
nuşacağız. Sorunları da bu şekilde aşacağız.” 
açıklamasını yaptı.

“Siyasi çözüm olmadan ve Suriye’ye istikrar 
getirmeden olmaz”

Через два дня  в Ванкувере пройдёт заседа-
ние, на котором примут участие обе наши 
стороны. Это очень хорошо показывает 
наши союзнические отношения со времен 
Корейской войны» , - пояснил министр.

Глава МИД Австрии посетит Турцию 

Относительно шагов по устранению на-
пряженности в отношениях с ЕС, Чаву-
шоглу подчеркнул, что Турция не сторон-
ница кризиса ни в связях с Вашингтоном, 
ни в диалоге с Брюсселем. «У Турции нет 
желания ухудшать связи с США или с ЕС. 
Германия уже предприняла ряд шагов по 
улучшению отношений с Анкарой. То же 
самое можно сказать об Австрии», - сказал 
глава турецкой дипломатии, подчеркнув, 
что внешняя политика Турции основана 
на принципах обеспечения мира и спра-
ведливости. При этом Чавушоглу привлек 
внимание к росту проявлений ксенофобии 
в самой Европе, выразив надежду на то, 
что европейские страны не повторят оши-
бок периода Второй мировой войны.

Диалог на равных

Также министр добавил: “Турецкий народ 
воспрял  и снова поверил в себя. Мы пы-
таемся донести это до наших европейских 
друзей. Поэтому стоит научиться вести 
себя с такой страной, как Турция и турец-
ким народом. Не получится сотрудничать, 
смотря на партнера свысока. Должен быть 
диалог на равных. Все вопросы будут ре-
шаться в этом векторе”. 

Без политического урегулирования в Си-
рии стабильности в этой стране не будет

Касательно сирийского конфликта  Чаву-
шоглу подчеркнул, что без политического 
урегулирования в Сирии стабильности в 
этой стране не будет.

olduğunu anlattı.

FETÖ meselesine değinen Çavuşoğlu, 
«FETÖ terör örgütünün nasıl hain bir örgüt 
olduğunu tüm dünya anladı. İnşallah ABD 
de bunu bir gün anlar. Maalesef Amerika›dan 
istediğimiz desteği bugüne kadar göremedik. 
İade taleplerimiz gerçekleşmedi, henüz bir 
soruşturma açılmadı.» değerlendirmesini 
yaptı.

“Diyalog yoluyla aşmaya çalışıyoruz” 

Türk-Amerikan ilişkilerindeki sorunlara te-
mas eden Çavuşoğlu, sözlerini şöyle sürdür-
dü:

“ABD bizim en önemli müttefiklerimizden 
biridir. Bazı konularda görüş ayrılıklarımız 
ve ilişkilerimizde inişler-çıkışlar olabilir ama 
bu FETÖ meselesi ile ABD’nin PYD’ye silah 
vermesi meselesi dolayısıyla ilişkilerimizde 
bir gerginlik var. Bunları da diyalog yoluy-
la aşmaya çalışıyoruz. Esasen iki gün sonra 
Vancouver’da ABD ile beraber katılacağı-
mız toplantı bile Kore Savaşı’ndan bu yana 
aramızda oluşturduğumuz müttefikliğin bir 
yansımasıdır.”

Также он передал слова поддержки пре-
зидента  Эрдогана и премьер – министра 
Йылдырыма, добавив: «Мы всегда с вами. 
Мы всегда поддержим наших граждан, где 
бы они не находились. Наши политические 
взгляды могут отличаться, но, когда речь 
идет о Турции, мы должны сплотиться».

«Надеемся, что к этому же выводу при-
дут американцы»

«Весь мир уже осознает опасность, кото-
рую таит в себе террористической органи-
зации Фетхуллаха Гюлена . Надеемся, что 
к этому же выводу придут американцы. 
К сожалению, США по сей день не оказа-
ли Турции должной поддержки в вопросе 
борьбы с течением Гюлена. Наши требова-
ния поэкстрадиции до сих пор не выпол-
нены, а расследование не начато», - отме-
тил министр. 

«Мы стараемся решить вопросы посредст-
вом диалога» 

Чавушоглу назвал Вашингтон «одним  из 
самых важных союзников» Анкары. «Вре-
мя от времени имеют место определенные 
расхождения во взглядах. К примеру, на 
сегодняшний день напряженность в дву-
сторонних связях связана с течением Гю-
лена и поставками Вашингтоном оружия 
террористам Партии “Демократический 
союз. Мы стараемся решить вопросы по-
средством диалога. 

ABD’nin Los Angeles kentinde Türk va-
tandaşları ile bir araya gelen Dışişleri 

Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, ABD’nin Fetul-
lahçı Terör Örgütü (FETÖ) konusundaki tu-
tumunu eleştirerek, “FETÖ terör örgütünün 
nasıl hain bir örgüt olduğunu tüm dünya 
anladı. İnşallah ABD de bunu bir gün anlar. 
Maalesef Amerika’dan istediğimiz desteği 
bugüne kadar göremedik.” dedi.

Bakan Çavuşoğlu, Türkiye’nin Los Angeles 
Başkonsolosluğu rezidansında, bölgede yaşa-
yan Türklerle bir araya geldi.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan ve 
Başbakan Binali Yıldırım’ın selamlarını getir-
diğini belirten Çavuşoğlu, “Sizi hiçbir zaman 
yalnız bırakmıyoruz, her zaman yanınızda-
yız. Dünyanın neresinde olursa olsun tüm 
vatandaşlarımızın yanındayız. Farklı siyasi 
görüşlerden olabilirsiniz ama Türkiye söz 
konusu olduğunda hepimizin aynı noktada 
olması lazım.” ifadelerini kullandı.

“İnşallah ABD de bir gün anlar”

Çavuşoğlu, Türkiye’nin dış politika 
önceliklerinin barış ve adalet üzerine kurulu 

Анкара надеется, что США все же осоз-
нают угрозу террористической орга-

низации Фетхуллаха Гюлена , главарь ко-
торого  ныне живет в американском штате 
Пенсильвания. С данным заявлением вы-
ступил министр иностранных дел Турции 
Мевлют Чавушоглу на встрече с предста-
вителями турецкой общины США в Лос-
Анджелесе.

«Весь мир уже осознает опасность, кото-
рую таит в себе террористической органи-
зации Фетхуллаха Гюлена . Надеемся, что 
к этому же выводу придут американцы. 
К сожалению, США по сей день не оказа-
ли Турции должной поддержки в вопросе 
борьбы с течением Гюлена», - констатиро-
вал Чавушоглу.

Dışişleri Bakanı 
Çavuşoğlu’ndan ABD’ye 
‘FETÖ’ uyarısı

Dışişleri Bakanı Çavuşoğlu, “FETÖ terör örgütünün nasıl hain bir örgüt 
olduğunu tüm dünya anladı. İnşallah ABD de bunu bir gün anlar.” dedi.

ГЛАВА МИД ТУРЦИИ  МЕВЛЮТ 
ЧАВУШОГЛУ  ПРЕДУПРЕДИЛ США 
ОТНОСИТЕЛЬНО ТЕРРОРИСТИЧЕСКОЙ 
ОРГАНИЗАЦИИ ФЕТХУЛЛАХА ГЮЛЕНА
«Весь мир уже осознает 
опасность, которую таит 
в себе террористической 
организации Фетхуллаха 
Гюлена . Надеемся, что к 
этому же выводу придут 
американцы”, - заявил 
министр иностранных 
дел Турции на встрече с 
представителями турецкой 
общины США в Лос-
Анджелесе.
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АНКАРА (Гражданская инициатива/
Зелиха Соркунлу) – Представитель 

Платформы в Конье Сулейман Бадемд-
жи, Предстедатель Союза современных 
декмократов Ахмет Эр и другие члены 
делегации нанесли визит Председателю 
Столичной платформы Мустафе Курту. 
В ходе встречи была обсуждена  деятель-
ность Столичной платформы в рамках 
начатой кампании, значимость НПО во 
внешней политике Турции и возможно-
сти укрепления этого в государственной 
политике.  

Мустафа Курт отметил: «В ближайшем 
будущем именно НПО будут определять 
направление, что скажется на политиках 
и социумах.

Несмотря на значение технологий и эконо-
мики в отношениях между государствами 
и народами, в ближайшем будущем имен-
но НПО будут определять направление, 
что скажется на политиках и социумах. 

Сегодня же наша Столичная платформа 
старается возродить идею создания 
фондов как в Османской империи и пе-
ренести этот опыт в работу современных 
НПО. Вот уже 11 лет мы как  НПО гово-
рим о том, что необходимо обратиться к 
генетической памяти и следовать прин-
ципу «Хочешь процветания государст-
ва - создай условия для людей». Нашей 
целью является напомнить это и общими 
усилиями спасти человеческое достоин-
ство. 

История тюрков занимает особое место 
в мировой истории народов и имеет глу-
бокие корни.В Османской империи чело-
век стоял на первом месте. Наши предки 
српаведливо правили на протяжении 624 
лет, следуя принципу «Хочешь процве-
тания государства - создай условия для 
людей» и, не разделяя людей по религии, 
языку, течению и цвету кожи.  

Мы призываем все НПО не ждать всего 
от государства, правительства или ино-
странцев, а сплотиться во имя целей на 
2019/2023/2053/2071 годы.

Давайте сплотимся для того, чтобы 
поставить во главу угла человека, обеспе-
чить нашим потомкам светлое будущее, 
жить в независимом мире и спасти чело-
вечество. Мы призываем к этому руко-
водителей всех НПО, кто хочет мира и 
братства! 

С достижением целей на 
2019/2023/2053/2071 годы человечество 
обретет покой, а кровопролитие и же-

rürüz.  Ayrıca kan ve gözyaşının dinmediği bir 
ikliminde, dünyadaki yöneticilerin “İnsanı Yaşat 
ki, Devlet Yaşasın” anlayışına sahip olmaları ge-
rektiğini hep söyledik ve savunduk. 

Binlerce yıllık tarihimizin son imparatorluk hal-
kası olan Osmanlının yönetim anlayışına bak-
tığımızda, ecdadımızın merkeze insanı koydu-
ğunu görürüz. Manevi ruh ve anlayışla “İnsanı 
Yaşat ki, Devlet Yaşasın” çerçevesinde 624 sene 
dünyaya adaletle hükmettiğini hiç bir din, dil, 
renk, ırk ayrımı yapmadan at üstünde adalet da-
ğıttığını da biliriz.. 

Buradan yurt içinde ve yurt dışındaki Türk Si-
vil Toplum Kuruluşlarına her defasında çağ-
rıda bulundum ve diyorum ki; Her şeyi Dev-
letten, Hükümetten ya da Yalan Rüzgarı Olan 
Yabancılardan beklemek yerine Türkiye’nin 
2019/2023/2053/2071 Hedeflerine ulaşması için 
tüm renklerimizi farklı düşünce ve ideolojileri-
mizi bir tarafa bırakarak gelin birlik olalım.

Merkeze ‘İnsanı’ koyarak insanlığın onuru koru-
mak için,  evlatlarımız torunlarımızın geleceği 
için, özgür bir dünya için, gelin birlikte hareket 
edelim. 

Ayrıca bu çağrımız gerçek barışı ve kardeşliği 
isteyen yerli yabancı tüm siyasetçilere devlet ve 
hükümet adımlarına ve Sivil Toplum Kuruluşu 
yöneticilerinedir.!

Çağrımız Odur ki: Türkiye’nin 

ANKARA ( Sivil İnisiyatif / Zeliha Sor-
kunlu ) USİ Konya Temsilcisi Süleyman 

Bademci, Çağdaş Demokratlar Birliği Genel Baş-
kanı Ahmet Er ve Beraberindeki Heyet Başkent 
Platformu Genel Başkanı Dr. Mustafa Kurt’u 
ziyaret ederek, başkent platformunun başlatmış 
olduğu kampanya çerçevesinde yapmış oldukla-
rı faaliyetleri, çalışmaları aktararak, sivil toplum 
kuruluşlarının dış politikadaki önemini berabe-
rinde  ''DEVLET AKLINA'' nasıl katkıda buluna-
bilirizi  konuşarak fikir alış verişinde  bulundular.

Kurt; “Yakın gelecekte ‘’sivil toplum kuruluşla-
rı’’ siyasetçilere ve toplumlara yön vererek dün-
yayı şekillendirecek” dedi.

Kurt, daha önceki açıklamalarımda olduğu gibi 
özellikle altını çizmek istediğim husus; dünya 
siyasetinde liderlerin önem ve faktörleri,  bera-
berinde milletler arasında yarışta bugün her ne 
kadar başta teknoloji, beraberinde ekonomi ön 
plana çıksa da, yakın gelecekte sivil toplum kuru-
luşlarının etkisi siyasetçilere ve toplumlara ayrıca 
birçok alana yön vererek dünyayı şekillendirecek 
diye düşünüyorum. 

Başkent platformu olarak bizler, 11 yıl önce çıktı-
ğı bu kutlu yolda, Türk dünyasının ve milletimi-
zin milli hafızaya dönmesi gerektiğini her vesile 
ile söylemiştik.

Milletler tarihine baktığımızda, Türk dünyasının 
ve Türk milletinin tarihi, altın harflerle yazılmış, 
köklü ve asil bir medeniyete sahip olduğunu gö-

2019/2023/2053/2071 hedeflerine ulaşması de-
mek aslında insanlığın selamet bulması demek-
tir, dünyada kan ve göz yaşının durması de-
mektir. İnsanoğlunun yaşanabilir adil bir hayata 
sahip olabilmesi demektir.

Bu sebeple Sivil Toplum Kuruluşları olarak gelin 
hep beraber Türkiye’nin Türk Diş Politikasında, 
Türkiye’nin yanında olalım. Başkent Platformu 
olarak bizler inanıyoruz ki; yakın gelecekte ‘’Tür-
kiye’’ misyonumuz olan ‘’İnsani Yaşat ki, Devlet 
Yaşasın’’ anlayışı çerçevesinde Türkiye insanlığın 
kutup yıldızı, dünyanın huzur ve refahı olacak.!.

Sizlerden Sivil Toplum Örgütlerinin İnsanlık 
onurunu kurtarma adına güçlü bir Türkiye’den 
yana rol almalarını sağlayarak kampanyamıza 
destek olmanızı Böylece dünya barışına katkı 
sağlamanızı istiyoruz.

Bizler Başkent platformu olarak 11 yıl önce mer-
keze insanı koyarak bu niyet üzerinden ulusal ve 
uluslararası arenada hizmet etme maksadı ile ku-
rulmuş bir platformdur. 

Platformumuz  ‘’İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın’’ 
felsefesini Anadolu topraklarından alarak  din, 
dil, mezhep, renk ayrımı yapmadan, dünyanın 

çeşitli yerlerinde barış kardeşlik adına misyonu-
muz çerçevesinde hizmet eden, mutlu bir dünya-
nın var olması için çaba sarf ediyoruz. 

Bu sebeple Başkent platformu ailesi olarak diyo-
ruz ki, mutlu bireylerden, mutlu aileler… Mutlu 
ailelerden, mutlu toplumlar… Mutlu toplumlar-
dan, mutlu bir dünya oluşur dedi.

Başkent Platformunun 15 Temmuzdan Sonra 
Başlatmış Olduğu Bayrak Kampanyası Çerçeve-
sinde Süleyman Bademciye, Türk Bayrağı Arma-
ğan Etti. Türk Bayrağının Üzerindeki, Başkent 
Platformunun Misyonu Olan “Devletin Sahibi 
Millettir & İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” Söz-
lerini Tekrar Ederek “15 Temmuz’u Unutmadık, 
Unutturmayacağız” dedi. 

Başkent Platformu LOBİ Faaliyetleri Çerçevesinde Sivil Toplum 
Kuruluşları İle Buluşmaya Devam Ediyor
Başkent Platformu LOBİ Faaliyetleri Çerçevesinde Türkiye’nin 
2019/2023/2053/2071 Hedeflerine Ulaşması İçin, BERABERİNE 
‘’Türk Dış Politikasında Sivil Toplum Örgütlerinin Rolü Ne Olmalı?’’ 
Başlıklı Sorusuna Sivil Toplum Kuruluşlarıyla Buluşarak Cevap 
Bulmaya devam ediyor  beraberinde ‘’DEVLET AKLINA’’ Katkıda 
Bulunmaya Devam Ediyor.. 

Столичная платформа проводит подготовку к  
мероприятиям на тему: «Какую роль должны играть НПО 
во внешней политике Турции?» - для достижения целей  
2019/2023/2053/2071 годов.   

СТОЛИЧНАЯ ПЛАТФОРМА ПРОДОЛЖАЕТ ПРОВОДИТЬ ВСТРЕЧИ С НПО В 
РАМКАХ ПРОДВИЖЕНИЯ СВОЕЙ ДЕЯТЕЛЬНОСТИ 

стокость остановят-
ся. Справедливость 
восторжествует. При-
зываю все НПО поддер-
жать внешнюю поли-
тику и правительство 
Турции. Призываю 
НПО поддержать нашу 
кампанию во имя силь-
ной Турции.  
В связи с этим призы-
ваю всех поддержать 
Турцию и её внешне-
политический курс. 
Мы верим в то, что 
благодаря следованию 
лозунгу «Хочешь про-
цветания государства - создай условия 
для людей» Турция станет путеводной 
звездой для человечества и оплотом спо-
койствия и благополучия! 

Прошу и вас оказать поддержку сильной 
Турции во имя спасения человеческого 
достоинства и поддержать нашу кампа-
нию. Таким образом, вы будете способст-
вовать распространению мира в мире. 

Как известно, вот уже 11 лет мы рабо-
таем во имя народа на национальной и 
международной арене по лозунгами «Хо-
чешь процветания государства - создай 
условия для людей». 

Наша философия уходят корнями в Ана-
толию. Мы говорим: «Хочешь процве-
тания государства – создай условия для 
людей», не разделяя людей по религии, 
языку, течению и цвету кожи.  Мы осу-
ществляем свою миссию в разных угол-
ках мира по имя братства, мирного неба 
и счастливого мира.  

Мы верим в то, что счастливые люди 
будут создавать счастливые семьи, из 

счастливых семей  будет строиться 
счастливые общества, а из счастливого 
общества – счастливые государства. 
Счастливые государства же образуют 
счастливый мир». 

После измены 15 июля Столичная плат-
форма в рамках кампании по раздаче 
флагов с лозунгами: «Государство при-
надлежит народ», «Хочешь процветания 
государства - создай условия для людей», 
«Не забыли и не дадим забыть 15 июля»  
- вручила такой флаг и Сулейману Ба-
демджи. 
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